
   نماینده مردم اصفهان در مجلس گفت: 
بسیاری از صنایع به صورت نیمه فعال هستند و 
برخی نیز تعطیل شده اند و دلیل این مشکلات 

هم بحث رکود اقتصادی است.
حیدرعلی عابدی نماینده  با اشاره به رکود اقتصادی 
حاکم بر کشور اظهار داشت: یکی از مسائل و مشکلات 
اساسی که در استان اصفهان وجود دارد، مربوط به 

صنایع ما است.
وی افزود: بسیاری از صنایع به صورت نیمه فعال 
هستند و برخی نیز تعطیل شده اند و دلیل این 

مشکلات هم بحث رکود اقتصادی است.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی 
همچنین تصریح کرد: ما چندین بار مسائل و مشکلات 
مذکور را به وزارت صنایع و وزارت کار منعکس کردیم 
و امیدواریم که در این زمینه کارهای اساسی صورت 
گیرد اما آنچه که مسلم است اینکه چنین مشکلاتی 

به رکود اقتصادی گره خورده است.
عابدی بر همین اساس اضافه کرد: امیدواریم با 
خبرهای خوبی که در رابطه با پسابرجام انتظار داریم،  
این موارد یکی پس از دیگری حل شوند چرا که رکود 
اقتصادی به یکسری مسائل برمی گردد که در گذشته 
اتفاق افتاده و همچنان ادامه دارد؛ ما منتظر هستیم 
تا ببینیم اقدامات پسابرجام پاسخ می دهد که بخشی 
از این صنایع )که به دلیل فرسودگی و برخی مسائل 
صادراتی و یا مشکلات داخلی که خریدار ندارند و 
دچار تعدیل نیرو شده اند یا برخی به صورت نیمه 
فعال هستند( حل می شود یا خیر چرا که همه این ها 

به موضوع رکود اقتصادی برمی گردد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به سایر 
مشکلات موجود در حوزه انتخابیه خود اشاره کرد 
وافزود: پتانسیل هایی در اصفهان وجود دارد که بر 

اساس سیاست های اقتصاد مقاومتی جای رشد داریم؛  
ما زمینه های بسیار خوبی در استان خود داریم که یکی 

از انها صنایع دستی است.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی 
صنایع دستی در اصفهان صنعتی است که درصد 
زیادی از جمعیت این استان می توانند در این صنایع 
مشغول شوند و البته قابلیت صادر کردن آن ها هم 
وجود دارد، بنابر این کافی است که ما در رابطه با صنایع 
دستی سیاست گذاری صحیحی داشته باشیم و این به 
بخش صنعت، بازرگانی و بخش های مختلفی که باید به 

صورت مشترک روی این زمینه کار کنند، باز می گردد.
وی عنوان کرد: ما در بحث صنایع دستی بیشتر 
ضعف مدیریتی داریم تا مسائل تحریم و پسابرجام و 
مواردی از این قبیل، جدی نگرفتن این مسئله که 
چقدر می تواند به اقتصاد کشور کمک کند خود سبب 

بروز مشکل می شود.
عابدی افزود: همچنین یکی دیگر از مسائلی 
که می توانیم به آن امیدوار باشیم، بحث توریست 
است، بسیاری از توریست ها مشتاق هستند که از 
شهر تاریخی اصفهان دیدن کنند؛ اگر تسهیلات 

گردشگری مان را افزایش دهیم می توانیم جذب 
توریست و گردشگری را سریع تر انجام دهیم، اگر 
گردشگری در کشوری وارد شود سالم ترین اقتصاد 
را وارد می کند چرا که پول ها در اقشار پایین هزینه 
می شود بنابر این روی این موضوع هم کار نشده است.

این نماینده مجلس دهم همچنین گفت: یکی 
دیگر از مشکلاتی که وجود دارد به سیاست های 
جهاد کشاورزی باز می گردد؛ در شرق استان اصفهان 
مشکل کمبود آب داریم و کشاورزان ما با همان روش 
سنتی و کشت های سنتی کار می کنند، آب پاسخگوی 
محصولات کشاورزی آن ها نیست و جهاد کشاورزی 

متأسفانه برنامه ای در این زمینه ندارد.
وی بیان داشت: اگر این جهاد به عنوان مثال 
استفاده از روش های مختلفی را برای اینکه آب 
کمتری مصرف شده و بازدهی بیشتری داشته باشد 
استفاده کند، می تواند بخش اعظمی از این مشکلات 
را حل کند، ما می توانیم محصولاتی را کشت کنیم که 
دارای ارزش بالایی هستند و قابل صادر کردن باشند 

که متأسفانه در این زمینه الگویی ارائه نشده است.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: تمامی مشکلات ذکر شده از نظر تئوری 
قابلیت اجرا دارند ولی از نظر عملی کارهای اساسی 
صورت نگرفته است. اگر بتوانیم بر روی این محورها 
کار کنیم )نجات صنایع نیمه جان( قابلیت بالایی 
برای جذب نیروی کار در این محورها وجود دارد 
که باید پیگیری کنیم.وی ادامه داد : بیشترین وقت 
ما را در طول این مدت به مشکلات آب کشاورزان 
شرق اصفهان اختصاص یافت که درحال دستیابی 
به نتایج خوبی هستیم که البته این موضوع متکی به 
اقتصاد مقاومتی و بهسازی و تسهیل رودخانه است 
که نظارت خود کشاورزان و مدیریت توزیع آب در 
منطقه را می طلبد.عابدی در پایان گفت: تاکنون این 
موارد عملی شده همچنین در بررسی برنامه ششم 
توسعه با درنظر گرفتن موارد فوق، نکات بسیار خوب 
و مقتنی را در بحث اقتصاد مقاومتی و توجه دولت به 

مسائل قابل اجرا در کشور عنوان کردیم.
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  طرح گازرسانی به فاز C  شهرک هشت 
بهشت با 90 درصد پیشرفت فیزیکی  در بهمن 

ماه امسال بهره برداری خواهد شد. 
 مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان در بازدید 
از اداره گاز شهرستان شاهین شهر و میمه با  حضور 
برخی از معاونین و مدیران زیر مجموعه خود با 
فرماندار و شهردار  این شهرستان هم گفتگویی 
داشتند و مشکلات و درخواست های مردم را در 
خصوص خدمات گازرسانی بررسی نمودند.طی این 
دیدار، فرماندار شاهین شهر و میمه ضمن تشکر از 
خدمات کارکنان اداره گاز شهرستان در ارائه خدمات 
مطلوب به مردم گفت: منطقه شاهین شهر ومیمه به 
غیر از شهرک هشت بهشت از نظرگازرسانی مشکلی 

نداشته که خوشبختانه عملیات گازرسانی در فاز 
Cاین شهرک نیز در حال انجام است. وی، افزود: 
گاز طبیعی به عنوان یک عنصرکلیدی برای توسعه 
صنعت، تولید و اشتغال در این شهرستان محسوب 
می شود  چراکه صنایع زیادی در این منطقه مشغول 
به فعالیت می باشند.در ادامه مدیرعامل شرکت گاز 
استان اصفهان، ادامه داد : هدف ما خدمت به مردم 
است وخدا را بسیار شاکریم که این امر در شهرستان 
شاهین شهر و میمه  بخوبی محقق شده و رضایتمندی 

مردم و مسئولان شهرستان را به دنبال داشته است.
مهندس علوی از فرماندار این شهرستان خواست تا 
در زمینه وصول مطالبات، ترغیب مردم به پرداخت 
بموقع قبوض گازبها، عدم دستکاری تجهیزات 
گازرسانی بویژه کنتور های گاز و هماهنگی در 
خصوص حفاری های  سطح شهرستان  جهت 
جلوگیری از خسارات  وارده به تاسیسات و شبکه 
های گاز که علاوه بر خسارات مادی خطرات زیادی 
نیز در پی خواهد داشت با اداره گاز شهرستان شاهین 

شهر و میمه همکاری و مساعدت لازم را داشته باشند.
وی، باتاکید بر ضرورت صرفه جویی در مصرف گاز 
افزود: شبکه گازرسانی کشور بهم پیوسته و از خطوط 
سراسری انتقال گاز تغذیه می شوند ، برای گازرسانی 
مستمر به تمام نقاط کشور بویژه نقاط سردسیر و 
مرزی غرب و شمال کشور همه مشترکان اعم از 
خانگی ، تجاری و صاحبان صنایع  باید در مصرف 
گاز صرفه جویی کنند.مدیرعامل شرکت گاز استان 
اصفهان همچنین ضمن تشکر از زحمات شهرداری 
شاهین شهر  بخاطر همکاری و ایجاد شرایط لازم 
برای اجرای پروژه گازرسانی  فاز C شهرک هشت 
بهشت گفت: کار شبکه گذاری داخلی پروژه انجام 

شده  و در دهه فجر پیش رو  افتتاح خواهد شد .

خبر

   معاون سواد آموزی اداره کل آموزش و 
پرورش استان اصفهان، در حاشیه بازدید از 
امتحانات پایان دوره نهضت سوادآموزی گفت: 
با برنامه ریزی انجام شده از سوی سازمان 
نهضت سواد آموزی امسال باسوادی 9 هزار نفر 
در استان اصفهان تکلیف شده بود که تمامی آنها 
در برنامه اجرایی باسوادی قرار گرفته و نسبت 
به سال قبل 8 درصد افزایش تعداد جذب بی 

سواد را داشتیم.
میانگین باسوادی در کشور 97 درصد است 
که سهم استان اصفهان با  یک درصد بیشتر از 
میانگین کل کشور 98 درصد اعلام شده است، 
به همین دلیل این استان با این میزان باسوادی 

جزء سه استان برتر کشور در باسوادی است.
این خبر را بهمن امیدقائمی ،معاون سواد 
آموزی اداره کل آموزش و پرورش استان اصفهان، 
در حاشیه بازدید از امتحانات پایان دوره نهضت 

سواد آموزی اعلام کرد.
امیدقائمی به وجود عدم تعهد در استخدام 
آموزش دهندگان نهضت سواد آموزی اشاره کرد 
و گفت: هم اکنون هزار و 200 آموزش دهنده در 
40 منطقه استان مشغول به فعالیت هستند که 

وظیفه سازمان حمایت از آنهاست.
وی در ادامه به دلایل عدم ریشه کنی بی 
سوادی در استان پرداخت و مهاجر پذیر بودن 
اصفهان را مانع دانست و گفت: در حال حاضر 
استان اصفهان از 9 استان کشور مهاجر پذیر است 
که این خود مانعی برای برگزاری جشن باسوادی 

کامل در این استان شده است.
وی اظهار کرد: مبادی ورودی بی سوادی 
و نداشتن دانایی لازم برخی از خانواده ها در 
جلوگیری از ادامه تحصیل فرزندانشان مانعی 
دیگر بر سر راه بی سوادی کامل در استان است.

امیدقائمی اخبار خوب خود را پیروی از برنامه 
های باسوادی در استان اعلام کرد و گفت: با برنامه 
ریزی انجام شده از سوی سازمان نهضت سواد 
آموزی امسال باسوادی 9 هزار نفر در استان 
اصفهان تکلیف شده بود که تمامی آنها در برنامه 
اجرایی باسوادی قرار گرفته و نسبت به سال قبل 
8 درصد افزایش تعداد جذب بی سواد را داشتیم.

وی به استقبال بسیار مناسب اتباع بویژه اتباع 
افغانی جهت شرکت در کلاس های نهضت سواد 
آموزی اشاره کرد و افزود: امسال 800 نفر تحت 
آموزش های نهضت سواد آموزی استان اصفهان 
قرار گرفته اند که این میزان برای سال آینده تا 

هزار و 500 نفر نیز قابل افزایش است.

افزایش 8 درصدی
 تعداد جذب بی سواد در سال جاری

   گازرسانی به  فاز C  شهرک هشت بهشت
 بزودی به بهره برداری می رسد 

اجتماعی

ورزش
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مناطق جنوبی و غربی اصفهان 
پایان هفته بارانی می شود

 خودروها ، هوای پاک را
 از محیط زیست کاشان می گیرد

40 درصد مردم اصفهان
 کبد چرب دارند

 تعویق حقوق 15 ماهه
 800 کارگر کاشی نیلو اصفهان

  8   صفحه ضمیمه 
 راهنمای مشاغل و نیازمندیهای

ورود بانوان به ورزشگاه فولادشهر
 رایگان اعلام شد

معلولان به وسیله ورزش به جامعه برمی گردند

لزوم افزایش سهم معلولان در برنامه های 
سازمان ورزش شهرداری

ملاقات سومی های از اول و آخر

جنگ، انسان، حیوان

    موش های انگشت خوار . . . 
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اقتصاد فرهنگ و هنراخبار 4 35

  پرتقال
 برای شب عید ذخیره 

شده است

46 هزار تن سیب زمینی 
مرغوب در چادگان

 انبار شده است

حضور پررنگ اصفهان
 در جشنواره 
موسیقی فجر

رکود 4 و نیم ساله مسکن در اصفهان
در همین صفحه :

نخستین موزه ملی چوگان در اصفهان راه اندازی می شود

ماهیانه  14500 تومان
اقساطی هر دو ماه یکبار روی قبض

نصب و راه اندازی رایگان

ثبت نام و اطلاعات بیشتر در 

                         مخصوص مشترکین اینترنت 

2020.tce.ir

2020

180گیگطرحنو  بل
یکساله

شرکت مخابرات منطقه اصفهان

دهه فجر فرصتی برای
 تبیین دستاوردهای انقلاب است 

  جمعی از مدیران روابط عمومی های دستگاه های اجرایی استان به 
منظور هم اندیشی برای برگزاری سی و هشتمین سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی  گرد هم آمدن و همگی بر اقدامات آفندی به جای پدافندی برای 
مقابله با هجمه های دشمنان در عرصه رسانه تاکید کردند. به گزارش 
خبرنگار عصر اصفهان، هرساله در آستانه سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی در ایام دهه فجر همایش مدیران روابط عمومی دستگاه های . . .
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لبنی  کارخانجات  تعاونی   مدیرعامل   
استان اصفهان گفت: دولت تاکنون 60 درصد از 
بدهی خرداد سال گذشته بابت شیر مدارس به 

کارخانجات کشور را تسویه کرده است.
هومان امیری به بدهی 145 میلیارد تومانی 
دولت به کارخانجات شیر کشور،اشاره کرد و 
افزود: مجموع طلب کارخانجات شیر استان 
اصفهان بابت شیر مدارس، بیش از 30 میلیارد 

تومان بوده است.
وی پیرامون پرداخت 60 درصد بدهی دولت به 
کارخانجات شیر کل کشور، افزود: 40 درصد بقیه 
بدهی که حدود 2 میلیارد تومان است براساس 
تعاملات تا آخر هفته جاري پرداخت می شود.

مدیرعامل تعاونی  کارخانجات لبنی استان اصفهان 
گفت : با پرداخت بدهی دولت به کارخانجات شیر، 
شیر مدارس با قیمت های قبل بدون هیچ گونه 

افزایش از کارخانه ها خریداری می شود.
وی در پاسخ به اینکه شیر در مدارس اصفهان 
چه زمانی توزیع می شود، بیان داشت: شیر 
مدارس اصفهان هنوز نیامده، زیرا اقدامات اولیه 
در حال بررسی است و فرم های لازم باید توسط 

مسئولان مرتبط نگارش شود.
امیری ادامه داد: تصمیم گیرنده توزیع شیر 
در مدارس، سازمان آموزش و پرورش است، اما 
اگر اختیار برعهده بنده بود از همین فردا توزیع 
شیر در مدارس را اجرایی می کردم، اما اکنون 
اقدامات اداری، ضمانت نامه ها و فرم های مربوطه 

در حال بررسی و اجراست.
وی ادامه داد : پیش بیني مي کنیم طبق 
برنامه ریزي هاي به عمل آمده، به طور حتم 
از ابتداي بهمن ماه شیر در مدارس اصفهان 
توزیع خواهد شد.مدیرعامل تعاونی  کارخانجات 
لبنی استان اصفهان افزود: اجراي طرح توزیع 
در مدارس امسال همانند سال هاي گذشته 
نیز به دلیل کمبود اعتبارات به موقع اجرایي 

نشده است.
وی افزود: تغذیه دانش آموزان با شیر سبب رشد 
جسمی و ذهنی آنها می شود و این ماده غذایی 
در جهت حفظ سلامتی این قشر از جامعه نقش 
موثری دارد.مدیرعامل تعاونی  کارخانجات لبنی 
استان اصفهان افزود: دولت و وزارت بهداشت باید 
با تبلیغات موثر برای افزایش سلامت جامعه و 
قدرت خرید مردم تلاش کرده و از واحدهای 

تولیدی شیر نیز حمایت کنند.

مدیرعامل تعاونی  کارخانجات لبنی
 استان اصفهان مطرح کرد: 

پرداخت 60 درصدی
 بدهی دولت به کارخانجات شیر

بسیاری از توریست ها مشتاق هستند که از شهر تاریخی اصفهان 
دیدن کنند؛ اگر تسهیلات گردشگری مان را افزایش دهیم 

 عضو هیئت مدیره نظام صنفی کشاورزی 
شهرستان اصفهان گفت: تاخیر دو روزه باز شدن 
آب زاینده رود به خاطر درخواست صنف کشاورزان 

به منظور ساماندهی بستر رودخانه بود.
حسین محمدرضایی اظهار داشت: با توجه به 
اینکه مقرر بود بامداد امروز آب از دریچه های سد 

زاینده رود برای نیمه دوم کشت پاییزه کشاورزان 
باز شود اما به درخواست کشاورزان بامداد سی ام 

دیماه آب باز می شود.
وی بیان داشت: کشاورزان به دلیل ساماندهی کف 
رودخانه و برای باز کردن تعدادی از آب بندهای باقی 
مانده درخواست دادند که دو روز دیرتر آب باز شود.

عضو هیئت مدیره نظام صنفی کشاورزی شهرستان 
اصفهان گفت : میزان بارش ها و بارندگی ها در 
اسفندماه مشخص می کند که آب برای مرحله دوم 

کشت غله در چه زمانی باز شود.

وی ادامه داد: در حال حاضر 700 میلیمتر 
بارش در سرچشمه زاینده رود داشتیم که باید 600 
میلیون مترمکعب آورد داشته باشیم اما به خاطر 
مسائل آبخیزداری در چهارمحال بختیاری، میزان 

آب ذخیره شده کمتر از این میزان است و این روند 
ذخیره آب با تاخیر مواجه شده است.محمد رضایی 
اعلام کرد: باز شدن آب به مدت 22 روز برای کشت 
پاییزه کشاورزان تنها حدود  40 درصد زمین های 

کشاورزی شرق اصفهان را زیر کشت می برد.

   تاخیر دو روزه در جاری شدن زاینده رود به درخواست کشاورزان است

   29 ماه روز ملی هوای پاک نام گرفته 
است. روزی که شاید عاملی برای جلب نظر 
و توجه هرچه بیشتر به مقوله »هوای پاک« 
باشد. مقوله ای که این روزها کم کم به یک 
نیاز دور از دسترس تبدیل شده و جای خود 
را به هوای ناسالم داده است. در شهر اصفهان 
دسترسی هرچه بهتر به هوای پاک و تلاش 
برای از بین بردن عوامل تولید آلایندگی در 
هوا به صورت جدی در دستور کار مدیریت 

شهری قرار گرفته است. 
مهدی جمالی نژاد شهردار اصفهان در این 
خصوص گفت: در شهرداری اصفهان به جهت 
اینکه مقوله هوای پاک نه تنها به عنوان نیاز 
شهری بلکه به عنوان ضرورت برای سلامت سطح 
جامعه به صورت جدی مورد توجه قرار دارد لذا 
از ابعاد مختلف به این موضوع پرداخته شده که 
فرهنگ سازی و آشنایی شهروندان با آن یکی از 
جدی ترین این مباحث است. وی افزود: کمیته 
فرهنگ شهروندی و سازمان فرهنگی تفریحی 
دو مجموعه تحت پوشش شهرداری اصفهان 
هستند که با بهره گیری از نظرات کارشناسان 
خبره توانسته اند با برنامه ریزی های اصولی و 
کاربردی سطح جامعه شهروندی را با مقوله 

هوای پاک و  . . . 

 صنایع نیمه جان استان به رکود اقتصادی گره خورده  اند

بسیاری از صنایع اصفهان نیمه فعال یا تعطیل شده اند

صنعت گردشگری با   افزایش تسهیلات جان می گیرد

ظرفیت انرژی خورشیدی شهر اصفهان به 300 کیلووات رسید
  شهردار اصفهان:
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  مسئول صفحه : ناصر بهروان

   عصراصفهان
جمعی از مدیران روابط عمومی های 
دستگاه های اجرایی استان به منظور هم 
اندیشی برای برگزاری سی و هشتمین 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی  گرد 
هم آمدن و همگی بر اقدامات آفندی به 
جای پدافندی برای مقابله با هجمه های 
دشمنان در عرصه رسانه تاکید کردند. 
به گزارش خبرنگار عصر اصفهان، 
هرساله در آستانه سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی در ایام دهه فجر همایش مدیران 
روابط عمومی دستگاه های اجرایی استان 
اصفهان باهدف هم اندیشی به منظور 
افزایش عملکرد رسانه ای در این ایام به 
همت شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 

استان اصفهان برگزار می شود.
پیش از ظهردیروز این همایش با حضور 
مدیران روابط عمومی دستگاه های اجرایی 
استان در سالن اجتماعات صداوسیمای 
استان برگزار شد که دکتر مسعود احمدی 
مدیرکل صداوسیمای استان، جعفر 
عسگری رئیس شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی استان اصفهان، رئیس شرکت 
نمایشگاه های استان به ایراد نقطه نظرات 

خود پرداختند
  احمدی با بیان اینکه در آستانه 
برگزاری سی و هشتمین سالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی ایران هستیم  گفت: 
مهم ترین  شاخصه های شعارهای به 
یادماندنی آن دوران شعور همراه با شور 
بود، در حقیقت شعارهای بهمن 57 
مصداق کامل، بین و بارز شعار همراه 

باشعور بود 
 مدیرکل صداوسیمای استان گفت :

که در تمام دوران انقلاب اسلامی  ایران 
از بهمن 57 تا به امروز  رسانه های ایران 
همراه با مردم  بوده و به ثبت وقایع  
می پرداختند، در این دوران ماهیت  
عمل رسانه ها جریان انگاری بوده است 

که یک موضع واکنشی است.
احمدی با بیان اینکه عمده رسانه های 
ایران در طول سه دهه گذشته به ثبت 
وقایع و جریان انگاری پرداخته اند گفت: 
امروز شرایط پیچیده رسانه ای جهان 
ایجاب می کند که رسانه ها و مدیران 
آن ها به سمت جریان سازی به جای 

جریان انگاری بروند.
وی ادامه داد: در جریان انقلاب اسلامی 
و دفاع مقدس این مردم بودند که جریان 
ساز بودند  و رسانه ها در اقدامی واکنشی 
صرفاً جریان انگاری می کردند،  اما در دهه 
80 به بعد با ورود پیشرفته شبکه های 

ماهواره ای عمدتاً معاند و  مخالف نظام  
باید مدیران رسانه ای و رسانه ها به سمت 
اقدامات کنشی و آفندی به جای پدافندی 

حرکت کنند.
مدیرکل صداوسیمای استان با بیان 
اینکه عمده رسانه های ایران در طول سه 
دهه گذشته به ثبت وقایع و جریان انگاری 
پرداخته اند گفت: امروز شرایط پیچیده 
رسانه ای جهان ایجاب می کند که رسانه ها 
و مدیران آن ها به سمت جریان سازی به 

جای جریان انگاری بروند.
    فرمول مقابله با هجمه دشمن، 
استفاده و بهره مندی از اسلحه، روش 

خود دشمن در عرصه رسانه است
وی ادامه داد: در جریان انقلاب اسلامی 
و دفاع مقدس این مردم بودند که جریان 
ساز بودند  و رسانه ها در اقدامی واکنشی 
صرفاً جریان انگاری می کردند،  اما در دهه 
80 به بعد با ورود پیشرفته شبکه های 
ماهواره ای عمدتاً معاند و  مخالف نظام  

باید مدیران رسانه ای و رسانه ها به سمت 
اقدامات کنشی و آفندی به جای پدافندی 

حرکت کنند.
مدیرکل صداوسیمای استان با اشاره 

به اینکه  امروزه بیش از 10 هزار شبکه 
ماهواره ای علیه نظام و ارزش های اسلامی 
فعالیت می کنند و عصر موشواره های چون 
پیل ها لشکر ابرهه است،گفت: استفاده از 
اسلحه دشمن علیه دشمن بهترین راه 
مقابله در برابر هجمه بر ضد ارزش های 

نظام و اسلام است.
وی با بیان اینکه بیش از 85 درصد 
از کاربران شبکه اجتماعی تلگرام ایرانی 
هستند که این حاکی از طراحی این 
نرم افزار صرفاً برای ایرانی ها است، گفت: 
باید با شناسایی خلأها و ظرفیت های 
داخلی به سمت حرکت های کنشی رفته  
و بتوانیم با استفاده از ابزار هنر،  مقابله 

با مثل کنیم.
احمدی گفت : در دهه چهارم انقلاب 
اسلامی  لشکر پیل های ابرهه رسانه ای 
غرب  تغییر پیدا کرده و به موشواره های  
چون پیل تبدیل شده است  که سعی در 
تغییر ذائقه ها و تضعیف ارزش های اسلامی 
دارند ، در این زمان فرمول مقابله با این 
هجمه دشمن، استفاده و بهره مندی از 
اسلحه، روش و منش خود دشمن است.

در ادامه  جعفر عسگری رئیس شورای 
هماهنگی تبلیغات اسلامی استان اصفهان  
با تأکید بر هدف از برگزاری این همایش 
مبنی بر هم اندیشی گروهی  به منظور 
برگزاری هرچه باشکوه تر ایام دهه فجر 
گفت: شهدا در آزمون الهی سربلند  شدند 
و امروز ما همچنان در معرض آزمون الهی 
بوده و انجام  وظیفه و خدمت راه نجات  

و سعادت و پیروزی ما است.
وی  با بیان اینکه انقلاب اسلامی 
دستاوردهای مهمی  را برای جهان بشریت 
داشته است ابراز کرد: دهه فجر بهترین 
فرصت برای  تعیین این دستاوردها  برای 

مردم است، یکی از این دستاوردهای 
مهم  جایگاه رفیع  و حساس ولایت فقیه 
است  که از این باب مورد هجمه دشمنان 

قرارگرفته است
عسگری عنوان کرد: مهم ترین آسیب 
فتنه88 امیدوار کردن دشمن  برای 
نابودی نظام جمهوری اسلامی بود  که 
متأثر از وادادگی نیروهای انقلابی و 
مؤمن و برخی از مسئولان   و مدیران رخ 
داد، برای ممانعت از تکرار این موضوع، 
باید ساماندهی شده و برنامه ریزی شده 

فعالیت رسانه ای کرد.
وی ادامه  داد: امروز باید مدیران 
رسانه ای و روابط عمومی های ما برای 
فضای مجازی برنامه داشته باشند ، 
انقلاب اسلامی در فضای مجازی مظلوم 
واقع شده است، انتظار ما از مدیران روابط 
عمومی نمایش دستاوردهای انقلاب 
اسلامی  متناسب با دستگاه مربوطه خود 

است رئیس شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی استان اصفهان   گفت: 22 بهمن 
روزی است که دشمنان ناامید و دوستان 

را برای ادامه کار امیدوار کرد.
شرکت  رئیس  محققیان  رسول 
براز  نمایشگاه استان اصفهان ضمن ا
گله مندی خود از عدم ورود جدی مدیران 
روابط عمومی در یک دهه گذشته در 
امر مشارکت در برگزاری نمایشگاه 
دستاوردهای انقلاب اسلامی در ایام دهه 
فجر بیان کرد: نمایشگاه دهه فجر امسال 
از 19 تا 21 بهمن ماه در محل دائمی 

نمایشگاه های استان برگزار می شود.
وی ابراز کرد: مدیران رسانه ای و روابط 
عمومی ها باید در عرصه رسانه ای برای 
تبیین دستاوردهای انقلاب اسلامی 
ورود جدی تر داشته  و با مقایسه وضعیت 
ایران پیش از انقلاب اسلامی  و زمان 
کنون در عرصه های مختلفی چون 
اقتصادی، استقلال، اجتماعی و رفاهی 
مانع از شبهه افکنی دشمنان در بین نسل 

نوجوان بشوند.

خبر کوتاه
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   29 ماه روز ملی هوای پاک نام گرفته است. روزی که شاید عاملی برای جلب 
نظر و توجه هرچه بیشتر به مقوله »هوای پاک« باشد. مقوله ای که این روزها کم 
کم به یک نیاز دور از دسترس تبدیل شده و جای خود را به هوای ناسالم داده است. 
در شهر اصفهان دسترسی هرچه بهتر به هوای پاک و تلاش برای از بین بردن عوامل 
تولید آلایندگی در هوا به صورت جدی در دستور کار مدیریت شهری قرار گرفته است. 

  از فرهنگ سازی تا نوآوری در رویکردهای فرهنگی
مهدی جمالی نژاد شهردار اصفهان در این خصوص گفت: در شهرداری اصفهان 
به جهت اینکه مقوله هوای پاک نه تنها به عنوان نیاز شهری بلکه به عنوان ضرورت 
برای سلامت سطح جامعه به صورت جدی مورد توجه قرار دارد لذا از ابعاد مختلف 
به این موضوع پرداخته شده که فرهنگ سازی و آشنایی شهروندان با آن یکی از 
جدی ترین این مباحث است. وی افزود: کمیته فرهنگ شهروندی و سازمان فرهنگی 
تفریحی دو مجموعه تحت پوشش شهرداری اصفهان هستند که با بهره گیری از 
نظرات کارشناسان خبره توانسته اند با برنامه ریزی های اصولی و کاربردی سطح 
جامعه شهروندی را با مقوله هوای پاک و راهکارهای چگونگی دسترسی به آن آشنا 
کنند. جمالي نژاد همچنین ادامه داد: پویش مردمی سه شنبه های بدون خودرو و 
به دنبال آن ترغیب شهروندان به استفاده از دوچرخه و پیاده روی در امور روزانه از 
دیگر برنامه هایی است که شهرداری اصفهان آن را دنبال کرده و به ثمر رسانده است 
به طوری که بر مبنای این برنامه فرهنگی بخشی از شهروندان استفاده از دوچرخه 

را به عنوان رویکرد سلامت محور پذیرفته اند و با علاقه زیاد به آن روی آورده اند. 
 دستیابی هرچه بهتر به هوای پاک در گرو همکاری همه دستگاه ها

با  شهروندان  همکاری  و  سازی  فرهنگ  به  اصفهان   شهردار 
برنامه های شهرداری از یک سو و از سویی دیگر فعالیت و اقدامات موثر مدیریت 
شهری که باعث کاهش سطح آلاینده ها در شهر اصفهان است اشاره کرد و افزود: 
رشد برخورداری از هوای پاک نسبت به مدت مشابه سال های قبل  شده است، وی  
همچنین گفت : اگرچه این اقدامات مثمرثمر و نتیجه بخش بوده و تاکنون بر همین 
مبنا توانسته ایم بخش عمده ای از تولید گازهای سمی خودروها را کاهش داده و به 
سلامت شهروندان کمک کنیم اما می طلبد برای دستیابی هرچه بهتر به روزهای 
پاک، صنایع بزرگ صنعتی و دیگر بخش های موثر در این زمینه نیز به صورت جدی 
وارد میدان شده و کنترل آلودگی های تولیدی خود را در دستور کار قرار دهند. 
وی همچنین اذعان داشت: اقدامات رسانه ای انجام شده توسط روابط عمومی و 
همچنین تبلیغات شهری باعث شده تا مردم همگام با شهرداری اصفهان و در قبال 
فرهنگ سازی های انجام شده در برنامه های فرهنگی مقابله با آلودگی هوا حرکت 
کنند چرا که نه تنها برای مدیریت شهری بلکه برای شهروندان بحث هوای پاک به 
عنوان دغدغه ای ضروری مورد توجه قرار گرفته و همگان دست به دست هم داده اند 
تا اصفهان هوای پاک را به آغو ش بکشد. اتصال 24 نیروگاه مقیاس کوچک خورشیدی 
در اصفهان به شبکه توزیع برقشهردار اصفهان در ادامه به تشریح اقدامات موثر انجام 
شده در بحث هوای پاک نیز پرداخت و تصریح کرد: در آستانه روز هوای پاک با نصب 
و راه اندازی 6 نیروگاه خورشیدی تعداد نیروگاه های خورشیدی شهر اصفهان به 24 
عدد رسیده است.وی افزود: این نیروگاه ها که در ساختمان شورای اسلامی شهر، 
ساختمان اداری منطقه 13، دو نقطه از باغ غدیر واقع در منطقه چهار، پارک صفه 
در منطقه پنج و ساختمان اداری منطقه یک نصب شده ظرفیت انرژی خورشیدی 
شهر اصفهان را به 300 کیلووات رسانده است. بنابر گفته جمالی نژاد همزمان با 
اجرای این پروژه ها سامانه جامع مانیتوریگ کلیه این نیروگاه ها که به صورت بهنگام 
وضعیت رصد می کند نیز مورد بهره برداری قرار گرفته است همچنین به منظور انجام 
برنامه های زیست محیطی آتی، در کنار این نیروگاه ها چهار سامانه سنجش خرده 
 اقلیم نیز نصب و راه اندازی شده است. وی خبر داد: این پروژه ها با طراحی مدیریت

 بهینه سازی حوزه معاونت خدمات شهری و اعتبار چهار میلیارد ریالی مناطق یاد 
شده انجام گرفته است.ساخت اولین و تنها ساختمان سبز دوستدار محیط زیست 
یا انرژی صفرشهردار اصفهان همچنین با اعلام این که با احداث نیروگاه خورشیدی 
در ساختمان معاونت خدمات شهری منطقه هشت این ساختمان به ساختمان انرژی 
صفر یا ساختمان سبز تبدیل شده است، گفت: این موضوع بدان معناست که معادل 
مصرف انرژی این ساختمان انرژی تجدیدپذیر تولید می شود.ویادامه داد : این نیروگاه 
در قسمت سقف پارکینگ، دیواره ساختمان و فضای پشت بام نصب و از تعداد 250 
صفحه خورشیدی 60 وات تشکیل شده است از طرفی جمعا ظرفیت این نیروگاه 
خورشیدی 13 کیلووات است که قادر خواهد بود روزانه در شرایط مساعد جوی 
حدود 100 کیلووات ساعت برق تولید کند، این نیروگاه توسط مدیریت بهینه سازی 
حوزه معاونت خدمات شهری طراحی و با تامین اعتبار سه میلیارد ریالی و اجرای 

شهرداری منطقه هشت اصفهان به مرحله بهره برداری رسیده است.
  بهسازی نورپردازی ابنیه تاریخی میدان نقش جهان با رویکرد بهینه سازی 

مصرف انرژی
جمالی نژاد در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به اینکه با گذشت بیش از چهار 
دهه از نورپردازی اولیه میدان نقش جهان اصفهان بسیاری از تجهیزات آن فرسوده و 
کیفیت نمای شب میدان کاهش محسوسی داشته است، خبر داد: با بررسی کارشناسی 
موضوع با حضور نمایندگان فنی سازمان زیبا سازی، سازمان بهسازی و نوسازی، 
سازمان میراث فرهنگی و گردشگری، شرکت توزیع برق اصفهان و مدیریت بهینه 
سازی حوزه معاونت خدمات شهری و پس از انجام تست های فنی، طرح بهسازی 
آماده و با تامین اعتبار دو میلیارد ریالی منطقه سه به اجرا رسید. گفتنی است با اجرای 
این پروژه سیمای میدان امام در شب جلوه در خور معماری فاخر پیدا کرده است.

     معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان گفت: 
پیش بینی می شود تا اواخر روز جمعه زاینده رود در شهر اصفهان جریان 

یابد.
علی بصیرپور اظهار داشت: سد زاینده رود در بامداد روز پنجشنبه 30 
دی ماه با دبی حدود 60 مترمکعب بر ثانیه بازگشایی شده و پیش بینی 

می شود تا اواخر روز جمعه جریان آب به محدوده شهر اصفهان برسد.

وی افزود: کمیته 5 نفره تصمیم گیر برای استفاده بهره برداران از آب 
زاینده رود متشکل از مدیر عامل آب منطقه ای استان، نماینده استاندار، 
فرماندار اصفهان، نماینده کشاورزان و نماینده جهاد کشاورزی استان اصفهان 

است که در جلسه دیروز خود پیش بینی کرد برای کشت، به مدت حدود 18 
روز امکان تحویل آب به کشاورزان میسر شود.در یازدهمین جلسه شورای 
هماهنگی حوضه آبریز زاینده رود که با حضور وزیر نیرو برگزار شد پس از 
بررسی کارشناسی وضعیت ذخیره سد زاینده رود، رهاسازی آب زاینده رود 
برای انجام کشت کشاورزان تائید شده بود.توزیع آب در شبکه های آبیاری 
غرب اصفهان طبق سنوات گذشته در فصول بهار و تابستان انجام می شود.

اخبار کوتاه

     اولین اوراق اختیار فروش 
سهام منتشره در بازار سرمایه به نام 
فولاد مبارکه ثبت شد تا سهامداران 
این شرکت بتوانند با خرید ورقه 
برابر  در  را  خود  سهام  مذکور، 
ریزش های احتمالی قیمت بیمه کنند.

بازار سرمایه دیروز برای اولین بار 
میزبان انتشار اوراق اختیار فروش در 

زمان حیات خود بود.
این اوراق که این بار توسط صندوق 
توسعه بازار و با نام فولاد مبارکه منتشر 
شده اند، کلیه ویژگی های اوراق اختیار 

معامله اروپایی را در خود دارند.
بر این اساس، دارنده هر ورق از 
اختیار فروش فولاد مبارکه می تواند 10 
هزار سهم فولاد خود را در سررسید 25 
بهمن امسال به قیمت اعِمال مندرج 

در قرارداد به فروش برساند.
این ویژگی، امکان بیمه شدن 
قیمت سهم را به صاحب دارایی 
می دهد تا در زمان ریزش سهم، با 
اعمال اختیار فروش خود، از ریزش 
بازار مصون بماند.امیرحسین نادری 
در رابطه با انتشار این اوراق گفت: 

اوراق اختیار فروش فولاد مبارکه با 
نماد طفولا با سررسید 25 بهمن سال 
جاری این اختیار را به خریدار می دهد 
که در سررسید مذکور، سهام فولاد 
مبارکه خود را به قیمت مندرج در 

قرارداد به فروش برساند.
وی در ادامه افزود: اختیار فروش 
نوعی از اوراق مشتقه است که این 
اختیار را به دارنده می دهد که ورقه 
سهم خود را به قیمت مشخص در 

سررسید مشخص بفروشد.
معاون مالی و اقتصادی فولاد 
مبارکه در خاتمه اظهار داشت: این 
اوراق به طور وسیع در بورس های 
جهانی مورد معامله قرار گرفته و در 
بورس ایران نیز برای اولین بار بر روی 

سهام فولاد مبارکه منتشر شد.

   مدیر اجرایی خیریه بیماران 
نقص ایمنی اولیه گفت: آزمایشات 
HLA بیماران نیازمند پیوند مغز 
استخوان در استان اصفهان، باید 
همچون تهران، تحت پوشش بیمه 

قرار گیرد.
سید اصغر رفیعایی در ظهار داشت: 
تامین اجتماعی در تهران هزینه 
آزمایشات HLA را به بیمار می پردازد 
و این در حالی که تامین اجتماعی 
اصفهان هزینه این آزمایشات که 
برای هر نفر 300 هزار تومان تحمیل 

می شود، به بیمار بر نمی گرداند.
وی بیان داشت: این در حالی که 
یک بیمار برای پیدا کردن مشابه 
سلولی خود شاید نیاز باشد که بارها 
این آزمایشات انجام دهد و اینکه برای 
هر آزمایش 300 هزار تومان پرداخت 
کند به طورقطع بار مالی زیادی بر بیمار 
تحمیل می شود و لازم است که بیمه ها 
در این حوزه ورود جدی داشته باشند.

بیماران  خیریه  اجرایی  مدیر 
نقص ایمنی اولیه حضرت صدیقه 
طاهره)س(، گفت: با توجه به اینکه 

هر ساله بیماران زیادی برای انجام 
پیوند مغز استخوان و پیدا کردن مشابه 
سلولی خود از اصفهان به تهران مراجعه 
می کنند و امکان انجام آزمایشات 
HLA در اصفهان وجود ندارد و همین 
مسئله بیماران را درگیر هزینه های 

بالایی کرده است.
 بنابران ضرورت راه اندازی بانک 
اطلاعات سلولی در این استان احساس 
می شود.وی ادامه داد: با توجه به 
اینکه دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
درصدد راه اندازی مرکز پیوند مغز 
استخوان است، اهمیت راه اندازی 
بانک اطلاعات سلولی را بیش از پیش 
فراهم ساخته است.رفیعایی گفت: در 
همین جهت نیازمند حمایت وزارت 
بهداشت و دولت برای کمک در اجرایی 
کردن بانک اطلاعات سلولی در استان 

هستیم.
صورت در  داشت:  بیان   وی 

 راه اندازی بانک اطلاعات سلولی از 
بسیاری رفت و آمدها و خطرات سفر 
به تهران و هزینه اسکان و غیره، صرفه 

جویی می شود.

 امروز شرایط پیچیده رسانه ای جهان ایجاب می کند
 که رسانه ها و مدیران آن ها به سمت جریان سازی بروند

   مدیر بازرگانی شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی ایران گفت: 12 هزار و 300 قلم 
کالا برای نخستین بار و با استفاده از توان داخلی 
در شرکت های نفتی کشور ساخته شده است.

علی زیار اعلام کرد: با استفاده از توان داخلی 
این تعداد افزایش چشمگیری خواهد یافت و لازم 
است توسعه کالاهای ساخته نشده در دستور کار 
قرار بگیرد. وی که در نشست هم اندیشی مدیران 
بازرگانی و کالای شرکت های پالایشی کشور 
سخن می گفت، افزود: با وجود دوران پسابرجام 
باید هنوز بر توان داخلی تکیه کرد و با تأسی از 
منویات رهبر معظم انقلاب تمرکز بر توان داخلی 
به عنوان یک کار وطن پرستانه در اولویت باشد.

زیار با بیان اینکه روندی غیر از این، زمینه را 
برای انجام خلاف شرع فراهم می کند، ادامه داد: در 
راستای اقتصاد مقاومتی اصل استفاده از حداکثر 
توان داخلی باید مد نظر قرار گیرد. وی با اشاره 
به فعالیت دو هزار شرکت دانش بنیان در کشور، 
گفت: همکاری همه جانبه با این شرکت ها، ضمن 
رونق بازار داخلی، مشکل هایی همچون بیکاری را 
رفع خواهد کرد و شرکت ها و کارخانه ها را به سوی 
پیشرفت بیشتر سوق می دهد . زیار همچنین به راه 
اندازی سامانه بانک اطلاعات مدیریت بازرگانی 
در صنعت نفت اشاره و اظهار کرد: این سامانه 
از بهمن 1394 با هدف شفاف سازی، سلامت 
کار، حفظ منابع، پرهیز از وابستگی، ایجاد بانک 
اطلاعاتی تأمین کنندگان و کنترل و نظارت بر 
فرآیندهای کالا آغاز به کار کرده است. وی با بیان 
اینکه تاکنون، 50 شرکت زیر مجموعه وزارت نفت 
در این سامانه ثبت نام کرده اند، افزود: تاکنون 
حدود هشت هزار منبع در مورد سازندگان داخلی، 
دو هزار و 775 منبع در بخش تأمین کنندگان 
داخلی و در کنار آن دو هزار و 505 سازنده خارجی 
مورد ارزیابی و اطلاعات آنها مورد بازنگری قرار 
گرفته است. مدیر بازرگانی شرکت ملی پالایش 
و پخش فراورده های نفتی ایران، یکی از اهداف 
 اجرای سامانه بانک اطلاعات را بهره مندی 
شرکت های پالایشی مشمول اصل 44 در 
 حوزه وزارت نفت خواند و گفت: هدف مشترک 
شرکت های پالایشی، تأمین فرآورده های مورد 
نیاز کشور است.معاون بازرگانی و پیمان های 
شرکت پالایش نفت اصفهان نیز در این نشست 
گفت: بخش بازرگانی شرکت پالایش نفت اصفهان 
با رویکرد بهره مندی از متخصصان داخلی، روندی 
رو به رشد داشته است.سید مصطفی الهی افزود: 
نمونه بارز آن، تأمین کاتالیست مورد نیاز واحد 
ایزومریزاسیون در سال 94 بود که به همت 
کارشناسان ایران کاتالیست راهبردی مورد نیاز 
صنعت نفت که تا آن زمان دانش مذکور تنها در 
اختیار معدود کشورهای جهان بود در داخل کشور 
و با حمایت پالایشگاه اصفهان ساخته شد.به گفته 
وی، با شارژ کاتالیست واحد ایزومریزاسیون، این 
شرکت روزانه هشت میلیون لیتر بنزین یورو 4 
تولید می کند . الهی هدف شرکت پالایش نفت 
اصفهان در بخش ساخت و تأمین کالا را حرکت 
به سمت شرکت های دانش بنیان خواند و تصریح 
کرد: در صدد هستیم شرکت های دانش بنیان 
را تقویت کنیم. وی با بیان اینکه در برخی اوقات 
 نیاز به خریدهای خارجی وجود دارد، اضافه کرد: 
تحریم ها فرصتی برای واسطه ها ایجاد کرده 
بود اما در دوران پسا برجام باید در جهت حذف 
واسطه ها و ایجاد رابطه با مراجع اصلی کالاها 
گام برداریم تا مراوده ها و خریدهای خارجی 
در شرایط مطلوب تر صورت گیرد . نخستین 
 نشست هم اندیشی مدیران بازرگانی و کالای 
شرکت های پالایشی کشور بمنظور تعامل چند 
سویه با حضور مدیر بازرگانی شرکت ملی پالایش و 
پخش  فرآورده های نفتی ایران و مدیران بازرگانی 
و کالای شرکت های پالایشی به میزبانی شرکت 

پالایش نفت اصفهان برگزار شد . 

اخبار کوتاه

   معاون عمران شهری شهرداری اصفهان از 
پیگیری جدی مدیریت شهری برای تامین اعتبار 
پروژه های کلان اصفهان خبر داد و گفت: با تامین این 
اعتبار، پروژه های کلان نیمه کاره تا پایان امسال یا نیمه 

نخست سال آینده تکمیل می شود.
ایرج مظفر در نهمین دور حضور شهردار، مدیران 
مناطق و سازمانهای شهرداری اصفهان در سامانه 137 
و در قالب چهارمین برنامه نهضت پاسخگویی در مرکز 
ارتباطات مردمی 137 با اشاره به پیگیری جدی مدیریت 
شهری برای تامین اعتبار پروژه های کلان، اظهار کرد: 
با تامین این اعتبار، پروژه های نیمه کاره همچون پروژه 
استقلال و مرکز همایش های بین المللی تا پایان 
امسال یا پایان نیمه نخست سال آینده تکمیل و به 

بهره برداری می رسد.
وی با بیان اینکه اعتبار ذکر شده از محل ظرفیت های 
موجود در شهرداری همچون املاک، امتیاز، تهاتر، 
مشارکت و منابع دولتی تامین می شود، افزود: امسال 

براساس برنامه، بیشترین بودجه عمران شهرداری 
اصفهان، صرفِ تکمیل خط یک قطار شهری شد تا وعده 

تکمیل این خط تا نیمه نخست سال 96 محقق شود.
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان گفت : برای 
پروژه خط یک قطار شهری اصفهان در سال جاری، 400 
میلیارد تومان اعتبار داشتیم که تاکنون 70 درصد از آن، 
جذب شده است؛ برای سال 96 هم بودجه خوبی برای 
تکمیل و توسعه خط یک و احداث خط 2 قطار شهری 
پیش بینی شده است.مظفر به بزرگترین و پرهزینه ترین 
پروژه های عمرانی شهر اصفهان در سال جاری اشاره 
کرد و گفت: امسال 200 میلیارد تومان برای اجرای 
پروژه های مرکز همایش های بین المللی، 120 میلیارد 
تومان برای تکمیل پروژه میدان استقلال، 45 میلیارد 
تومان برای ادامه کار در میدان امام علی )ره(، 60 میلیارد 
تومان آسفالت معابر، 20 میلیارد تومان پیاده روسازی و 
50 میلیارد تومان برای خیابان سازی هزینه شده است.

وی افزود: امسال احداث 20 خیابان را در دستور کار 

داشتیم که 13 خیابان تاکنون به بهره برداری رسید و 7 
خیابان دیگر در دست اجراست.مرکز ارتباطات مردمی 
137 هر ماهه با حضور مدیران مناطق و سازمان ها در 
قالب نهضت پاسخگویی، پذیرای تماس های شهروندان 
است تا فاصله میان مردم و مسئولان شهر برداشته شده 

و اعتماد این دو به یکدیگر، بیش از پیش افزایش یابد.
این برنامه از ابتدای اردیبهشت ماه سال جاری آغاز 
شد و از ابتدای دی ماه نیز نهمین دوره از حضور مدیران 
شهرداری اصفهان در مرکز ارتباطات مردمی 137 در 
چهارمین گام از نهضت پاسخگویی آغاز شد و از پشت این 
تریبون، پاسخگوی مشکلات و مسائل شهروندان بودند.

نشست خبری 

   چهارباغ عباسي اصفهان که از قرن ها پیش، نماد فرهنگ و تمدن نصف 
جهان به شمار می رفته، در طي قرون و اعصار و با ورود خودروها به کشور، از هویت 

تاریخي و فرهنگي خود دور شده بود.
حال اما، فرصتي تاریخي فراهم شده براي آن ها که هویت این خیابان را مهروموم ها 
ندیده بودند... آن ها که به دنبال راهي هستند تا هواي شهر گنبدهاي فیروزه ای 
را آبي ببینند.این خیابان تاریخي حالا نه تنها به نماد فرهنگ کهن نصف جهان 
شناخته می شود، بلکه در قرن بیست و یکم و روزهاي سه شنبه هر هفته، نمونه 
بارزي از فرهنگ ترافیک و احترام و اعتقاد مردم این شهر به فرهنگ ترافیک را به 

همگان نشان می دهد.
سه شنبه های بدون خودرو که با محوریت پیاده راه شدن چهارباغ، گام اجرایي 
خود را در نصف جهان برداشت، حالا در کنار همه برنامه های ریزودرشت خود، 

گذري فرهنگي را در قلب شهر راه اندازی کرده است...
نقطه ای که این روزها جا پاي جاي خیابان های بزرگ دنیا می گذارد و علاقه 
مردم ایران زمین به احترام به قوانین رانندگي، محیط زیست و پیاده مداري را به 

نمایش می گذارد.

   عصر اصفهان - بهمن توکلی فرد
به گزارش رسیده از روابط عمومی مدیریت 
جهاد کشاورزی شهرستان اصفهان درجهت 
اجرای قانون حفظ کاربری اراضی زراعی و باغی 
اجرای احکام تخریب ساخت و سازهای غیرمجاز 

در منطقه جی وقهاب اجرا گردید .
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان اصفهان به 
تخریب ساخت و سازهای غیر مجاز در اصفهان   
اشاره کرد وگفت: پس از طی مراحل قضایی، به 
صورت همزمان 15)پانزده(مورداحکام و دستور 
قضایی مبنی بر تخریب بناهای غیر مجاز که در 
اراضی کشاورزی ساخته شده اند 26 دی ماه سال 
جاری  انجام شد.  مهندس مهرداد مرادمند با بیان 
اینکه اگر شهروندی قصد تغییر کاربری زمین های 
کشاورزی را دارد باید به جهاد کشاورزی مراجعه 
کند اظهار نمود قانون با هر گونه ساخت و ساز 
بدون مجوز در زمین های کشاورزی برخورد جدی 
خواهد کرد و قطعاً قبل از اقدام به تخریب تذکرات 
لازم به صاحبان اماکن مربوطه داده می شود.وی 
افزود : مسلماً قانون به صورت جدی وارد عمل 
شده و با جدیت نسبت به شناسایی باغ تالارها، 
باغ ویلا ها و دیگر ساخت و ساز های غیر مجاز 

اقدام خواهد نمود .

زایندهرودآخربهمنزندهمیشود؟

مدیر کل صدا وسیمای استان اصفهان در همایش روابط عمومی ها:

بیشاز12هزارقلمکالادرشرکتهایدههفجرفرصتیبرایتبییندستاوردهایانقلاباست
نفتیکشورساختهشدهاست

سهشنبههايفرهنگينصفجهان

  شهردار اصفهان:

ظرفیتانرژیخورشیدیشهراصفهانبه300کیلوواترسید

 برای نخستین بار در تاریخ بازار سرمایه رخ داد 

انتشاراوراقاختیارفروشسهامفولادمبارکه
آزمایشاتبیمارانپیوندیدراصفهانبهحمایت

بیمهنیازدارد

تخریببناهایغیرمجازاراضیکشاورزی
درمنطقهجیوقهاباصفهان

 معاون عمران شهری شهرداری اصفهان در مرکز 137 خبر داد:

پیگیریمدیریتشهریبرایتامیناعتبارپروژههایکلاناصفهان

باید با شناسایی خلأها 
و ظرفیت های داخلی به 

سمت حرکت های کنشی 
رفته  و بتوانیم با استفاده 
از ابزار هنر،  مقابله با مثل 

کنیم

 جعفر عسگری رئیس 
شورای هماهنگی 

تبلیغات اسلامی استان 
اصفهان، رئیس شرکت 
نمایشگاه های استان به 
ایراد نقطه نظرات خود 

پرداختند



3    مدیر عامل مجمع خیران مدرسه ساز 
کاشان گفت: با اعتباری افزون بر 470 میلیارد 
ریال در چهار سال گذشته کار ساخت 45 مدرسه 
با مشارکت نیکوکاران در این شهرستان آغاز 

شده است.
محمد کتابچی در نشست اعضای مجمع خیران 

مدرسه ساز این شهرستان، اظهار داشت: با بهره 
برداری از این مدرسه ها 244 کلاس درس در اختیار 

آموزش و پرورش کاشان قرار می گیرد.
وی هم چنین ساخت 14 آزمایشگاه، 9 سالن 

اجتماعات، 17 کتابخانه، 14 سالن چند منظوره، 
8 سایت کامپیوتر، هفت کارگاه، 6 اتاق بهداشت و 3 
نمازخانه را از جمله خدمات مجمع خیران مدرسه 
ساز شهرستان کاشان در چهار سال گذشته بیان کرد.

کتابچی  افزود: بر اساس مصوبه مجلس شورای 
اسلامی، طرح های دولتی با 50 درصد پیشرفت، 
درصورتی که توسط خیران تکمیل شود، به نام آنان 
نامگذاری خواهد شد.وی گفت: این بیمارستان با 
اعتبار 210 میلیارد ریال توسط مجمع خیرین 

مدرسه ساز کاشان ساخته می شود.
  مسئول صفحه : مریم رضایی

خبر کوتاه

   تولید و فروش سیب زمینی همواره با 
مشکلات فراوانی روبه رو ست، این مشکلات 
مدت هاست که گریبان گیر سیب زمینی کاران 

چادگانی نیز شده است.
سیب زمینی نخستین بار توسط سرجان ملکم 
در اواسط پادشاهی فتحعلی شاه قاجار به ایران آورده 
شده است، برای همین در ابتدا به آن »آلوی مَلکَم« 
می گفتند. نخستین جایی که در ایران سیب زمینی 
کاشته شد، روستای پشند در استان البرز بوده به 
همین دلیل همچنان سیب زمینی پشندی در ایران 
معروف است البته در حالی که از این محصول مهم 
که در مقاطعی از تاریخ جزو محصولات استراتژیک 
بوده در جهان امروزی استفاده های زیادی می شود 
اما در ایران تولید و فروش این محصول همه ساله 

با مشکلات زیادی همراه بوده است.
در بین گیاهان دو لپه، سیب زمینی مهم ترین 
محصول زراعی است که با مجموع تولید حدود 
330 میلیون تن از سطحی حدود 19.1 میلیون 
هکتار، در حال حاضر پس از گندم، برنج و ذرت در 
مرتبه چهارم جهانی قرار دارد. سازگاری این گیاه 
به شرایط آب و هوایی مناطق مختلف به گونه ای 
است که هم اکنون در بیش از 140 کشور جهان، 
سیب زمینی تولید می شود، با این حال به دلیل 
اثرات محدود کننده تنش های مختلف نظیر کم آبی 
و خشکی و نیز حرارت بالا، بیشترین میزان تولید 
و عملکرد این گیاه در کشورهای مناطق معتدله 

حاصل می شود.
سیب زمینی سرشار از بتاکاروتن )پیش ساز 
ویتامین آ )است که وقتی پخته می شود به آسانی 
جذب می شود. ساقه و برگ های سیب زمینی 
حاوی سمی بنام سولانین است، بنابراین نباید 

آن را مصرف کرد.
مهم ترین ماده اصلی موجود در سیب زمینی 
نشاسته  است که معمولاً 9 تا 25 درصد آن را تشکیل 
می دهد، از این رو برای تأمین انرژی ماده مفیدی 
است که نسبت به غلات کمتر تحت تأثیر آفات 

قرار می گیرد و پرورش آن آسان تر است.
سرپرست فرمانداری چادگان از انبار 46 هزار 
تن سیب زمینی مرغوب در انبارهای شهرستان 
چادگان خبر داد و گفت: امسال بیش از 60 هزار 
تن سیب زمینی در 2 هزار هکتار از مزارع چادگان 
کشت و برداشت شده است که تا کنون فقط 35 

درصد این محصول به فروش رسیده است.
مهدی اسدپور ادامه داد: سیب زمینی چادگان 
ماده خشک بالایی دارد و کاملا بی رگ است و از 
مرغوب ترین سیب زمینی های کشور به شمار می رود 
اما متاسفانه کارخانه های استان اصفهان به جای 
اینکه سیب زمینی خود را از شهرستان های استان 
تهیه کنند از استان های هم جوار خریداری می کنند.

وی از قیمت پایین این محصول هم گلایه کرد 
و گفت: قیمت سیب زمینی سورت نشده450 تا 
500 تومان و قیمت سیب زمینی مرغوب و سورت 
شده فقط 550 تا 600 تومان است که این مبلغ 
حتی هزینه کشت این محصول را هم به کشاورزان 

برنمی گرداند.
در  گفت:  چادگان  فرمانداری  سرپرست 
شهرستان چادگان 3 انبار کوچک غیر استاندارد 
 با ظرفیت هرکدام 25هزارتن قرار دارد که شرایط 
مناسب برای نگهداری محصولات کشاورزی را 

ندارند.
پاخیرا درباره تاریخ سیب زمینی در بریتانیا کتابی 
چاپ شده با نام »خوردنی دلپذیر: سیب زمینی در 
تاریخ جهان« به قلم جان ریدر که ممکن است 
خیلی ها آن را ندیده باشند. اما مرور کوتاه این 

کتاب حقایق جالبی را درباره سیب زمینی آشکار 
می کند و خود به خود این پرسش در ذهن ها بروز 
می کند که چگونه گذشتگان ما بدون این گیاه 

حیاتی دوام آورده بودند.
کتاب جدید هم در مورد چگونگی پیدایش 
سیب زمینی روی سفره های ما همه معما ها را 
نگشوده، اما بر پایه داده های مختلف، تاریخ پیدایش 

آن را به هشت هزار سال پیش کشانده است.

در آن دوران کهن انسان های عصر حجر در 
کوهستان Aand برای نخستین بار سیب زمینی 

خودرو را کشف کرده بودند که در آغاز سمی بوده 
است. اما با درآمیختن و پیوند زدن آن با گونه های 
دیگر گیاهان، سیب زمینی را برای استعمال غذایی 

مناسب تر کرده  اند.
جالب اینجاست که فرنگی ها در اواخر سده 
15 میلادی از طریق کریستف کلمب نخست با 
سیب زمینی شیرین آشنا شدند. 40 سال بعد از 
آن »فرانسیسکو پیزارو« یکی از فاتحان اسپانیایی 
آمریکا در فرهنگ مردم بومی  آن سرزمین ها با 
خوردنی خوشمزه ای برخورد که بعدا آن با نام 

»پاتاتا« وارد اروپا شد.
طی سده بعدی سیب زمینی مزارع وسیعی را در 
هلند به خود اختصاص داد. اما آشنایی فرانسوی ها 
با سیب زمینی توسط آنتوآن پارمنتیر صورت گرفت 
که طی مدت محکومیتش در زندان پروسی ها در 
زمان جنگ هفت ساله، برای سه سال تمام صرفا 

سیب زمینی خورد و زنده ماند.
وی سال 1785 پس از آزادی از زندان 
سیب زمینی را به درباریان پاریس معرفی کرد. 
گیاه تازه مورد پسند شاه واقع شد و او به پارمنتیر 
گفت: »روزی فرانسه به خاطر یافتن نان برای فقرا 
از تو سپاسگزار خواهد شد.« گیاه جدید در فرانسه 
»پوم دو تر« نام گرفت و برگردان تحت اللفظی آن 

به فارسی »سیب زمینی« شد.
تصمیمات اصولی، راهکاری برای رونق کشاورزی

به هر حال هم اکنون ارتزاق بسیاری از کشاورزان 
استان های اصفهان، اردبیل، همدان، آذربایجان 
شرقی، خراسان، فارس و ... وابسته به محصول 
سیب زمینی است و با قوانینی که جهاد کشاورزی 
کشور و ارگان های مربوطه اجرا می کنند هر سال 

وضعیت کشاورزان وخیم تر می شود.
تجربه نشان می دهد بسیاری از تصمیماتی که 
برای اداره وضعیت خرید و فروش این محصول گرفته 
می شود هیچ پشتوانه علمی و اصولی نداشته است که 
اگر اینگونه نمی بود هم اکنون بسیاری از کشاورزان 
در حالی که سیب زمینی وارداتی به کشور داریم 
مجبور نبودند محصول خود را زیر خاک دفن کنند 

و یا به مصرف خوراک دام ها برسانند.
باشد که روزی مدیران دانا، لایق و با تجربه در 
راس امور مربوط به کشاورزی کشور قرار گیرند 
و با تصمیمات اصولی راهکار تازه ای برای رونق 

کشاورزی در کشور بیابند.

اخبار کوتاه

 قیمت سیب زمینی سورت نشده450 تا 500 تومان و قیمت سیب 
زمینی مرغوب و سورت شده فقط 550 تا 600 تومان است 

اخبار کوتاه

    با حضور مسئولان استانی، نخستین 
همایش علمی آب بادرود با شعار آب جایگزین 

ندارد، برگزار می شود.
حسین میرزائیان رئیس شورای اسلامی 
شهر بادرود در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: 
نخستین همایش علمی آب بادرود با شعار آب 
جایگزین ندارد در روز پنج شنبه 30 دیماه در 
مجتمع فرهنگی هنری بادرود برگزار می شود.
وی افزود: در این همایش کارشناسان و 
اساتید دانشگاه صنعتی اصفهان، اداره کل آب 
منطقه ای، آبفا و جهاد کشاورزی حضور می یابند.

رئیس شورای اسلامی شهر بادرود هشدار 
در مورد کمبود آب در سفره  های زیر زمینی و 
اسراف در مصرف آب در حوزه های کشاورزی 
را از اهداف اصلی برگزاری این همایش عنوان 
کرد و گفت: هم اکنون 150 حلقه چاه عمیق 
در منطقه وجود دارد که با کمبود آب دهی 

مواجه هستند.
رئیس شورای شهر بادرود گفت: کمبود آب 
در منطقه و به خصوص در شهر بادرود آینده این 
شهر زیارتی و با ظرفیت های بزرگ اقتصادی 
را به خطر می اندازد و زنگ خطر آن نیز به صدا 
درآمده است.وی بیان کرد: در این همایش اساتید 
دانشگاه صنعتی اصفهان تازه  ترین دستاوردهای 
خود و همچنین کارشناسان آب در منطقه  ای 
هم گزارشی از برداشت  آب در سفره های زیر 

زمینی در منطقه را ارائه می کنند.
میرزائیان با بیان اینکه کارشناسان جهاد 
کشاورزی استان مباحث تغییر الگوی کشت 
را در این همایش مطرح می کنند، اظهار داشت: 
امیدواریم این همایش بتواند فرهنگ صرفه 
جویی را ترویج و راهکاری را برای جایگزین 
کردن محصولات کم آب ارائه دهد، راهکاری 
که به طور حتم اجرای آن از طرف کشاورزان 

نیاز به حمایت مسئولان دارد.
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   مدیر جهادکشاورزی نطنز گفت: 6 
طرح کشاورزی و دامداری، ایام الله دهه فجر 

در نطنز افتتاح می شود.
عبدالرضا مهدی بادی مدیر جهاد کشاوررزی 
نطنز اظهار داشت: یکی از  سیاست ها و اهداف 
مسئولان کشور توجه به توسعه روستاها و اهمیت 
دادن به قشر مظلوم کشاورزان و دامداران است.
وی گفت: در سال جاری نیز همانند سال 
گذشته در اجرایی کردن مراسم گرامیداشت و 
برنامه های ایام الله دهه مبارک فجر روستایی تمام 
توان خود را به کار خواهیم گرفت تا دستاوردهای 
انقلاب اسلامی را به نسل جدید منتقل کنیم.

مدیر جهاد کشاورزی نطنز گفت : همزمان 
با ایام الله دهه مبارک فجر 6 طرح کشاورزی 
و دامداری به ارزش  حدود 6 میلیارد ریال در 

شهرستان نطنز افتتاح می شود.
وی بیان داشت: این طرح ها شامل افتتاح 
واحد های دامداری با پرورش گوساله شیری، 
گوسفند  واسب در بخش های مرکزی و امامزاده 
بادرود  و همچنین یک طرح لوله گذاری به میزان 
پنج هزار متر در منطقه کشاورزی قلعه گوشه 

بادرود  خواهد بود
مهدی بادی افزود : اعتبار این طرح ها از 
طریق اعتبارات دولتی، ملی، تسهیلات بانکی 
و همچنین آورده های شخصی مجریان تامین 

شده است.

به  توجه  با  گفت:  شهرضا  کشاورزی  جهاد  مدیر     
خشکسالی های 8 سال اخیر در شهرضا سطح زیر کشت نصف 

شده اما تولید محصولات کاهش پیدا نکرده است.
عبدالرضا تاکی با بیان اینکه حفظ اشتغال موجود در بخش 
کشاورزی مهم ترین اولویت جهاد کشاورزی شهرضا است اظهار 
داشت: با توجه به خشکسالی های 8 سال اخیر در شهرضا سطح زیر 
کشت نصف شده اما تولید محصولات کاهش پیدا نکرده است.وی 
افزود: یکی از علت های عدم کاهش سطح زیرکشت محصولات در 
شهرستان، استقبال کشاورزان از انواع روش های آبیاری و توسعه 
روش های کاشت مکانیزه محصولات در مزارع است.مدیر جهاد 
کشاورزی شهرضا با توجه به آفت کرم گلوگاه انار گفت: با وجود 
خسارت بالای کرم گلوگاه انار در شهرضا از مهرماه تاکنون انار تازه 

شهرضا در سطح مغازه ها مشاهده می شود.
وی با بیان اینکه تولید محصول سالم به موازات افزایش کمی و 
کیفی عملکرد از اهداف مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان است 
بیان داشت: در حال حاضر شهرستان شهرضا از لحاظ سطح زیر 

کشت انار سومین شهرستان استان است و 16 درصد سطح کشت 
و 23 درصد تولید استان را به خود اختصاص داده است. تاکی افزود: 
امسال با وجود خسارت سرمازدگی به بخشی از باغ های انار، حدود 
17هزار تن محصول از باغات برداشت شد که نسبت به سال زراعی 

گذشته حدود 23 درصد افزایش داشته است.
وی با توجه به کشت زعفران در شهرضا گفت: با توجه به تداوم 
خشکسالی و شرایط کم آبی حاکم در شهرستان شهرضا، در راستای 
تغییر و اصلاح الگوی کشت محصولات زراعی- باغی و به منظور 
افزایش بهره وری و اشتغال زایی بیشتر کشت زعفران با نیاز آبی کم 
در برنامه کشت محصولات زراعی شهرستان قرار گرفته است.مدیر 
جهاد کشاورزی شهرضا افزود: در سال زراعی گذشته 95-94 حدود 
1.5 هکتار اراضی مستعد مناطق تحت پوشش به کشت زعفران 
اختصاص یافته و در سال زراعی امسال کشت این محصول 2 هکتار 

دیگر توسعه یافته است.
وی اظهار داشت: با توجه به فصل برداشت طلای سرخ پیش بینی 
می شود از 3.5 هکتار سطح زعفران کاری شده شهرستان 14 کیلوگرم 

زعفران برداشت شود.تاکی گفت: امید است با اجرای برنامه مدیریتی 
برکاشت و داشت و برداشت این محصول و افزایش دانش فنی و تجربه 
کشاورزان شاهد افزایش کمی وکیفی این محصول در سال های آتی 
در این شهرستان باشیم.وی با بیان اینکه دهه فجر امسال 22 طرح 
کشاورزی و دامداری با سرمایه گذاری 60 میلیارد ریال افتتاح می شود 
اظهار داشت: طرح هایی که در دهه فجر امسال به بهره برداری می رسد 

زمینه اشتغال 68 نفر و برخورداری 199 خانوار را فراهم می کند.

  معاون فرماندار شهرستان دهاقان 
گفت: برای نخستین بار در تاریخ دهاقان 
شیل اصفهان را به دهاقان وابسته کرده است.

مجید زمانی در این زمینه اظهار داشت: 
باتوجه به اینکه65 درصد از آجر کشور در استان 
اصفهان تولید می شود و رس نیز در بیابان ها 
تمام شده است، شورای برنامه ریزی استان از 
سال 88 طبق برنامه ریزی هایی که انجام داده 
اعلام کرده که کل صنایع آجر مصالح تبدیلی 

را از شیل تامین شود.
وی با بیان اینکه مولوکول های شیل از 
همان خاک رس است، اظهار داشت: شیل با 
داشتن فلز سنگین و مواد هیدرو کربن، هیچ 

آلایندگی ندارد.
معاون فرماندار شهرستان دهاقان با بیان اینکه 
امروزه موقعیتی پیدا کرده ایم که برای نخستین 
بار در تاریخ دهاقان مزیتی داشته باشیم که استان 
به ما وابسته باشد، افزود: این مزیت همان معدن 
شیلی است که ظرفیت ذخیره سازی 11 هزار 

میلیون متر مکعب را دارد.
وی گفت: این فرآیند به گونه ای است که 
برای نخستین بار یک وضعیت اقتصادی پیدا 
شده که علاوه بر آجر و مصالح ساختمان سازی 

کشور، را نیز از همین شیل تامین می شود.
زمانی باتوجه به موقعیت معدن شیل در 
دهاقان گفت:سرمایه گذار در دره معصوم این 
شهرستان به دلایل مشکلات تاسیساتی و افت 
فشار گاز مجبور به جابجایی شده و در بالای 
مزارع برآفتاب مستقر شده است، باتوجه به 
حساسیت ها از اداره محیط زیست استعلام 
کردیم که نتیجه تایید نداشتن آلایندگی احراز 
شد.وی گفت: مرغوب ترین نوع آجر از همین 

شیل تولید و صادر می شود.
باتوجه به حساسیت هایی که در منطقه 
انتظار شده،  ایجاد  معدن  این   باوجود 

 می رود سرمایه گذار برای حفظ  منابع طبیعی 
و جلوگیری از آلودگی های احتمالی اقدام به 

ایجاد کمربند سبز با کاشت درختان نماید.
شیل نوعی سنگ رسوبی آوری است که از 
ترکیب کانی رس و دیگر کانی ها و ذرات در اندازه 
لای، به ویژه کوارتز و کلسیت تشکیل شده است. 
نسبت رس به دیگر کانی ها متغیر است. شیل با 
شکستگی ها یا لایه  بندی موازی با ضخامت کمتر 

از یک سانتی متر شناخته می شود.

 مدیر آموزش و پرورش کاشان از 
راه اندازی یك اتاق بهداشت با یونیت دندان 
پزشکی برای نظارت تخصصی بر سلامت 

دانش آموزان این شهرستان خبرداد.
محمود خدمتی،در دیدار با اعضای مجمع 
خیرین مدرسه ساز کاشان با حضور سید محمد 
رضا جعفری،مدیر کل دفتر مشارکت های 
مردمی سازمان نوسازی توسعه و تجهیز مدارس 
کشور، گفت:راه اندازی این اتاق بهداشت در هر 
مدرسه که ساخته می شود با امضای تفاهم نامه 
با معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کاشان 

انجام می شود.
وی، امضای تفاهم نامه با اداره فرهنگ و ارشاد 
اسلامی کاشان، با هدف توسعه فرهنگ مطالعه 
و کتابخوانی را تاکیدکرد و افزود:بر اساس این 
تفاهم نامه کتابخانه مدارس به گونه ای طراحی 
می شود که بعد از تعطیلی مدارس، قابل استفاده 

برای دانش آموزان و خانواده آنها باشد.
نقشه  در  نیز  خیرین  اتاق  وی  گفت: 
مدارس جدید به منظور مشارکت خیرین در 
 مدیریت مدرسه و حضور مستمر آنها در جمع

 دانش آموزان طراحی شده است .
مدیر آموزش و پرورش کاشان، در ادامه 
به گذشت یکصد سال از شروع نظام آموزشی 
مدرن در کاشان اشاره کردو گفت: بخش بزرگی 
از توسعه و ساخت فضاهای آموزشی توسط 

نیکوکاران و خیرین انجام شده است.
خدمتی، با بیان اینکه هر جا که مردم 
مشارکت داشته اند، پیروزی و موفقیت به 
همراه داشته است افزود: مدرسه سازی، یکی 
از عرصه هایی است که مردم به کمک دولت 
آمده اند به طوری که در دهه اخیر بسیاری از 
مدارس این شهرستان به همت خیرین ساخته 

شده است.
وی، بزرگداشت نیکوکاران را یک وظیفه 
همگانی عنوان کرد و گفت: تجلیل باشکوه از 
نیکوکاران مدرسه ساز، حامل این پیام است که 
جامعه، سپاسگزار نیک اندیشان است و آشنایی 
دانش آموزان با خیرین باعث ترویج الگوی 
گذشت، ایثار و انفاق در نسل آینده خواهد شد.

  مسئول امور پایگاه های فوریت های 
گفت:  پزشکی شهرستان خوروبیابانك 
پرسنل اورژانس 115 شهرستان خوروبیابانك 
در پاییز امسال به 375 ماموریت فوریت های 
پزشکی اعزام شدند که در این ماموریت ها 
284 بیمار و مصدوم، پس از دریافت خدمات 
از سوی تکنسین های اورژانس 115 این 
شهرستان توسط آمبولانس به بیمارستان 

منتقل شدند.
رضا رحمت اظهار داشت: در 3 ماهه سوم 
امسال، تکنسین های اورژانس پیش بیمارستانی 
شهرستان خوروبیابانک به 375 ماموریت 
شامل 191 ماموریت غیرتصادفی و 184 
ماموریت تصادفی اعزام شدند.وی افزود: 
در این مدت، 284 بیمار و مصدوم، پس از 
دریافت خدمات فوریت های پزشکی از سوی 
تکنسین های اورژانس 115 خوروبیابانک 
توسط آمبولانس به بیمارستان منتقل و 80 
نفر به صورت سرپایی درمان شدند.مسئول 
امور پایگاه های فوریت های پزشکی شهرستان 

خورو بیابانک گفت: در پاییز امسال، مهمترین 
موارد ماموریت های غیرتصادفی با 87 مورد 
مربوط به بیماران قلبی، 63 مورد تنفسی، 11 
سقوط، 10 سکته مغزی، 6 سوختگی، 2 مورد 
زنان و یک مورد غرق شدگی بوده است.رحمت 
گفت: شهرستان خوروبیابانک در این مدت، 5 
حادثه ویژه را شاهد بود که واژگونی اتوبوس 
مسافربری با 12 مصدوم از جمله این حوادث 
بود.وی با توجه به حضور پرسنل اورژانس 115 
این شهرستان در 7 مانور، افزود: در پاییز امسال، 
تعداد 2 دستگاه آمبولانس بنز اسپرینتر 315 از 
ناوگان جدید آمبولانس های استان به شهرستان 

خوروبیابانک تحویل داده شد.

   رئیس اداره آموزش و پرورش زواره 
از توابع اردستان گفت: سرانه دانش اموزی 
آموزش و پرورش منطقه زواره 120میلیون 
ریال است و در این زمینه با کمبود اعتبار 4 

میلیارد ریالی مواجهه هستیم.
روح الله حیدری در جلسه شورای آموزش 
و پرورش منطقه زواره از تشکیل 11 جلسه 
شورای آموزش و پرورش زواره تا کنون 

خبر داد.
وی به اختصاص 47 درصد اعتبارات 
دولتی آموزش و پرورش زواره اشاره کرد و 
افزود: جهت تکمیل طرح های عمرانی به 
اعتباری بالغ بر 10 میلیارد ریال نیاز است.

فرماندار اردستان نیز در این جلسه گفت: 
عملیات احداث مدرسه خیرساز قریب 
شجاعی در زواره پایان یافته و همزمان با 

دهه فجر به بهره برداری می رسد.
علیرضا غیور با بیان این که آموزش و 
پرورش نقش مهمی در توسعه پایدار و پرورش 
نیروی انسانی دارد افزود: نگاه به آموزش و 

پرورش نباید مادی باشد و شورای آموزش 
و پرورش نقش مهمی در جهت بالابردن 

اعتماد به نفس در بین دانش آموزان دارد.
وی با بیان این که عملیات احداث مدرسه 
خیرساز قریب شجاعی زواره در زمینی 
به مساحت 2800 مترمربع با زیربنای 
720 مترمربع دارای 6 باب کلاس به پایان 
رسیده است افزود: جهت اجرای این طرح 

بالغ بر10میلیارد ریال هزینه شده است.
آموزش و پرورش زواره دارای 2100 نفر 
دانش آموز است که در 42 باب مدرسه و 11 
واحد پیش دبستانی مشغول به تحصیل 

هستند.

امسال بیش از 60 هزار
 تن سیب زمینی در 2 هزار 

هکتار از مزارع چادگان 
کشت و برداشت شده است 
که تا کنون فقط 35 درصد

 این محصول به فروش
 رسیده است

45 مدرسه توسط خیران کاشان در حال ساخت است

46 هزار تن سیب زمینی مرغوب در چادگان انبار شده است
معاون فرماندار شهرستان دهاقان

معدن شیل دهاقان، استان اصفهان 
را به خود وابسته کرده است

 مدارس کاشان صاحب اتاق بهداشت 
با یونیت دندان پزشکی می شود

  در پاییز سال جاری ؛

375 ماموریت فوریت های پزشکی در خوروبیابانک انجام شد
کمبود 4 میلیارد ریالی اعتبار

 سرانه دانش آموزی زواره

مدیر جهاد کشاورزی شهرضا:

کشاورزی مهم ترین اولویت جهاد کشاورزی شهرضا است

 همزمان با دهه فجر؛

 6 طرح کشاورزی و دامداری در نطنز 
افتتاح می شود

رئیس شورای شهر یادرود:

نخستین همایش علمی آب در بادرود 
برگزار می شود

   رییس مرکز اموش فنی و حرفه ای شهرضا گفت: با توجه به 
طرحهای اجرا شده برای آموزش هنرجویان علاقه مند به رشته 
سفال و خرید محصولات تولیدی آنها، روزهای خوشی برای این 

صنعت در پیش رو است.
حسن ضیایی گفت: در 29 تیرماه امسال در جلسه کارگروه اشتغال 
که با حضور مسئولان شهرستان و مدیرکل سازمان فنی و حرفه ای 
استان در مرکز آموزش فنی و حرفه ای شهرستان برگزار شد، ایجاد 

و تجهیز کارگاه آموزش سفال در این مرکز به تصویب اعضا رسید.
وی اظهار داشت: زمینه فعالیت در زمینه تولید سفال در شهرستان 
شهرضا به اندازه ای فراهم است که امکان اشتغال 6 هزار نفر از افراد 

جویای کار نیز در این بخش وجود دارد.
رییس مرکز آموزش فنی و حرفه ای شهرضا گفت: افراد جویای 

کار تنها با دریافت تسهیلاتی در حدود 150 میلیون ریال می توانند 
یک واحد تولیدی در صنعت تولید سفال ایجاد ومشغول به کار شوند.

ضیایی اضافه کرد: رونق صنعت سفال در شهرستان از جهات 
مختلف مقرون به صرفه است، مواد اولیه این صنعت بسیار ارزان 
و از طرف دیگر آلودگیهای صوتی و زیست محیطی ناشی از سایر 

رشته ها در آن وجود ندارد.
وی گفت: زمینه های لازم برای فعالیت یکی از سرمایه گذاران 
در شهرستان فراهم شده است، که وی اعلام کرده به هر میزان از 

تولیدات هنرجویان شهرضا را خریداری می کند.
رییس مرکز آموزش فنی و حرفه ای شهرضا در بخش دیگری از 
سخنان خود، گفت: در این مرکز رشته هایی مثل جوشکاری آرگون 
آموزش داده می شود که در تمام کشور بی نظیر است اما متأسفانه 

برخی از افراد در هر شرایطی حاضر به اشتغال در هیچ رشته ای نبوده 
و در عین حال به وطر مداوم از نبود زمینه کاری شکایت می کنند.

ضیایی ادامه داد: باید فرهنگ اشتغال در شهرستان و در بین 
افراد جامعه اصلاح شود زیرا زمینه های بسیاری برای اشتغال افراد 

جویای کار در شهرستان وجود دارد.

 رییس مرکز آموزش فنی و حرفه ای شهرضا:

روزهای خوش صنعت سفال شهرضا در پیش است

  مدیر جهادکشاورزی نطنز در سال جاری 
دو میلیون قطعه ماهی زینتی در نطنز و بادرود 

پرورش داده شده است.
عبدالرضا مهدی بادی اظهار داشت: در 
سال جاری در 19 استخر 2 منظوره کشاورزی 
شهرستان نطنز نزدیک به 2 میلیون قطعه ماهی 

زینتی پرورش داده شده است.
وی گفت: هر ساله تعدادی از بهره برداران 
با استفاده از استخرهای دو منظوره خود اقدام 
به پرورش ماهیان زینتی می نمایند و در کنار 
 کار کشاورزی ازاین طریق نیزکسب در آمد و
 اشتغال زایی نموده و بهره وری از آب را بالا 
می برند. مدیر جهاد کشاورزی نطنز  مهدی 
 بادی گفت: ماهیان زینتی تولید شده بیشتر از 
گونه های زنده زا، تخم گذار و گلد فیش بوده 
که در آکواریم ها و همچنین در ایام نوروز مورد 
استفاده قرار گرفته و در پاره ای اوقات نیز توسط 
صادر کنندگان به خارج از کشور نیز صادر می 
شوند. مدیر جهاد کشاورزی نطنز افزود ،بهره 
برداران کشاورزی نطنز در صورت استفاده کامل 
از ظرفیت استخرهای شخصی و عمومی موجود 
می توانند چندین برابر تولید فعلی، انواع ماهیان 

زینتی تولید و روانه بازار مصرف نمایند.

مدیر جهادکشاورزی نطنز:

پرورش2 میلیون ماهی زینتی 
در 19 استخر دو منظوره نطنز و بادرود



مشترک صنعت 4 های  همکاری  نامه  تفاهم   
فرودگاهی و هوانوردی میان شرکت فرودگاهها و 
ناوبری هوایی ایران و فرودگاه های مونیخ، فرانکفورت 

و شرکت دورنیر آلمان به امضا رسید.
 این تفاهم نامه را »رحمت الله مه آبادی« مدیرعامل 
شرکت فرودگاهها و ناوبری هوایی ایران و »مایکل هولز 

اشنایدر« مدیرعامل شرکت دورنیر، »مدیرعامل کرک 
لو«، و »اشتفان شولتر« مدیرعامل فرودگاه مونیخ 

امضا کردند.
براساس این تفاهم نامه، همکاری های طرفین در 

زمینه مدیریت عملیات فرودگاهی، بهینه سازی ظرفیت 
فرودگاهی، زیرساخت های ناوبری هوایی و تجاری سازی 
فرودگاه ها و نیز سودآوری آن در ایران با شرکت های 

آلمانی آغاز می شود.

مدیرعامل شرکت فرودگاه های کشور در حاشیه 
امضای این تفاهم نامه در جمع خبرنگاران گفت: دولت 
آلمان برای توسعه همکاری های اقتصادی، صنعتی و 
تجاری با ایران عزم جدی دارد و ما نیز تلاش می کنیم 
با رعایت اصول و منافع ملی، از تجربه آلمان در بخش 

های فرودگاهی و صنعت هوانوردی استفاه کنیم.

نبض بازار 

  مسئول صفحه : مریم رضایی

خبر کوتاه

    مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی با 
توجه به بازگشت نفتکش های اروپایی به 
پایانه های نفتی از افزایش۵۰درصدی تردد 
نفتکش ها خبر داد و گفت: امکان پهلوگیری 
کشتی های غول پیکر در پایانه  گازی فراهم 

شد.
سیدپیروز موسوی درباره آخرین وضعیت 
پهلوگیری کشتی های نفتکش در پایانه های 
نفتی ایران، گفت:  در طول یکسال گذشته 
تاکنون و با لغو محدودیت های پیش روی 
صادرات نفت، ورود و تردد کشتی های نفتکش و 
حامل میعانات گازی به پایانه های نفتی ایران در 
خلیج فارس، با افزایشی ۵۰ درصدی در مقایسه 

با پارسال همراه شده است.
مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران با 
بیان اینکه هم اکنون کشتی های نفتکش تحت 
اجاره شرکت های بزرگ نفتی جهان همچون 
توتال فرانسه، انی ایتالیا، لوک اویل روسیه، چین 
و ژاپن در پایانه های نفتی کشور پهلوگیری و 
اقدام به بارگیری نفت خام و میعانات گازی 
می کنند، تصریح کرد: در شرایط فعلی، پایانه های 
نفتی کشور دارای بالاترین استاندارد جهانی 
بوده و محدودیتی برای پهلوگیری نفتکش های 

خارجی وجود ندارد.
این مقام مسئول همچنین در خصوص 
افزایش توان عملیاتی صادرات میعانات گازی 
ایران در منطقه خلیج فارس،گفت: با افزایش 
ظرفیت تولید میعانات گازی در پارس جنوبی، 
حجم صادرات این محصول هم افزایش یافته 

است.
وی با بیان اینکه هم اکنون از سه مسیر، 
میعانات گازی فازهای پارس جنوبی صادر 
می شود، بیان کرد: سه گوی شناور، اسکله های 
سایت اول و دوم پایانه گاز عسلویه، از توان 
صادرات و انتقال میعانات گازی کشور به کشتی 

برخوردار هستند.
موسوی به تعریف و اجرای یک طرح جدید 
به منظور پهلودهی و بارگیری کشتی های غول 
پیکر در پایانه گاز عسلویه، اشاره کرد و گفت: هم 
اکنون امکان پهلوگیری کشتی ها با ظرفیت ۳۰۰ 
تا ۳۲۰ هزار تن برای صادرات میعانات گازی 
کشور، در پایانه گاز عسلویه فراهم شده است.

مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی توان و 
ظرفیت فعلی بارگیری و صادرات میعانات گازی 
کشور را حدود دو میلیون بشکه عنوان کرد و 
افزود: با توجه به آب خور پایانه ها، محدودیتی 

برای صادرات میعانات گازی وجود ندارد.
این مقام مسئول با اشاره به افزایش تردد 
کشتی های نفتکش پس از لغو تحریم ها، گفت: 
با این وجود، تاکنون هیچ گونه حادثه ای در 
پایانه های نفتی کشور رخ نداده و عملیات 
پهلودهی، بارگیری و جداسازی کشتی های 
نفتکش، با موفقیت توسط کارکنان ایرانی 

پایانه های نفتی کشور انجام گرفته است.

نرخ ) تومان (سکه

1,1۵۵,۰۰۰طرح قدیم

1,18۵,۰۰۰طرح جدید

6۰2,۰۰۰نیم سکه

319,۰۰۰ربع سکه

2۰۵,۰۰۰سکه یک گرمی

نرخ) دلار (طلا ) جهان (

قیمت اونس جهانی 
طلا

1,213

یک مثقال طلای
 17 عیار

499,۵۰۰

یک گرم طلای
 18 عیار

11۵,31۰

یک گرم طلای
 19 عیار

121,71۰

یک گرم طلای
 2۰ عیار

128,12۰

یک گرم طلای
 21 عیار

134,۵3۰

یک گرم طلای
 22 عیار

14۰,94۰

یک گرم طلای
 24 عیار

1۵3,7۵۰

نرخ ) تومان (ارز

3,86۰دلار

4,26۰یورو

12,۵۵۰دینار

334,۰۰۰ین

4,7۵۰پوند

426کرون

2,۰۵۰منات آذربایجان

1,۰1۵ریال عربستان

34روپیه

  رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی گفت: درحالی 
که هرکیلوگرم گوشت شقه گوسفندی در اردیبهشت 
و خرداد امسال 28 تا 29 هزارتومان به فروش می رسید 
اکنون با وجود کاهش قیمت 2 هزار تومانی دریک هفته 

گذشته، 38 تا 39 هزار تومان قیمت دارد.
علی اصغر ملکی اظهار داشت:  قیمت گوشت شقه 
گوسفندی ۲ هزار تومان درمقایسه با هفته گذشته 
کاهش داشته و به قیمت هر کیلوگرم ۳8 تا ۳9 هزار 

تومان رسیده است.
وی درباره اینکه چرا قیمت گوشت گوسفندی تا به 
این اندازه بالا رفته است، با طرح اینکه مسئولتی در این 
ارتباط نداریم گفت: مسئولان مربوطه  در این باره باید 
پاسخگو و پیگیر باشند و ما تنها بازار را رصد و برای صنوف 

بدون پروانه، پروانه صادر می کنیم.
رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی گفت: دام زنده 
اکنون از 1۰ تا 11 هزارتومان ماه های گذشته به 1۵ تا 

16 هزار تومان در هرکیلوگرم رسیده است.
وی گفت: در ماه های اردیبهشت و خرداد سال جاری 
و در زمان فراوانی و کاهش قیمت دام زنده هر کیلوگرم 
گوشت شقه گوسفندی بدون دنبه ۲8 تا ۲9 هزار تومان 

به فروش می رسید اما این محصول اکنون ۳8 تا ۳9 هزار 
تومان قیمت دارد.

ملکی گفت: قیمت فعلی هر کیلوگرم  ران گوسفندی 
در بازار 44 تا 4۵ هزار تومان اما قیمت سردست با توجه 

به خواست مشتری متفاوت است.
وی اضافه کرد: گوشتی وارداتی که اکنون وارد بازار 
شده گرجستانی بوده و به قیمت ۳1 هزار و ۵۰۰ تومان 

عرضه می شود اما میزان عرضه این محصول کم است .
   هفته آینده گوشت توزیع نشود قیمت ها دوباره 

بالا می رود
ملکی گفت: انتظار می رود که شرکت پشتیبانی امور 
دام، پشتیبانی  بیشتری، باعرضه بیشتر گوشت قرمز از 

بازار مصرف انجام دهد.
وی افزود: درصورتی که دولت جلوی خروج قانونی 
و غیرقانونی دام زنده را از کشور بگیرد این امر نیز خود 
در تعادل و کاهش قیمت گوشت گوسفندی در بازار 

مؤثر است.
رضوی گفت:  شرکت پشتیبانی امور دام مقداری 
گوشت وارد بازار کرد و قیمت ها کمی کاهش یافت اما 
درصورتی که هفته آینده دوباره گوشتی وارد بازار نکند، 

قیمت ها مجدد افزایش خواهد یافت.
   رکود بر بازار گوشت گوسفندی

وی با بیان اینکه بازار گوشت گوسفندی با رکود خاصی 
همراه شده است  گفت :  تقاضایی برای خرید گوشت 
گوسفندی وجود ندارد )میزان خرید کاهش یافته است( 
و در صورتی که این تقاضا وجود داشت، قیمت ها  حتما از 

رقم های فعلی نیز بیشتر می شد.
ملکی درپایان افزود: ما معتقدیم که اگر دولت می خواهد 
تنش بازار گوشت قرمز گرفته شود باید به میزان عرضه 
گوشت خود در بازار بیفزاید وگرنه به این تنش افزوده 
 می شود.بر اساس اظهارت ملکی رئیس اتحادیه گوشت

 می توان برآورد داشت، قیمت گوشت گوسفندی در 8 
ماه سال جاری بیش از ۳۵ درصد افزایش یافته است و 

قیمت فعلی آن را باید بی سابقه به حساب آورد.

    رئیس اتحادیه صنف میوه و سبزی 
فروش شهرستان اصفهان با پیش بینی 
اینکه نرخ پرتقال برای شب عید حتی 
به 7 هزار تومان نیز برسد، گفت: تنها 
 راه حل این مشکل در شرایط فعلی
 واردات پرتقال از ترکیه است با وجودی 
که کیفیت آن از پرتقال های شمال 

پایین تر است.
 نوروزعلی اسماعیلی با بیان اینکه 
آینده مشکل و سختی پیش روی این 
صنف قرار دارد، درباره وضعیت میوه 
شب عید، اظهار داشت: با توجه به هفته 
گذشته قیمت پرتقال والنسیا بر روی 
درخت ۳ هزار تومان بود که به 4 هزار 
تومان افزایش یافت و احتمال می رود 
برای شب عید حتی با نرخ 7 هزار تومان 

به دست مشتری برسد
سرمازدگی و از دست رفتن پرتقال 
شمال برای تامین این محصول برای شب 

عید با مشکل مواجه خواهیم شد.
وی با بیان اینکه شمال ایران، قطب 
مرکبات کشور است، گفت: به طور معمول 
از آبان ماه تا آخر اردیبهشت سال بعد 
مرکبات شمال در کشور موجود است، اما 
این محصول در تاریخ دوم آذر امسال براثر 
سرمازدگی از بین رفت و حتی گفته می 
شود برخی باغداران عنوان کرده اند که 
درختان مرکبات شمال باید سوزانده شود.

   پرتقال والنسیا برای شب عید ذخیره 
شده است

رئیس اتحادیه صنف میوه و سبزی 
فروش شهرستان اصفهان با بیان اینکه 
در حال حاضر مرکبات جنوب که عمدتا 
مربوط به مناطق شیراز، فسا، کازرون و ... 
بوده، در بازار موجود است، گفت: در این 

شرایط تنها پرتقال والنسیا که ترش است 
برای شب عید ذخیره و عرضه خواهد شد.

اسماعیلی گفت : هفته گذشته قیمت 
پرتقال والنسیا بر روی درخت ۳ هزار تومان 
بود که در تاریخ ۲7 دی ماه به 4 هزار تومان 
افزایش یافت و احتمال می رود برای شب 
عید حتی با نرخ 7 هزار تومان به دست 

مشتری برسد.
  دلالان میوه وارد بازار پرتقال شدند

وی همچنین بیان داشت: اوایل آذر 
ماه، قیمت پرتقال تامسون حدود ۲۵۰۰ 
تومان بود که امروز به دلیل نبود پرتقال 
شمال به ۵۵۰۰ تومان افزایش یافته است.

رئیس اتحادیه صنف میوه و سبزی 
فروش شهرستان اصفهان بابیان اینکه 
با این شرایط و به طور قطع برای تامین 
پرتقال شب عید با مشکل مواجه می شویم، 
گفت: هم اکنون دلالان، پرتقال جنوب را 
از باغداران خریداری و در انبارهای خود 
ذخیره کرده اند که کسی نمی تواند جلودار 

دلالان میوه در بازار باشد.
  تولید و توزیع میوه صنعتی شود

وی بیان داشت: تا زمانی که تولید و 
توزیع میوه به گونه ای صنعتی در کشور 

اعمال نشود بازار به همین روال خواهد بود.
اسماعیلی افزود: به طور معمول 7۰ 
درصد پرتقال کشور از شمال و ۳۰ درصد 
از جنوب تامین می شود که امسال به دلیل 

سرمازدگی مرکبات شمال را از دست داده 
ایم.وی همچنین گفت: سال گذشته 
روزانه 1۰ هزار تن پرتقال برای ذخیره 
وارد اصفهان می شد که امسال به دلیل 
شرایط آب و هوایی شمال و از بین رفتن 

مرکبات این منطقه، چنین نشد.
رئیس اتحادیه صنف میوه و سبزی 
فروش شهرستان اصفهان گفت: تنها راه 
حل این مشکل در شرایط فعلی، واردات 
پرتقال از ترکیه است با وجودی که کیفیت 

آن از پرتقال های شمال پایین تر است.
تعیین نرخ موز مطابق با عرضه و تقاضا

وی در خصوص تامین موز شب عید، 
گفت: قیمت موز براساس قیمت جهانی 
تعیین می شود و بستگی به عرضه و تقاضا 
دارد اما پیش بینی می شود برای شب 
عید با نرخ ۵ هزار تومان به دست مصرف 

کننده برسد.
وی همچنین با بیان اینکه برای تامین 
سیب شب عید نیز با مشکل مواجه نیستیم، 
بیان داشت: با وجودی که 4۰ درصد 
محصول کیوی شمال به علت سرمازدگی از 
بین رفت، احتمال می رود به دلیل مصرف 
کم آن برای عید با قیمت 4 هزار تومان در 

اصفهان عرضه خواهد شد.
اسماعیلی  گفت : خیار مورد نیاز 
اصفهان نیز عمدتا از گلخانه های یزد، 
دهاقان، بندرعباس تامین می شود در 

این خصوص مشکلی نداریم.
   عدم بسته بندی میوه، بزرگترین 

مشکل صنف میوه فروشان
وی در ادامه در خصوص مشکلات این 
صنف، گفت: بزرگترین مشکل میوه فروشی 
ها، موضوع بسته بندی آن است؛ در حال 
حاضر 8۰ درصد مرکبات شمال و تنها ۲۰ 
درصد مرکبات شیراز بسته بندی می شود 
در حالیکه مرکبات جیرفت بدون بسته 

بندی و با گونی عرضه می شود.
رئیس اتحادیه صنف میوه و سبزی 
فروش شهرستان اصفهان گفت : حدود 
7۰۰ میوه فروشی در اصفهان پروانه کسب 
دارند همچنین ۳۰۰ واحد دیگر نیز به دنبال 

دریافت مجوز هستند.

خیار مورد نیاز اصفهان نیز عمدتا از گلخانه های یزد، دهاقان 
بندرعباس تامین می شود در این خصوص مشکلی نداریم

گزارش

خبر کوتاه اخبار کوتاه

  رئیس انجمن انبوه سازان مسکن اصفهان گفت: مسکن در اصفهان 4 سال و 
نیم به حالت رکود رفته و احتمال دارد تا روی کار آمدن دولت بعدی هم این رکود 

ادامه دار باشد.
احمد تولا اظهار داشت: پیش بینی کرده بودیم که نیمه دوم امسال مسکن از حالت 
رکود خارج شود  اما این پیش بینی محقق نشد.وی بیان داشت: با بالا رفتن نرخ ارز 

و دلار شاهد کمی تحرک در خرید و فروش مسکن شدیم اما به اندازه کافی نبود.
رئیس انجمن انبوه سازان مسکن اصفهان گفت: دو احتمال در این زمینه  می دادیم 
که دولت با افزایش اشتغال رکود را کاهش دهد یا اینکه تورم را همچنان کنترل کند 
اما احتمال دوم غالب شد.وی ادامه داد: رکود مسکن تا روی کار آمدن دولت بعدی 
و اینکه چه دولتی بر سر کار آید ادامه دارد اما این در حالی است که باید بدانیم هر 

دولتی هم بر سر کار آید باید چاره ای جدی برای رکود بیندیشد.
تولا با بیان اینکه پیشنهاد انجمن انبوه سازان مسکن، مبنی بر اعطای وام برای خانه 
دار کردن مردم نه مورد موافقت مردم و نه دولت قرار گرفت، افزود: بخشی از قیمت تمام 
شده قابل عرضه مسکن را به صورت اقساطی دریافت می کنیم به شرطی که یکی از 
بانک ها بازپرداخت آن را قبول کند اما این در حالی است که بانک مسکن اعلام کرد 
با کارمزد چهار درصد این پیشنهاد را قبول می کند اما درخواست ما با کارمزد دو تا دو 
و نیم درصد بود.وی بیان داشت : وامی که دولت مقرر شد برای خانه دار کردن مردم 
پرداخت کند چند ویژگی باید داشته باشد نخست اینکه وام برای خرید مسکن باشد 
که دریافت آن توسط انبوه ساز و سازنده و بازپرداخت توسط خریدار باشد و بخشی 

از خرید مسکن این وام را پوشش دهد.
تولا بیان داشت: همچنین وام باید به صورتی باشد که اقساط در حد قدرت مالی و 
خرید مردم باشد.رئیس انجمن انبوه سازان مسکن گفت: در حال حاضر پروژه مسکن 

مهر در بهارستان به طور کامل تمام شده است هرچند نواقصی هم دارد.

   وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به تهیه لیست 1۵۰ نفره از افراد خلاق و 
توانمند برای توسعه کشور، گفت:عوارض وصول شده از محل صادرات، به صادرکنندگان 

برگردانده شود.
محمدرضا نعمت زاده در شصت و چهارمین نشست شورای گفتگوی دولت و بخش 
خصوصی، به تهیه لیست 1۵۰ نفری از افراد خلاق و توانمند برای توسعه کشور اشاره 
کرد وم گفت: اینها افرادی هستند که عشق، علاقه و توان کار دارند و تجربه نشان داده 
اهل توسعه هستند، بنابراین از اعضای اتاق تقاضا دارم که در این زمینه فکر کنند، 
چراکه هر یک از فعالان اقتصادی، مولد و خلاق بوده و می توانند وارد طرح های توسعه 
ای شوند. وی با بیان اینکه در جمعی عنوان کردم که عملکرد شما مدیران است که 
کشور این طور فقیر مانده است، افزود: به آنها گفتم که هر کدام از شما می توانید یک 
شهر ایجاد کنید، ما افرادی داریم که نقش استاندار را می توانند داشته باشند و اگر پا 

پیش بگذارند، شهرها متحول می شوند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت به وجود انجمن های تخصصی متعدد در کشور اشاره 

کرد وگفت: برآیند این انجمن ها، باید تصمیمات مهم و بزرگ باشد.
نعمت زاده همچنین در خصوص اخذ عوارض از صادرکنندگان نیز گفت: همانطور 
که در برنامه پنجم هم آمده است و قانون صراحت دارد، این پول باید به سمت صادرات 
با ارزش افزوده بالا برود.نعمت زاده با بیان اینکه ما نتوانستیم از سازمان مدیریت و 
گمرک، عوارض وصول شده از محل صادرات را به صادرکنندگان با صادرات با ارزش 
افزوده برگردانیم، گفت: بنابراین عوارض وصول شده، اما یک ریال آن به صادرات 
برنگشته است؛ زیرا این عوارض می تواند موضوعی برای تشویق صادرات غیرنفتی باشد.

  شماره  228     
  29 دی 139۵ 

 19  ربیع الثانی  1438 
        18 Jan 2016

     نایب رییس کمسیون اقتصادی مجلس گفت: برنج 
ایرانی در سایه واردات بی رویه این محصول گوشه نشین 
شده، واردات برنج باید طبق اصول و منطق باشد چرا 
که واردات بی رویه برنج تولیدکنندگان داخلی را دچار 
آسیب کرده و ضربه مهلکی بر پیکره تولیدکنندگان 

وارد می کند.
 سید ناصر موسوی لارگانی با بیان اینکه برای کالاهای 
استراتژیک باید برنامه هدفمندی طراحی شود، اظهار 
داشت: حتی اگر قیمت واردات برنج برای ما به صرفه هم 

باشد نباید تولید داخلی را فدای واردات کنیم.
وی پیرامون اینکه رتبه نخست کیفیت برنج در 
اختیار ایران است، افزود: واردات برنج کشاورزان را 

برای سرمایه گذاری در این عرصه دلسرد کرده است.
نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه 
برنج ایرانی از لحاظ بهداشتی از برنج هایی خارجی هم 
مناسب تر است، تاکید کرد: برنج خارجی تنها شاید ظاهر 

مناسبی داشته باشند، اما بسیار بی کیفیت هستند.
وی بیان داشت: واردات بی رویه برنج، کشاورزان را برای 
سرمایه گذاری در این عرصه دلسرد کرده، زیرا کشاورزان 
باید برنجی را که با زحمت فراوان برای برداشت آماده 

می کنند را با بهای ناچیز به دلالان بفروشند.
موسوی لارگانی اظهار داشت: برنج ایرانی نیازمند 
برنامه ریزی مدون است، اما در زمان برداشت برنج ایرانی 

واردات برنج خارجی رونق می گیرد.
   واردات بی رویه، برنج ایرانی را بدون مشتری می کند

 وی بیان داشت: انگیزه تولیدکنندگان برنج و گندم با 
واردات بی رویه بطور کامل از بین می رود، ما می توانیم با 
برنامه ریزی بلندمدت در عرصه کشاورزی خودکفا شویم.

نماینده مردم فلاورجان در مجلس گفت: واردات 
بی رویه، برنج ایرانی را بدون مشتری می کند و از همین 

رو کشاورز انگیزه لازم برای تولید این محصول را از 
دست می دهد.

وی بیان داشت: با برنامه ریزی کلان دولت باید از 
وارادت برنج در کشور جلوگیری کند، زیرا برنج ایرانی 
می تواند در بازار جهانی البته با برنامه ها و ایجاد بسترهای 

صادرات جایگاه مناسبی داشته باشد.
موسوی لارگانی  گفت: ساز و کار در زمان صادرات 
و واردات کالا باید به نوعی تثبیت شود که در عرصه 
اقتصادی بر طبق استانداردهای اقتصادی حرکت کند 
نه اینکه ما با واردات بی رویه محصولی همچون برنج 
سرمایه گذار از سرمایه گذاری در این عرصه پشیمان کنیم.

 وی به ضرورت مدیریت فرآیند صادرات و واردات 
اشاره کرد و افزود: واردات نتیجه نادیده گرفتن تولید 

داخل و بی توجهی به زحمت تولیدکننده ملی است.
نائب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس بیان داشت: 
هنوز هم واردات کالاهای غیرضروری و کالاهایی که 
توان تولید آن در کشور وجود دارد، ادامه دارد و تمایل 
به واردات کالاها به مذاق سرمایه داران بیشتر خوش 

می آید تا تولید.
وی با بیان اینکه نباید نسبت به تولید محصول داخل 
بی تفاوت باشیم، گفت: خارجی ها محصولات ارزان قیمت 
و بی کیفیت به ایران می فرستند تا تولید داخل ایران را 

با رکود مواجه سازند.
   لزوم برنامه ریزی برای تولید محصولات استراتژیک

موسوی لارگانی برنامه ریزی برای تولید محصولات 
استراتژیک را ضروری عنوان کرد و اظهار داشت: در حال 
حاضر کشاورزان ما در استان های شمالی کشور از کشت 
برنج خودداری می کنند، چرا که می گویند برای ما صرفه 
اقتصادی ندارد و تا زمانی که برنج کاران مان کارشان به 
ثمر می رسند و می خواهند که آن را به فروش برسانند 

همان موقع واردات صورت می گیرد.  
وی  بیان داشت:  شاهد هستیم که واردات برنج 
افزایش یافته و منجر به ضرر کشاورزان شده، بنابراین 
باید مسئولان امر تلاش کرده و جلوی واردات را بگیرند.

نایب  رئیس کمیسیون اقتصادی با بیان اینکه قیمت 
تضمینی باید پاسخگوی هزینه های کشاورز باشد، گفت: 
قیمت تضمینی که یکی از فاکتورهای اصلی حمایت از 

کشاورزان است، نه  تنها در بخش کشاورزی و توسعه 
اقتصادی تأثیرگذار بوده، بلکه منجر به کوتاهی دست 
دلالانی می شود که پیش از به ثمر رسیدن محصول، با 

نازل ترین قیمت آن را از کشاورزان می خرند.
   حمایت از کشاورزی، مشکل رکود در اقتصاد کشور 

را رفع می کند
وی پیرامون اینکه کشاورزی می تواند مشکلات 
رکود در اقتصاد کشور را رفع کند، بیان داشت: حتی اگر 
سخت ترین تحریم ها علیه ایران وضع شود، اما در بخش 
کشاورزی به امنیت دست یابیم، راحت تر می توانیم موانع 

را پشت سر بگذاریم.
موسوی لارگانی گفت: قیمت های تضمینی راهکار 
مناسبی برای دلگرمی کشاورزان است مشروط بر اینکه 

کارشناسان با آگاهی های بیشتری نرخ گذاری کنند.
وی با بیان اینکه حدود 9۰ درصد از سطح زیرکشت 
برنج در دو استان گیلان و مازندران است، افزود: با آغاز 
فصل برداشت و عرضه محصول به بازار، واردات بی رویه، 
برنج کاران شمال کشورمان را دلسرد و با ضررهای 

بسیاری روبه رو می کند.
نماینده مردم فلاورجان در مجلس ادامه داد: برنج 
کاری در شمال کشور اکنون تبدیل به یک مشقت شده 
به گونه ای که واردات بی رویه این محصول در هنگام 
برداشت، ضربه بر پیکره تولیدکننده این محصول 

استراتژیک وارد آورده است.
وی افزود: این محصول با زحمات بی شمار کشاورزان 
شمالی با وجود کمبود آبرسانی زراعی و نگرانی هایی بر 

عرضه و فروش آن در بازار تولید می شود.
موسوی لارگانی گفت: تولیدی که با واردات بی رویه 
به کشور از سوی دستگاه های دولتی این دلواپسی ها را 
بیشتر می کند به گونه ای که بر اقتصاد کشور نیز تاثیر 

می گذارند.
وی افزود: در حال حاضر این نگرانی ها از سوی 
کشاورزان و بی توجهی بر تولید برنج موجب شده تا 
روستائیان شمال کشور به فروش اراضی کشاورزی 
بپردازند و سهم فروش را در جاهای دیگر سرمایه گذاری 
کنند و خود را از دغدغه های کشت، داشت و برداشت 

این محصول دور کند.

 به طور معمول 7۰ درصد 
پرتقال کشور از شمال
 و 3۰ درصد از جنوب 

تامین می شود که امسال 
به دلیل سرمازدگی 
مرکبات شمال را از

 دست داده ایم

تریبون

   رییس پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی در رابطه با تغییر واحد پولی 
از ریال به تومان، گفت که این طرح صرفا یک تغییر اسمی است و هنوز مبنایی 

بر حذف صفر نداریم.
علی دیواندری به تغییر واحد پولی از ریال به تومان اشاره کرد و گفت: این تغییر 
واحد صرفا یک تغییر اسمی است و حذف صفر در این مرحله مطرح نیست.وی در 
همین رابطه افزود: در قانون سال 1۳۵1 ریال به عنوان واحدی که معادل 1۰۰ دینار 
بود پذیرفته شد و در تغییر واحد پولی، دینار از چرخه اقتصادی حذف شده است و 
همچنان یک تومان معادل 1۰ ریال باقی خواهد ماند که مستلزم تصویب مجلس 
است و اکنون بنا بر حذف صفر نیست.رییس پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی با 
بیان اینکه این تغییر در مناسبات تجاری تاثیری نخواهد داشت، افزود: به دلیل اینکه 
ریال حذف نمی شود و به عنوان پول خرد تومان باقی خواهد ماند الزامی به تغییر 
اسکناس نخواهیم داشت مگر اینکه اسکناس های موجود فرسوده شوند و با خارج 
شدن تدریجی از چرخه، واحد پولی جدید انتشار یابد.دیواندری ادامه داد: بنابراین 
اکنون صرفا تغییر اسمی واحد پولی مطرح است و فعلا حذف صفر در دستور کار 
نیست.وی  گفت: در شرایط کنونی که ساختار ترازنامه بانک ها تحت فشار است و 
هزینه بانک ها در حال افزایش است دریافت نرخ کارمزدها موضوع مهمی است. نرخ 
کارمزد که اکنون دریافت می شود پاسخگوی هزینه بانک ها در سرمایه گذاری عظیم 
که در زمینه IT انجام داده اند، نیست و نمی توانند هزینه های خود را مستهلک کنند.

بخش چهارم

ایران و آلمان در صنعت فرودگاهی تفاهم نامه همکاری امضا کردند

رئیس اتحادیه صنف میوه و سبزی فروش شهرستان اصفهان:

  پرتقال برای شب عید ذخیره شده است
نفتکش های اروپایی به ایران بازگشت رئیس انجمن انبوه سازان مسکن اصفهان :

رکود 4 و نیم ساله مسکن در اصفهان

عوارض وصولی از صادرات به صادرکنندگان
 بازمی گردد

صفرهایی که از پول ملی می رود

نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس:

حمایت از کشاورزی، مشکل رکود در اقتصاد کشور را رفع می کند

آگهی مفقودی
برگ سبز پژو پارس سفید شماره شهربانی 34ج-253 ایران53 شماره 
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رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی 

افزایش ۱۰ هزار تومانی قیمت گوشت گوسفندی در ۸ ماه گذشته



5    معاون فرهنگی بنیاد بقیةالله)عج( اصفهان 
گفت: دومین جشنواره قرآنی تالیات در روز جمعه 
اول بهمن ماه امسال در حوزه علمیه کوثر اصفهان 

برگزار می شود.
لیلا جوانی، اظهارداشت: این جشنواره به نوعی در 
سطح ملی انجام می شود، زیرا از استان های دیگر نیز برای 

شرکت در این مسابقه درخواست هایی وجود دارد، ولی 
اصل جشنواره در استان برگزار خواهد شد.

جوانی بیان داشت: تاکنون۱۳۰۰ نفر برای شرکت در 
این جشنواره ثبت نام کرده اند که ۷۵۰ نفر آن ها بانوان و 

۵۵۰ نفر آن ها از آقایان هستند.تعداد شرکت کنندگان 
به نسبت سال گذشته افزایش داشته است.

وی با بیان اینکه  مسابقات این جشنواره در رشته های 
تفسیر، تواشیح و اذان برگزار خواهد شد، گفت: منابع 

مسابقه در رشته تفسیر، از ۲۰ جلسه تفسیر سوره 
یاسین  از دکتر محمد علی انصاری انتخاب شده است.

معاون فرهنگی بنیاد بقیةالله)عج( اصفهان  افزود: 
در این دوره از مسابقات و در هر رشته، ۵ نفر برگزیده 
خواهند شد که به آنها کمک هزینه مشهد مقدس،لوازم 

خانگی و سکه طلا تعلق می گیرد.
  مسئول صفحه : آرزو غفوری

  کنسرت گروه موسیقی پیام با 
درمانی،  شیمی  تحت  هنرمندان 
روشندل و آسیب نخاعی برگزار شد تا 
پیام موسیقی کسانی که خدا را دیده اند، 

به من و تو برسانند.
سازمان  موسیقی  تخصصی  دفتر 
فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان این 
هفته میزبان کسانی بود که با هنر خود 

اصفهان را میهمان محبت کردند.
اجرای گروه موسیقی پیام با هنرمندان 
تحت شیمی درمانی، روشندل و آسیب 
نخاعی در روزهای آخر دی ماه در سالن 

هنرسرای خورشید برگزار شد.
بلیت ها از قبل فروش رفته بود اما هنوز در 
محوطه بیرونی سالن تعدادی سعی در تهیه 
بلیت داشتند. حیاط هنرسرای خورشید 
پرشده بود از همه کسانی که هنر را، انسان 
را و دیگری را دوست داشتند.خیلی سریع 
صندلی ها پر شدند، نور مرکز سن را روشن 
کرده بود. با نوای پیانو، تار و سه تار و سنتور 
و ریتم زیبای تنبک برنامه شروع شد. در 
شهر اصفهان با دستگاه اصفهان به استقبال 
هنردوستان رفتن نشان از هوشمندی 
تنظیم کننده کنسرت داشت.چند آهنگی 
نواخته شد و این بار گوشه ای از صحنه 
روشن شد تا بهرنگ کوفگر، تنظیم کننده 

و گردآورنده گروه به سه تارنوازی بپردازد. 
حرکت پنجه بر روی سیم جمعیت را به وجد 
آورد تا آماده استقبال از گروه پیام باشند.

تمام صحنه روشن شد و با حضور اعضای 
گروه پیام تمام صحنه نورانی شد. برخی 
با ویلچر آمادند و برخی دست در دست 
دوستانشان هدایت شدند تا جای خود 
را پیدا کنند.صبا میکروفن را گرفت و 
داستان خود را از روزی که در اتاق ایزوله 
بود تعریف کرد، داستانی که می گفت از 
کجا آمده اند و چرا امروز هستند و یادی کرد 
از دوستانی که در بین راه رفتند و از آسمان 

امروز به تماشای کنسرت آن ها نشسته اند.
حال نوبت هنرنمایی یک به یک گروه بود، 
هر کس قطعه ای می نواخت توسط رهبر 
گروه معرفی می شد. میثم و محمد و مریم از 
روی ویلچر با سه تار برای جمعیت هنرنمایی 
کردند و گلچین و مهسا در آرامش خود سه 
تار نواختند. نوبت به احسان و حسین رسید، 
کودکانی که خود آهنگی ساخته بودند تا 
احساس خود را با سنتور و تار به نمایش 
بگذارند.صبا با پیانو و نازنین کوچک و آرام 
با گیتار هنرنمایی کردند و نوبت به مهسا 
رسید که قبل از آنکه با سازدهنی جمعیت 

را شیفته هنرش کند با صدای زیبای خود 
شعری در مورد روشنایی وجود روشندلان 
خواند.دو نوازنده کوچک نیز در گروه بودند 
که مهربانی را به بزرگان می آموختند، علی 
و امیرحسین دوستان گروه پیام بودند که با 
دیگران در بیمارستان آشنا نشده بودند و 
آنچه که آن ها را در گروه پیام میهمان کرده 
بود، مهربانی آن ها بود که با دوستانشان 
همراه شده بود. علی که کوچک ترین 
عضو گروه پیام بود با تنبک و امیرحسین 

با کمانچه پیام خود را بیان کردند.
بهرنگ کوفگر، سرپرست و آهنگ ساز 
گروه پیام درباره این اجرا و اینکه چرا این 
بزرگان کوچک را گرد هم جمع کرده است، 
گفت: از روز اول می دانستم که زمانی این 
کودکان بر روی صحنه به اجرای موسیقی 
خواهند پرداخت و امشب را دوست دارم. 
باید لحظه ای چشمان خود را ببندید تا حس 
یک روشندل را درک کنید، یا لحظه بر روی 

ویلچر نشسته تا این احساس را دریابید.
گروه نوازی پیام با آهنگ نیایش از 
ساخته های بهرنگ کوفگر آغاز شد و بانگ 
خدا کلامی بود که دل ها را در میان این 
آهنگ آرامش می کرد. نیلوفر، دو قطعه 
محلی و در پایان رهایی اوج احساس را در 

جمعیت زنده کرد.

   عضو کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای 
اسلامی شهر اصفهان گفت: فیلم، سینما و 
تلویزیون به عنوان رسانه ای قدرتمند در تحقق 
اقتصاد مقاومتی داشته و می تواند به عنوان 

برندی برای اصفهان معرفی شود.
مهدی باقربیگی اظهار داشت: مهم ترین 
حسن این جشنواره، نامگذاری آن تحت عنوان 

زاینده رود است.
باقربیگی ادامه داد: با حساسیت هایی که در 
شهرستان و استان ها دیگر در مورد آب زاینده رود 
پیش آمده است بهترین راه برای زنده نگه داشتن 

آن، پرداختن غیر مستقیم به این مسأله است.
عضو کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای 
اسلامی شهر اصفهان نکته جالب توجه دیگر 
این جشنواره را برگزاری از سوی بخش خصوصی 
عنوان کرد و گفت: وقتی امور فرهنگی به وسیله 
مردم انجام شود اثر بخشی بیشتری نسبت به 

فعالیت های مشابه دولتی خواهند داشت.
وی گفت: با توجه به اینکه همه کشور امسال 
به دنبال اجرایی کردن رهنمود مقام معظم 
رهبری بر مبنای اقتصاد مقاومتی هستند ما نیز 
می توانیم با استفاده مناسب از فیلم، سینما و 
تلویزیون به عنوان رسانه ای قدرتمند در تحقق 

این امر تلاش کنیم.
باقر بیگی اضافه کرد: امیدواریم امسال 
جشنواره ملی فیلم کوتاه و مستند زنده رود 
به خوبی برگزار شده و در سال های آینده نیز 
با  آسیب شناسی معایب آن، به عنوان برندی 

برای اصفهان معرفی شود.

خبر کوتاه
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مرتضی سلطانی

       راوی: سرهنگ عبدالله صالحی 
       بازپروری و نگارش : نویسنده

چنان جیغی از گلویش بیرون آمد که سراسیمه از خواب بیدار شدیم و نفرات 
سنگرهای مجاور هم به داخل سنگر ما ریختند. همان طور خوابیده، یک پای خون 
چکانش را بالا گرفته بود و پشت سر هم فریاد می زد. اتفاق آن قدر غیرمترقبه پیش 

آمد که نمی دانستیم بخندیم یا به کمکش برویم.
مرداد ماه ۱۳64در جزیره مجنون بودم. این جزیره در طول هشت سال جنگ یک 
لحظه رنگ آرامش به خودش ندید. پرواز و بمباران هواپیماها برایمان عادی شده بود 
و شبیخون های وقت و بی وقت هم هشدارهایی بودند که یک لحظه چشم از باتلاق 
و نی ها برنمی داشتیم. بارها پیش آمده بود که از بین نی ها به سوی ما تیراندازی یا 
نارنجک پرتاب شده بود. روی همین اصل با کوچک ترین حرکت نی ها انگشت مان 
روی ماشه می رفت و شلیک می کردیم. در کنار این اتفاقات جنگی که گریزناپذیر 
بودند، مسایل دیگری مثل ماهی و پرنده های حلال گوشت و تخم آن ها نعمت های 
خدا بودند که برای خورد و خوراک استفاده می کردیم و تعدادی دیگر مثل حشرات 
و حیوانات موذی به خصوص موش های جورواجور و ریز و درشت هم بلای جان 
و نفرت مان می شدند. بعد از مگس و پشه و مار و رتیل و عقرب بیشتری عذابمان 
از جانب موش هایی بود که بزرگی بعضی از آن ها با جثه گربه برابری می کرد. این 

موش ها روی دو پا می ایستادند و مانند سنجاب و سمور به اطراف نگاه می کردند.
 دندان هایشان هم به هر خوراکی و غیرخوراکی که می رسید امان نمی دادند و 
می جویدند. آن قدر هم پررو و گستاخ شده بودند که گستاخانه در اطراف مان پرسه 
می زدند و لوازم مان را در داخل سنگرها زیر و رو می کردند. تنفر ما از آن ها بیشتر به 
خاطر این بود که به گوشت و استخوان جنازه ها هم رحم نمی کردند. بکرات برایمان 
پیش آمدکه آن ها را در حال خوردن گوشت و استخوان جنازه می دیدیم و به طرف 
 شان یورش می بردیم. هر کدام از آن ها را هم که می کشتیم، به آنی به وسیله 

موش های دیگر تکه پاره و خورده می شدند.
اکثر نیروها چماق های کوچکی برای کشتن آن ها درست کرده بودند که بیشتر 
 در داخل سنگر از آن ها استفاده می کردند. سفره که برای خوردن شام و ناهار باز

 می کردیم انگار مویشان را آتش می زدند. به آنی سر و کله شان پیدا می شد و اگر 
مواظب نبودیم خورد و خوراک مان را می دزدیدند و مثل برق فرار می کردند. چند 
نفری از نیروها سابقه گاز گرفتن انگشتان پایشان به خصوص شست پا را در خواب، 
از آن ها داشتند. یکی از این افراد محسن مهدوی نام داشت که از نیروهای بسیج 
استان فارس بود. مهدی و چهار نفر دیگر را به عنوان کمک در اختیار من گذاشته 
بودند. در لحظه ورود به جزیره، همه هشدارهای لازم را از شبیخون و خطرات دیگر 
و به خصوص حیوانات موذی به آنها داده بودم. حیدر و احسان و مجید و باقر رعایت 
 می کردند اما مهدی آن قدر بی خیال و خونسرد بود که بعضی مواقع حرصم را 
درمی آورد. و بالاخره هم تاوان بی خیالی و خونسردی اش را داد. آن روز به قول 
بچه ها روز نحسی بود. اولین بدبیاری همان تاریک روشن صبح به سراغ مان آمد. 
چند هواپیمای عراقی مثل اجل معلق پیدایشان شد و تا آمدیم به خود بجنبیم بمب 
هایشان را ریختند و چند نفری را شهید و زخمی کردند. دومی نزدیک ظهر بود که 
گریبانگیرمان شد. یکی از قایق ها در حین گشت منفجر شد و سه نفر از بچه ها تکه 
تکه شدند. عده ای گفتند با مین برخورد کرده و تعدادی هم دم از شبیخون غواص 
های دشمن می زدند. حیدر صفدری که بچه جهرم بود، با گفتن این که خدا سومی 
را بخیر کند ته دلمان را خالی کرد. ترسی از بمباران و کشته شدن نداشتیم چرا که 
جنگ و بمباران و درگیری برای ما عادی شده بود. اما تلنگر حیدر باعث شد نگاه ها 

حالتی معنی دار پیدا کنند و به فکر فرو برویم.
سومی هم که البته تا اندازه ای بخیر گذشت ماجرای مهدی بود. باقر و مجید که 
وارد سنگر شدند تعدادی تخم پرنده آورده بودند. احسان و حیدر با دیدن تخم ها 
فوری دست به کار شدند و به قول خودشان »نیمروی مشدی« درست کردند و برای 
خوردن ناهار اطراف سفره نشستیم. طبق معمول، حواس مان به موش های سارق 
هم بود که اطراف مان جولان می دادند. نیمرو را با بگو بخند خوردیم و هر یک گوشه 
ای افتادیم. یک ساعت تا رفتن به گشت فرصت داشتیم و می شد چرتی بزنیم. پلک 
هایمان در حال سنگین شدن بودند که باقر به صورت هشدار مانندی به مهدی که 
در حال باز کردن بند پوتین هایش بود گفت: »باز که دست به پوتین شدی؟ مگه 

سرگروهبان نگفت...«
مهدی مهلت نداد و معترض گفت: »پاهام پر تاول شده!«

و با نگاه به من با لحن التماس آمیزی گفت: »ببخشید سرگروهبان، به خدا سه 
روزه پوتین از پام بیرون نیامده. یک هوایی بخوره زود می پوشم.«

و در حالی که انگشت های سرخ و عرق کرده اش را تکان می داد، با لحن رضایت 
مندی گفت: »آخیش، نگاه کنید مثل گوشت پخته شدن.«

دلم برایش سوخت و با اخم و خنده گفتم: »تو این جزیره سه نفر انگشت ندارند. از 
من گفتن بود.« و پلک هایم روی هم افتادند. در میان خواب و بیداری و دغدغه دیر 
نرسیدن به گشت بودم که جیغ وحشتناک مهدی در سنگر پیچید و همه سراسیمه 
از خواب بیدار شدیم.« صدای جیغش آن قدر بلند و جانسوز بود که پتوی مقابل 
سنگرمان کنار رفت و نفرات دو سنگر مجاورمان هم به داخل ریختند و مثل ما چشم 
به مهدی دوختند. یک پایش را در حالی که نصف انگشت شست را نداشت و خون از 
آن بیرون می زد، به هوا گرفته بود و جیغ زنان بد و بیراه می گفت. حالات سر و صورت 
و تکان خوردن و دستپاچه شدنش با سابقه ای که از  گاز گرفتن موش ها در ذهن 
داشتیم، همه را به خنده واداشت. باقر اولین نفر بود که به کمک او رفت. درحالی 
که سعی می کرد با بند پوتین بیخ انگشتش را برای جلوگیری از خونریزی ببندد، با 
خنده و شوخی گفت: »چشمت کور! هم من گفتم و هم سرگروهبان گفت. تو جزیره 

سه نفر بی انگشت داشتیم، حالا شدند چهار نفر!« 
مهدی هم که از درد به خودش می پیچید، نتوانست طاقت بیاورد و با اشک و خنده 

گفت: »بدمصب اندازه یه گربه بود. اگه دستم بهش برسه...«
مهدی را عصر همان روز با یکی از بالگردهای هوانیروز که مهمات و آذوقه آورده بود 
به اهواز فرستادیم. پنج شش ماهی از او خبر نداشتیم تا اینکه او را در منطقه چنانه با 
گروهی سپاهی و بسیجی دیدم. پس از خوش و بش، از انگشتش که پرسیدم، پوتین 
و جورابش را بیرون آورد و جای خالی انگشت شستش را نشان داد و ماجرای آن را با 

خنده برای چند نفر که اطراف مان نشسته بودند تعریف کرد.

جنگ، انسان، حیوان

  خانه تجسمی حوزه هنری اصفهان، 
نشست سی ام از سلسله نشست های تخصصی 
نگارگری و تذهیب را با عنوان »اجرای تکنیک 
سفید قلم در نگارگری« در خانه هنرمندان 

اصفهان برگزار می کند.
 این نشست با حضور مجید صادق زاده به 
عنوان سخنران امروز ساعت ۱۷:۳۰ در خانه 

هنرمندان اصفهان برگزار می شود.
مجید صادق زاده دانش آموخته کارشناسی 
ارشد رشته نقاشی، استاد و مدرس دانشکده های 
هنر و همچنین کارشناس نگارگری موزه هنرهای 
معاصر و حوزه هنری اصفهان است. انتشار کتاب 
»مرغ باغ ملکوت« و همکاری در تدوین کتاب های 
سروش آسمانی، گزیده رباعیات کمال اسماعیل 
و سرمشق از جمله فعالیت های صادق زاده است. 
وی تاکنون بیش از 4۰ نمایشگاه اختصاصی و 
گروهی نگارگری و تذهیب در داخل کشور و 
هم چنین در کشورهای بلغارستان، ترکیه، 
 آمریکا، گرجستان)اجلاس اکو(، بحرین، عراق

)بین الحرمین(، سودان، الجزایر را برگزار 
نموده است.

دومینجشنوارهقرآنی»تالیات«اولبهمنماهبرگزارمیشود

 نوازنده موسیقی سنتی اصفهان

حضورپررنگاصفهاندرجشنوارهموسیقیفجر

800هزارسندازشهدایاصفهاندرگنجینهاسنادتهرانبایگانیمیشود

جشنوارهملیفیلمکوتاه
موشهایانگشت خوار...ومستندزندهرودقابلیتبرندسازیدارد

اجرایهنرمندانشیمیدرمانی،روشندلوآسیبنخاعیدراصفهان

نشستنگارگریوتذهیبدرخانه
هنرمنداناصفهانبرگزارمیشود

خبر کوتاه

  سومین برنامه از سلسله نشست های 
ماهانه باغ ایرانی با محوریت الگوهای پایدار 
باغ ایرانی در موزه حمام علیقلی آقا برگزار 

می شود.
فضاهای سبز و باغ ها نقش مهمی در 
توسعه شهرها داشته و از عناصر تاثیرگذار در 
شالوده شهرها محسوب می گردند ازجمله 

فضاهای سبزی که از گذشته دور درشهرهای ایران مطرح بوده می توان باغ های 
ایرانی رانام برد. باغ ایرانی مفهومی گسترده است و دامنه حضور آن باغ مقبره ها، باغ 
شکارها، باغ حیاط ها، باغ مدرسه ها و ... را شامل می شود که جدای ازساختاراصلی 
باغ یک حس تعلق و حس مکان را ایجادمی کند.مدیر موزه حمام علیقلی آقا گفت: 
سومین برنامه باغ ایرانی با محوریت الگوهای پایدار باغ ایرانی با حضور بهروز مرباغی 

کارشناس برنامه برگزار می شود.
سید رضا منجمی اظهار داشت: برنامه باغ ایرانی از سوی موزه حمام علیقلی آقا 
سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان، سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
اصفهان، مدیریت طرح ناژوان، انجمن مفاخر معماری ایران و موسسه مطالعاتی جهان 
باغ ایرانیان، به صورت ماهانه در حال برگزاری است.وی افزود: سومین نشست این 
برنامه روز پنجشنبه ۳۰ دی ماه ساعت ۱6 در محل موزه حمام علیقلی آقا برگزار 

می شود که ورود برای اساتید، دانشجویان و دیگر علاقمندان آزاد و رایگان است.

الگوهایپایدارباغایرانیموضوعسومیننشستباغایرانی

  نوازنده موسیقی سنتی اصفهان 
گفت: جشنواره موسیقی فجر تأثیرات 
زیادی در موسیقی استان ها به ویژه در 
اصفهان داشته است، این جشنواره باعث 
شده هنرمندان اصفهانی به روزتر باشند 
و از نزدیک شاهد تحولات موسیقی 

تهران و دنیا باشند.
فریدون فراهانی، به برگزاری جشنواره 
موسیقی فجر اشاره کرد و گفت: حضور 
اهالی موسیقی اصفهان در جشنواره 
موسیقی فجر همیشه پررنگ بوده است و 
تا جایی که اطلاع دارم بچه های هنرستان 
موسیقی مقام اول گروه نوازی را آوردند.

فراهانی افزود: حضور موسیقی دان های 
اصفهانی در این جشنواره و آشنا شدن 
با فرهنگ رفتاری که در بین بزرگان 
موسیقی وجود دارد باعث می شود 
تا مقداری رقابت ها زیباتر شوند و از 
بدرفتاری هایی که چند سال اخیر در 
بعضی مجامع موسیقی اصفهان شاهد 

بودیم کاسته شود.
وی بیان داشت: یکی از دلایل کنار 
ایستادن من در این سال ها همین رفتارها 
در بین برخی هنرمندان است، بعضی از این 

افراد فکر می کنند تا یک نفر در موسیقی 
جایگاهی پیدا می کند دارد حق آن ها را 
می خورد در حالی که باید در دیدگاه ها 
برکت وجود داشته باشد و این نکته را در 
نظر گرفت که هر کسی سبک و سیاق 
خود را دارد و به قول قدیمی ها هر گلی 

یک بویی دارد.
فراهانی ادامه داد: تجربه جشنواره 
موسیقی فجر مخصوصاً برای جوان ترهایی 
که کم تجربه تر هستند جالب است، چرا 
که با شخصیت های موسیقی کشور و دنیا 
که اکثراً در تلویزیون و اینترنت دیده بودند 

از نزدیک آشنا می شوند و اگر این اتفاق 
دوطرفه شود به نتیجه بهتری نیز می رسد.

وی بیان داشت: پیشنهاد می کنم مثل 
جشنواره کودک  که در سال های قبل 
برگزار می شد جشنواره موسیقی با عنوان 
تکمیلی در اصفهان برگزار شود، به طور 
مثال با توجه به اینکه موسیقی اصفهان در 
تک  نوازی حرفی برای گفتن دارد جشنواره 
موسیقی با رویکرد تک  نوازی در اصفهان 
برگزار گردد تا هنرمندان تهران و سایر 

استان ها نیز به اصفهان بیایند.
این نوازنده موسیقی سنتی اصفهان 
اضافه کرد: این را نباید نادیده گرفت که 
اصفهان پایتخت فرهنگ و هنر است و 
نباید فقط پایتخت سیاسی کشورمان 
را ببینیم و از پایتخت های دیگر کشور 
ساده بگذریم، کما اینکه در ترکیه این 
اتفاق به خوبی رخ داد و در حال حاضر 
شاهد هستیم که این کشور استانبول 
را به عنوان پایتخت تجاری و فرهنگی 
انتخاب کرد تا حدی که از موسیقی ترکی 
با عنوان »موسیقی ترکی استانبولی« یاد 
می شود، در حالی که پایتخت سیاسی 

ترکیه آنکارا است.

  معاون فرهنگی و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور 
ایثارگران استان اصفهان گفت: 95 درصد از آثار شهدای 
استان اصفهان جمع آوری شده است که پس از آرشیو و 

بایگانی به روزرسانی و نمایه سازی می شود.
سید علی قریشی با بیان اینکه بیش از 9۵ درصد 
از آثار شهدای استان اصفهان جمع آوری شده است، 
اظهارداشت: این آثار شامل وصیت نامه، زندگی نامه، 

خاطرات و تصاویر شهداست.
قریشی افزود: نزدیک به 8۰۰ هزار سند از شهدای 
استان اصفهان وجود دارد که تصویر این اسناد به صورت 
دیجیتالی جمع آوری شده و اصل آن ها با رضایت خانواده 
شهدا به تهران ارسال شده و در گنجینه اسناد تهران 

بایگانی می شود.
معاون فرهنگی و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور 

ایثارگران استان اصفهان گفت: گردآوری اسناد به صورت 
دیجیتالی این امکان را به ستاد مرکزی، استان ها و کلیه 
شهرستان های کشور می دهد تا برای آنان نیز قابل مشاهده 
باشد. وی ادامه داد: پس از جمع آوری آثار شهدا، مرحله 
مستندسازی این آثار آغاز می شود به صورتی که با اخذ 
تائیدیه از خانواده شهدا، از صحت محتوای وصیت نامه 

یا زندگی نامه شهید اطمینان حاصل می شود.
قریشی عنوان داشت: پس از آرشیو و بایگانی اسناد و 
پرونده های آثار شهدا، تکمیل آن ها مورد پیگیری قرار 
گرفته، به روزرسانی و نمایه سازی می شود و سپس در 

قالب لوح فشرده به خانواده شهید ارائه خواهد شد.
وی افزود: هنوز هم ممکن است آثار جدیدی از شهدا 
کشف شود که در این صورت به پرونده آثار آنان اضافه 
خواهد شد، این به روزرسانی علاوه بر بایگانی استان 

اصفهان در بایگانی تهران نیز صورت می گیرد.
معاون فرهنگی و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور 
ایثارگران استان اصفهان اضافه کرد: هدف از جمع آوری 
این آثار، استفاده بهینه، فرازبندی و جمع آوری آن ها به 
صورت کتاب است تا در اختیار عموم مردم به خصوص 
نسل جوان دانش آموز و دانشجو قرار گیرد تا فرهنگ 

ایثار و شهادت به نسل جدید منتقل شود.

حضور موسیقی دان های اصفهانی و آشنا شدن با بزرگان 
موسیقی باعث می شود تا رقابت ها زیباتر شود

  ویژه برنامه نمادپردازی در 
آرایه های معماری اصفهان دی ماه 
جاری با موضوع مرور و شناسایی 
تأثیر نمادهای کهن در معماری 

اصفهان برگزار شد.
محمد خزایی، استاد دانشگاه 
و محقق اظهار داشت: هنر ایران 
در طول دوران و از سال ها پیش از 
اسلام هنری تزیینی بوده و در دوران 
تاریخی مختلف این هنر تزیینی و 
معماری تاثیر معاصر و به روز خود 

را گرفته است. 
خزایی گفت: جهان بینی هنر 
دوران هخامنشی وحدتی از هنر 
و نمادهای تمدن مصری، یونانی 
و دیگر تمدن های دوران کهن بوده 
است که در کتاب سه هزار سال هنر 
ایرانیان گفته شده ایرانیان هنر آن 
را دارند که مفهوم و نمادها را وارد 

هنر کنند.
از  دیگری  بخش  در  وی 
صحبت های خود ادامه داد: خیلی 
از افراد گمان می کنند هنر ایرانی با 
ورود اسلام از بین رفته است ولی 
هنر دوران ساسانی در هنراسلامی 

جریان دارد.

محمد خزایی از معنی خاص 
اژدها در هنرایرانی روایت کرد و 
افزود: اژدها در هنرچینی معنی 
مثبت دارد اما در هنرایرانی معنی 
منفی دارد. اژدها ارتباط نجومی و 
ستاره شناسی دارد، مدار قطب جنوب 
و شمال در یک نقطه همدیگر را قطع 
می کنند و این تداخل ها گره هایی را 
به وجود می آورند که تصویر آن را به 

اژدها تشبیه می کنند.
این استاد دانشگاه با بیان اینکه 
سی وسه پل یکی از نمادهای عددی 
ویژه و استثنایی محسوب می شود، 
اضافه کرد: این پل به گونه ای ساخته 
شده که عکس آن در آب میوفتد و 
ظاهری مشخص بسازد یعنی تصویر 
این ۳۳پل دقیق روی آب به صورت 
66پل دیده می شود، که کلمه ا... را 

تداعی می کند.

نمادهایعددیدرمعماریایرانیاسلامی
جایگاهویژهایداشتهاند

  مدیرکل میراث فرهنگی استان 
اصفهان از تصویب طرح راه اندازی 
نخستین موزه ملی چوگان در اصفهان 
در شورای فنی اداره کل استان در 
آستانه ثبت جهانی این میراث ناملموس 

خبر داد.
فریدون  اللهیاری اظهار داشت: با 
توجه به اینکه ورزش تاریخی و حماسی 
چوگان در ایران از سابقه ای بیش از ۳ 
هزار سال برخوردار است، با بررسی 
منابع و اسناد، چنین نتیجه گیری به 
عمل آمده که ایران خاستگاه اصلی 
ورزش چوگان در تمام جهان به شمار 
می رود.اللهیاری گفت: در عصر صفوی 
و به ویژه پس از انتخاب اصفهان به عنوان 
پایتخت صفوی، این شهر آخرین جلوه گاه 
این ورزش تاریخی به شمار می رود با این 
وصف این ورزش تاریخی ریشه در تلاش 
ایرانیان برای مبارزه با مخاطراتی داشته 
که همواره میهنشان را تهدید می کرد. 
روی همین اصل میدان امام اصفهان به 
اصلی ترین جایگاه این ورزش تاریخی 
تبدیل شد.وی افزود: پس از دوران صفوی 
این ورزش تاریخی با رکود مواجه شده و 

به کشورهای دیگر راه یافت.
مدیرکل میراث فرهنگی استان 

اصفهان افزود: خروج این ورزش تاریخی 
از ایران، سبب شده امروزه بیش از ۷۷ 
کشور جهان به این ورزش تاریخی 
بپردازند. بنابراین سازمان میراث فرهنگی 
جهت احیاء این ورزش تاریخی در ایران 
در کنار فعالیت های فدراسیون چوگان 
ایران و هیئت چوگان استان، تصمیم به 
ثبت جهانی این ورزش تاریخی به عنوان 
یک اثر میراث ناملموس تاریخی گرفته 
است.وی در زمینه تصویب طرح موزه 
چوگان نیز اظهار داشت: با توجه به تهیه 
پرونده ثبت جهانی این ورزش تاریخی 
و به جهت تسریع در روند تصویب این 
پرونده در شورای جهانی ثبت سازمان 
یونسکو، طرح اولیه ایجاد موزه چوگان 
با مشارکت اداره کل میراث فرهنگی 
استان و هیئت چوگان در شورای فنی 
این اداره کل مطرح و با اکثریت آراء به 

تصویب رسید.

نخستینموزهملیچوگاندراصفهان
راهاندازیمیشود

 دومین مدرسه گردشگری دانشگاه هنر 
اصفهان، اسفندماه برگزار می شود.

»دومین مدرسه گردشگری دانشگاه هنر 
اصفهان« با محوریت »آشنایی با گردشگری 
هنری« و »آشنایی با گردشگری گتو« برگزار 
می شود. در حوزه آشنایی با گردشگری هنری، 
موضوع اینکه چگونه هنر و صنایع دستی می 
تواند گردشگر را جذب کند، مورد بررسی قرار 
می گیرد. همچنین گردشگری گتو که با عنوان 
گردشگری حاشیه نشین نیز شناخته می شود، 
به موضوع گردشگری اقلیت ها می پردازد. در 
این نوع از گردشگری، واژه گتو به مناطق فقیر 
شهری که بیشتر، مهاجران یا اقلیت ها در آن 

ساکنند گفته می شود.
بـرگـزاری تـورهـای تـخصصی هنر همراه 
 با آشنایی صنایع دستی فلزی و بازدید از 
کارگاه های زنده، ازجمله برنامه هایی است که در 
دومین مدرسه گردشگری دانشگاه هنر اصفهان 

برگزار خواهد شد.

  3 تا 5 اسفندماه انجام می شود؛

برگزاریدومینمدرسهگردشگری
دانشگاههنراصفهان

اخبار کوتاه 



  نگرانی ها درباره بیماری های خاموش و البته 
فراگیر در جهان، روز به روز افزایش می یابد و با 
افزایش چاقی، استفاده از غذاهای ناسالم و البته 
کمبود ورزش و تحرک در جامعه، این نگرانی ها 

بیش از گذشته به چشم می آید.
فرهنگی  سازمان  سلامت  فرهنگ  کمیته 
تفریحی شهرداری اصفهان در همین رابطه به 
منظور فرهنگ سازی و آگاهی شهروندان نسبت 
به موضوع دیابت از 20 دی ماه به مدت 14 روز 
در قالب برنامه های متنوع شهری با شعار »از هر 
3 شهروند اصفهانی یک نفر در معرض دیابت قرار 
دارد« به این موضوع می پردازد.محمدعلی عطاری، 
رئیس هیئت مدیره موسسه خیریه دیابت اصفهان به 
موضوع برگزاری ویژه برنامه سه شنبه های بدون قند 
در پاییز سال جاری اشاره و اظهار داشت: بهترین راه 
مبارزه با دیابت پیشگیری از بیماری است و با توجه 
به اینکه تاکنون راه درمان قطعی برای این بیماری 
شناخته نشده، افزایش آگاهی مردم در این زمینه بسیار 
مهم است.وی به شعار خیریه دیابت» آموزش، کنترل 
و پیشگیری اساس مبارزه با دیابت«، بیان داشت: با 
این شعار در صدد شناسایی و آگاه سازی افراد در 
معرض خطر هستیم. در واقع با این کار اگر فردی به 
بیماری دیابت مبتلا شده، سریع تر از آن آگاه می شود 
و همچنین با آموزش راه های پیشگیری دیابت، از 
ابتلای بیشتر افراد به این بیماری جلوگیری کنیم.

 غربالگری، بهترین راهکار شناخت بیماران 
مبتلا به دیابت

عطاری غربالگری را بهترین راهکار برای شناخت 
بیماران مبتلا به دیابت عنوان کرد و افزود: در طرح 
غربالگری قند خون، تمام افراد بالای 45 سال مورد 
آزمایش قرار می گیرند و این آزمایش، هر سه ماه 

یک بار به طور مداوم انجام می شود.وی چاقی دور 
شکم به ویژه افزایش بیشتر از 102 سانتی متری دور 
شکم آقایان و افزایش بیش از 88 سانتی متری زنان 
را مقدمه ای برای ابتلا به دیابت عنوان کرد و ادامه 
داد: دراین بین، افرادی که سابقه کلیه پلی کیستیک، 
دیابت بارداری و یا افرادی که سابقه ابتلا به دیابت 
در اقوام درجه یک آنان وجود دارند، افراد پرخطر 

درباره دیابت محسوب می شوند و آزمایش تست قند 
خون برای آنان انجام می شود.رئیس هیئت مدیره 
موسسه خیریه دیابت اصفهان گفت: بهترین راه  
برای غربالگری استفاده از دستگاه های تست قند 
خون است که تنها با آموزش می توان این کار را 
انجام داد.وی با بیان اینکه در حال حاضر یک سوم 
افراد بالای 30 سال اصفهانی یا قند خون بالایی 

دارند یا در معرض دیابت هستند، افزود: با توجه به 
این آمار، بهترین راه جلوگیری از پیشروی دیابت 
حساس سازی مردم و هشدار به آنان است.عطاری 
با بیان اینکه 22 درصد از کودکان زیر 2 سال با 
اضافه وزن روبرو هستند، ادامه داد: عدم تحرک، 
اضافه وزن، گرایش فراوان آنان به بازی های رایانه ای 
و استفاده از انواع تنقلات مضر مانند چیپس و پفک 
زمینه ساز ابتلا به دیابت و همچنین مشکلات فراوان 

در آینده آنان می شود.
  سونامی دیابت و فراگیری آن در جهان

وی به سونامی دیابت و فراگیری آن در جهان اشاره 
کرد و گفت: قرار بود تا سال 2025 حدود 490 تا 500 
میلیون دیابتی در کل جهان وجود داشته باشند اما 
و طبق آمار 10 سال زودتر به این آمار رسیدیم و 
بر اساس آمار منتشرشده در سال 2015 آمار ما به 
490 میلیون نفر دیابتی در سطح دنیا رسید.عطاری 
استرس، پرخوری، عدم تحرک، دخانیات و ... را از 
عوامل زمینه ساز دیابت برشمرد و بیان داشت: استفاده 
فراوان از غذاهای آماده و همچنین عدم توجه به اعتدال 
در مهمانی ها و مصرف چندین غذا در کنار یکدیگر 
زمینه ساز چاقی و در نهایت دیابت خواهد شد.وی به 
شعار سال جاری سازمان بهداشت جهانی با عنوان »با 
دیابت مقابله کنیم«،  اشاره کرد وگفت: بهترین راه 
برای مقابله با این بیماری آموزش و حساس سازی 
مردم از طریق رسانه ها، فرهنگ سراها و کلاس های 
آموزشی و حتی وارد کردن بحث آموزشی دیابت 
در کتاب های درسی است.عطاریه به هزینه های 
بسیار بالای درمان دیابت، اشاره کرد و افزود: جوان 
20 ساله ای که به این بیماری مبتلا شده، تا آخر 
عمر خود باید روزی چند بار انسولین تزریق کرده 
و حتی دارو مصرف کند.وی افزود: همچنین او در 
درازمدت دچار کبد چرب، نارسایی کلیه، خونریزی 
چشم و... می شود که این هزینه ها از حد تصور دولت ها 
خارج است و بیشتر این هزینه ها توسط انجمن ها و یا 
موسسه های خصوصی پرداخت می شود، بنابراین با 
توجه به این آمارها، تأکید تمام مسئولان جهان به 

آموزش بوده و آن را اساس درمان دیابت می دانند.
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عدم تحرک، اضافه وزن، گرایش فراوان به بازی های رایانه ای
 و استفاده از انواع تنقلات مضر زمینه ساز ابتلا به دیابت است

خبرکوتاه

  تازه ترین مطالعات محققان نشان داده است افرادی 
که روزانه 20 دقیقه ورزش می کنند بدن خود را از انواع 

التهاب دور نگه می دارند. 
ورزش روزانه مزیت های فراوانی برای بدن دارد که 
می توان از آنها به کاهش خطر ابتلا به بیماری های قلبی ـ 

عروقی، بهبود سوخت و ساز بدن، کنترل وزن، تقویت قلب، 
عضلات و استخوان، کاهش فشار خون، کاهش خطر ابتلا 
به دیابت نوع 2 و برخی از انواع سرطان و به طور کل تقویت 

سیستم ایمنی بدن اشاره کرد. محققان دانشگاه کالیفرنیا 
باور دارند، روزانه 20 دقیقه ورزش می تواند سیستم عصبی 
سمپاتیک را فعال  کند و بدن را از انواع التهاب ها دور نگه 

دارد؛ در طول این زمان، بدن هورمون هایی مانند آدرنالین 
و نوراپی نفرین را به جریان خون ترشح می کند که موجب 

فعال شدن سیستم ایمنی بدن می شوند. 
التهاب یک بخش ضروری از پاسخ ایمنی بدن است، 

اما التهاب بیش از حد می تواند به بیماری منجر شود.

  فارس
سریال بلاتکلیفی کارگران کاشی نیلو به 
قسمت پانزدهم رسید و با وجود گذشت 15 ماه 
از تعویق حقوق کارگران این کارخانه ریشه دار 

استان، هنوز خبری از بهبود شرایط نیست.
شرکت کاشی نیلو که سال گذشته از سوی 
تأمین اجتماعی به چهار نفر از فعالان بزرگ 
صنعت کاشی منتقل شده بود به دلیل عدم 
رسیدگی مالکان جدید به وضعیت شرکت و 
ترمیم خطوط تولید، با مشکلات متعدد مواجه 
شده و در حال حاضر در تعطیلی کامل به سر 
می برد و حقوق کارگران این شرکت 15 ماه 

است که پرداخت نشده است.
در همین رابطه کارگران کاشی نیلو چندین 
مرتبه دست به تجمع و اعتراض زده اند و این 
اعتراض روزهای گذشته نیز در نجف آباد ادامه 
داشت.یکی از کارگران شرکت در رابطه با 
مشکلات شرکت گفت: کاشی نیلو تا سال گذشته 
در وضعیت مناسبی از تولید و فروش قرار داشت 
اما مشکلات از پاییز سال گذشته و چند ماه پس 

از تغییر مالکیت شروع شد.
وی افزود: مدیران شرکت توضیح مشخصی 
به ما نداده اند اما برخی می گویند مشکلات 
ناشی از اختلاف شرکا بوده و حتی مبالغی نیز 

از حساب های شرکت خارج شده است.
معضلات نقدینگی کاشی نیلو از آذر 94 و 
با عدم پرداخت بیمه کارگران علنی شد و 800 

کارگر شرکت تا کنون بلاتکلیف مانده اند.
از دیگر سو سهامداران این شرکت نیز ماه ها 
است که از نقد کردن اصل سرمایه خود عاجز 
شده اند و دلیل آن نیز توقف نماد »کنیلو« از دی 
ماه سال گذشته به دلیل عدم ارائه اطلاعات از 

سوی شرکت است.
در سامانه نظارت بر ناشران بورسی نیز آخرین 
اطلاعیه شرکت مربوط اسفند سال گذشته و 
پیش بینی زیان 11 میلیارد تومانی برای سال 
جاری است و همچنین مجمع عمومی شرکت 
نیز تا کنون به دلیل به حد نصاب نرسیدن اعضا 

در سال جاری تشکیل نشده است.

متخصصان  از  گروهی  پیش  چندی   
آسیب شناسی و روانشناسان روسیه اعلام 
کردند اوج گرفتن تب سلفی به بروز اختلالات 
روانی جدی منجرخواهد شد. شاید شنیدن این 
موضوع در ابتدا عجیب به نظر برسد اما با کمی 
تامل می بینیم این نگرانی خیلی هم بجاست. 
درعروسی وعزا، در بیمارستان و گورستان، از 
جهنمی ترین موقعیت ها گرفته تا بحرانی ترین 
درگیری های خیابانی و. . .  سلفی گیران حضوری 
فعال دارند. چنین شد که افراط در سلفی گرفتن 
به عنوان تهدیدی جدی برای سلامت روانی 
سلفی نگارانی که زیاده روی کردند، مورد توجه 

کارشناسان قرارگرفت.
  سلفی های ایراددار

تحقیقات نشان می دهند زنان تقریبا دو 
ندازند و  بر مردان از خودشان سلفی می ا برا
زیباتر  سلفی شان،  عکس  در  اینکه  برای 
می کنند.  صرف  را  زیادی  وقت  بیفتند، 
 جالب است بدانید اختلال خودزشت انگاری 
)body dysmorphic disorder( در دوسوم 
افرادی که به طورافراطی سلفی می گیرند، دیده 
شده است. این افراد ممکن است ساعت ها وقت 
بگذارند تا از خودشان عکسی بگیرند تا در آن زیباتر 
از چیزی که واقعا هستند به نظر برسند و ضعف های 
احتمالی ظاهری شان هم در سلفی شان، کمتر 
مشخص باشد. پس آنقدر عکس می گیرند تا سه 
رخی که در آن بینی شان بی نقص به نظر برسد یا 
کم مویی شان درآن مشخص نباشد را کشف کنند. 
به طورکلی سلفی گرفتنی که وقت زیادی از شما 
بگیرد و شما را به وسواس بیندازد، نشان می دهد 

که سلفی ایرادداری است.
عده ای هم هنوز از آخرین زمانی که سلفی 
انداخته و روی شبکه های اجتماعی بازخوردش 
را دیده اند، 20 دقیقه نگذشته که باز دل شان 
می خواهد خود را با »گل قالی« یا »گوسفند 
خال خالی« یهویی به همه نشان دهند! این 
سری افراد هم با توجه به تمرکز افراطی شان بر 
»خودجلوه گری« روی شبکه های اجتماعی و 
جلب محبت و توجه احتمالی که از آنها دریافت 
می کنند، درمعرض خطر ابتلا به اختلال روانی 
»نمایشگری« و »خودشیفتگی« هستند. اگر 
بخواهیم عدد و رقم بگوییم، سلفی گرفتن روزانه 
بیش از سه یا چهارعدد و نمایش دادن آنها درفضای 
مجازی، نشان دهنده این است که شمادرمعرض 
ابتلابه یک اختلال روانی قراردارید. سلفی گرفتن 
در مراسم سوگواری یا ایجاد شرایط خطرناک، 
بغرنج و بحرانی برای گرفتن سلفی های بهتر هم 
دسته سوم حرکت هایی است که روانشناسان را 
درمورد میزان سلامت روانی سلفی گیرندگان، 

نگران می کند.
    جاهایی که نمی شود سلفی انداخت

می گویند روزانه بیش از یک میلیون سلفی 

در فضای مجازی به اشتراک گذاشته می شود 
که این تولید انبوه قطعا با افراط عده ای در سلفی 
گرفتن همراه بوده است. گاهی عکس سلفی باید 
خوراک شبکه های اجتماعی افراد را پر کند، حتی 
اگر هیچ محتوایی نداشته باشد. بنابراین چه بسیار 
عکس های سلفی که هیچ بار محتوایی جالب و 
حتی عاقلانه ای ندارند اما »هستند« تا »باشند«! 
در چنین وضعیتی شاید توجه به فلسفه سلفی 
گرفتن کمک کند تا موقع ثبت سلفی از موقعیت ها، 
کمی منطقی تر رفتار کنیم. اگر چتربازان یا 
طبیعت گردان خاص با سلفی گرفتن مردم را در 
تجربه دیدار با دست نیافتنی ترین نقاط آسمان 
و زمین شریک می کنند، به این خاطر است که 
امکان ثبت و تجربه این موقعیت های ویژه برای 
همه مردم نیست اما اینکه اخیرا افراد با جسد 
مردگان یا بیماران در حال احتضار یا پس زمینه های 
دردناک و بحرانی، »لبخند زنان« عکس می گیرند، 
نگران کننده است. به طور کلی باید یادمان باشد 
سلفی ها برای ثبت »لحظات خاص« یا »لحظات 
شاد و خاطره انگیز« زندگی به میدان آمدند و 
اصرار به سلفی گرفتن آن هم در هر شرایطی 

نشانه خوبی نیست.
  عوارض سلفی!

بروز رفتارهای ضداجتماعی: همان طور که 
گفته شد، سلفی نگاری افراطی موجب تشدید 
اختلال روانی خودشیفتگی و نمایشگری در 
افراد خواهد شد. ضمن اینکه رفتارهای ضد 
فرهنگی و ضداجتماعی را دربلندمدت تقویت 
می کند. رفتارهای ضداجتماعی یعنی اینکه 

در پس زمینه زندگی واقعی مان، یک بحران یا 
فاجعه در جریان باشد اما فرد سلفی نگار بی توجه 
به هیچ چیز با محوریت قراردادن خودش، رو 
به دوربین تلفن همراهش، لبخند زده و عکس 
بگیرد. رفتارضدفرهنگی هم به طور مثال می تواند 
سلفی گرفتن همراه با یک لبخند بیجا در مراسم 

سوگواری هنرمندان باشد.

تشدید اختلال خود زشت انگاری: سلفی ممکن 
است اختلال خودزشت انگاری را در کسانی که 
دچارش هستند، به طور حادتری تقویت کند 
چون امکان دارد بازخورد خوبی را از نمایش 
عکس های شان در شبکه های اجتماعی دریافت 
نکنند و درنتیجه خودشان را زشت تر تصورکنند.

هدر دادن وقت: یکی از مهم ترین عوارض 
سلفی نگاری افراطی وقت کشی است. اینکه 
نوجوانان و جوانان ساعت های زیادی را برای تولید 
سلفی ها صرف می کنند و چه بسا برای پیداکردن 

سوژه ها بارها راهی جاهایی می شوند که برایشان 
هزینه بر بوده و حتی درمواردی خطرناک است، 
می تواند تلف کردن انرژی و زمان مفیدی باشد 

که برای ساختن آینده شان مفید است.
دوری خانواده ها: سلفی گری افراطی افراد 
خانواده را ازهم دور می کند و باعث تمرکز بیش 
از اندازه نوجوانان بر فضای مجازی به جای فضای 
واقعی زندگی می شود که این شکاف خود منشأ 

مشکلات بعدی است.
  افسرده ها سلفی نگیرند

گاهی اوقات افرادی که از بیماری اضطراب و 
افسردگی رنج می برند برای آرامش بخشیدن به 
خودشان، بیشتر از افراد معمولی سلفی می گیرند. 
این افراد که اغلب احساس می کنند از اجتماع کنار 
گذاشته شده اند، با ثبت سلفی ها و نمایش شان در 
فضای شبکه های اجتماعی سعی دارند تا جلب توجه 
کرده و تنهایی شان را پرکنند اما متاسفانه با افراط 
در این کار، سیکل آسیب رسانی را تشکیل می دهند 
که کیفیت زندگی شان را بیشتر تحت تاثیر قرارداده 
و گاهی عدم دریافت بازخوردهای مورد انتظارشان، 
به بروزرفتارهای عصبی و تکانشی شدید در آنها 
منجر می شود. تا وقتی تمام حواس تان به »واکنش 
دیگران« است و نگران قضاوت شان هستید، در واقع 
به اضطراب های تان دامن زده اید. سلفی شما چه 
تشویق شود، چه مورد بی اعتنایی قرارگیرد، بازنده 
این بازی شما هستید چون اگر تشویق شوید باز 
برای گرفتن توجه بیشتر، به سلفی نگاری افراطی 
روی می آورید و اگر تشویق نشوید، سرخورده 

شده و به اضطراب و افسردگی تان دامن زده اید.
  سلفی نگیریم چه کنیم؟

اگر میل به دیده شدن دارید، توانایی های 
خودتان را تقویت کنید و بدانید سلفی گرفتن 
چاره کار نیست چون در بهترین حالت مردم 
کمی بعد از لایک کردن عکس تان شما را فراموش 
می کنند پس توجهی که از این مسیر به دست 
می آورید ماندگار نبوده و سرمایه گذاری روی 
آن، کار عاقلانه ای نیست. اولین قدم برای تقویت 
توانایی های فردی، »خودشناسی« است. اینکه 
درک درستی از نقاط مثبت و منفی شخصیت تان 
داشته باشید کمک می کند تا بتوانید ضعف ها را 
برطرف کرده و به تقویت استعدادهای تان بپردازید. 
برای کمک به خودشناسی از افرادی که دوست شان 
دارید و دوست تان دارند، کمک بگیرید. نقاط 
مثبت و منفی وجود خود را روی کاغذ بنویسید 
و درضمن از دوستان تان در مورد شخصیت خود 
سوال کنید. با درکنار هم قراردادن این اطلاعات، 
به نکات تازه ای دست پیدا خواهید کرد. بعد از 
این مرحله هم چیزی را که دوست دارید باشید، 
به عنوان هدف برای خود ترسیم کنید و با کمک 
گرفتن از مشاوران روانشناسی و افراد موفقی که 
می توانند الگوهای درستی باشند، قدم به قدم به 

هدف تان نزدیک شوید.

رئیس هیئت مدیره موسسه خیریه دیابت اصفهان

40 درصد مردم اصفهان کبد چرب دارند
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  مدیر کل کمیته امداد استان اصفهان از 
افزایش 6 درصدی کمک های مردم نوع دوست 

در قالب طرح اکرام ایتام و محسنین خبر داد.
حمیدرضا شیران گفت: از ابتدای امسال 
تاکنون 43 هزار و 302 نفردرقالب طرح اکرام 
ایتام و هشت هزار و 755 نفردر قالب طرح 
محسنین از فرزندان تحت پوشش کمیته امداد 

استان حمایت کردند.
شیران  با بیان اینکه در این مدت خیران با 
پرداخت 127 میلیارد و 885 میلیون ریال به 
هفت هزار و 149 یتیم در قالب طرح اکرام ایتام 
کمک کردند افزود: حامیان طرح  محسنین هم 
با پرداخت 34 میلیارد و 554 میلون ریال از 
هفت هزار و 229 فرزند سر پرست از کار افتاده 
و بیمار در قالب کمک های نقدی، کالا و خدمات 

کمک کردند.
مدیر کل کمیته امداد استان اصفهان، با بیان 
اینکه در این مدت شهرستان های  اصفهان، 

مبارکه، نایین و کاشان بیش ترین میزان مشارکت 
در قالب طرح اکرام ایتام و محسنین را داشتند 
گفت: 12 هزار و 500 فرزند طرح محسنین در 

این استان نیاز به حامی مالی دارند.
وی اضافه کرد: خیران نیک اندیش اصفهانی 
می توانند برای کمک به فرزندان بی سرپرست و 
بد سرپرست استان درقالب طرح های حمایتی 
اکرام ایتام و محسنین کمک های نقدی و غیر 
نقدی خود را به شماره حساب شبا بانک ملت 

ارسال کنند.

 جلسه اجرایی طرح ساماندهی و حمایت 
از خانواده های نیازمند معدومین و زندانیان 
دارای محکومیت طولانی مدت موادمخدر در 

زندان های استان برگزار شد.
این جلسه با هماهنگي دستگاه هاي مختلف 
و حضور دادستان عمومي و انقلاب اصفهان، 
دبیر شورای هماهنگی مواد  مخدر، مدیرعامل 
انجمن حمایت از زندانیان و نمایندگان کمیته 
امداد امام خمیني و بهزیستی استان به منظور 
بررسی راهکارهای حمایت بیشتر از خانواده 
مددجویان برگزار شد.دادستان عمومي و انقلاب 
اصفهان در این جلسه افزود: حمایت از خانواده 
مددجویان موجب پیشگیری از آسیب ها براي 

خانواده ها و کل جامعه خواهد بود.
مدیرکل زندان های استان نیز در این جلسه 
به فعالیت ها و تلاش های خیرین و انجمن های 
حمایت اشاره کرد و گفت: با زندانی شدن یک 

فرد به زندان خانواده او نیز دچار انواع آسیب ها 
و بحران ها می شود و انتظارمان این است تا با 
مشارکت همه دستگاه ها و مسوولان در رجهت 
ارتقاء امنیت اجتماعی جامعه قدم برداریم.در 
ادامه این جلسه، دبیر شورای هماهنگی مبارزه 
با مواد مخدر و مدیرعامل انجمن حمایت از 
زندانیان ونمایندگان دستگاه های دیگر به بیان 
دیدگاه ها و پیشنهادات خود در جهت افزایش 

کمک  به مددجویان پرداختند.

که  کارمندی  و  کارگر  زنان  همه    
20 سال سابقه خدمت داشته باشند بدون 
هیچ محدودیت سنی می توانند درخواست 

بازنشستگی کنند.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه 
پایانی بررسی لایحه برنامه ششم توسعه، همه 
سازمانها و دستگاههای زیر مجموعه صندوق 
بازنشستگی کشوری و تامین اجتماعی را موظف 
کردند تا با درخواست بازنشستگی کارمندان زن 
شاغل در دستگاههای دولتی و بیمه شدگان زن 
تامین اجتماعی در صورت داشتن 20 سال سابقه 

کار بدون محدودیت سنی موافقت کنند.
در جوامع مختلف سن بازنشستگی به تناسب 
شرایط اقتصادی و اجتماعی و با در نظر گرفتن 
مولفه هایی همچون ترکیب جمعیتی، وضع 
بهداشت و سلامت، هزینه ها و امید به زندگی از 
55 سال تا 70 سال متفاوت باشد. مهمترین دلیل 
بازنشستگی، کهولت سن، فرسودگی جسمی، 
اشتغال به کارهای سخت و زیان آور و شرایط 

اقتصادی و اجتماعی عنوان می شود.
بسیاری از کارگران و بیمه شدگان پس از سالها 
کار و تلاش به دلیل رسیدن به شرایط و سنی که 
قانون فرد را بازنشسته می داند بازنشسته می شوند. 
برخی دیگر به دلیل اشتغال در کارهایی که عمدتا 
سخت و زیان آور است نظیر کار در معادن و یا 
اشتغال در مناطق بد آب و هوا دچار فرسودگی و 
پیری زودرس شده و قبل از رسیدن به سن مورد 
نظر یا داشتن سابقه کامل بازنشسته می شوند 
و دسته ای دیگر از بیمه شدگان به دلیل شرایط 
اقتصادی، اجتماعی و سیاسی مثل بحران بیکاری 
یا تورم نیروی کار در بنگاهها از سوی دولت به 

شکل زودهنگام بازنشسته می شوند.
احراز بازنشستگی در قانون تامین اجتماعی 
بر اساس دو معیار مهم رسیدن به سن مقرر در 
قانون و داشتن سنوات پرداخت حق بیمه به میزان 
مقرر در قانون تامین اجتماعی صورت می پذیرد.

تعریف بازنشستگی در قانون تامین اجتماعی 
عدم اشتغال بیمه شده به کار به سبب رسیدن 
به سن بازنشستگی عنوان شده است، به تعبیر 
دیگر بازنشستگی رسیدن به شرایطی است که 
بر اساس آن توان کاری فرد کاهش یافته و قدرت 
و توانایی سابق را برای ادامه کار و فعالیت ندارد.

در مجموعه قوانین و مقررات امور بازنشستگی 
ایران، اشکال متفاوتی برای بازنشستگی پیش بینی 
شده که یکی از آنها بازنشستگی پیش از موعد 
است و امکان بازنشستگی پیش از موعد برای زنان 

دارای 20 سال خدمت در آن دیده شده است.
به موجب ماده 2 قانون بازنشستگی پیش از 
موعد کارکنان دولت مصوب سال 138۶ کلیه 
کارکنان رسمی، پیمانی و قراردادی وزارتخانه ها و 
مؤسسات دولتی در صورت دارا بودن حداقل 25 
سال سابقه خدمت قابل قبول بدون رعایت شرط 
سنی می توانند با ارائه درخواست کتبی مبنی 
بر بازنشستگی پیش از موعد و موافقت دستگاه 
متبوع از حداکثر پنج سال سنوات ارفاقی تا سقف 
30 سال بازنشسته شوند، همچنین بر اساس 
تبصره یک همین ماده، بانوان شاغل که فاقد 
شرط سابقه خدمت مقرّر در ماده 2 این قانون 
هستند به شرط داشتن حداقل 20 سال سنوات 
قابل قبول می توانند با ارائه درخواست کتبی و 
موافقت دستگاه متبوع با استفاده از حداکثر پنج 
سال سنوات ارفاقی بازنشسته شوند. این قانون 
در سال 1390 به پیشنهاد نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی به مدت 5 سال، بدون احتساب 
سنوات ارفاقی تمدید شد.بر اساس ماده 121 
قانون بودجه سال 1392 کشور، بازنشستگی 
پیش از موعد کلیه مشمولین قانون بازنشستگی 
پیش از موعد کارکنان دولت و قانون تمدید آن 
با موافقت بالاترین مقام اجرایی دستگاه و بدون 
سنوات ارفاقی مجاز است و دستگاههای اجرایی 
مجازند کارکنان مرد را با داشتن حداقل 25 سال 
سابقه خدمت با 25 روز حقوق و کارکنان زن را 
با داشتن حداقل 20 سال سابقه خدمت با 20 
روز حقوق بدون شرط سنی و سنوات ارفاقی با 
درخواست کتبی مبنی بر بازنشستگی پیش از 

موعد بازنشسته کنند.
به اعتقاد کارشناسان پیش بینی این ماده 
و حذف سنوات ارفاقی به دلیل وجود بار مالی 
ناشی از اجرای قانون برای دولت بوده تا ضمن 
جبران محدودیت منابع از طریق دستگاهها، 
درخواست بازنشستگی پیش از موعد افراد نیز 

به قوت خود باقی بماند.
بر اساس قانون بازنشستگی پیش از موعد 
تأمین اجتماعی، بیمه شدگان مشمول قانون 
کار در صورت داشتن حداقل 55 سال تمام سن 
و سابقه پرداخت 20  سال یا بیشتر حق بیمه 
می توانند با اطلاع کتبی به کارفرما درخواست 
بازنشستگی خود را به سازمان تأمین اجتماعی 
حوزه محل کار خود تسلیم تا طبق  مقررات 
این قانون مستمری بازنشستگی جهت آنان 

برقرار شود.
طبق تبصره 4 بند دو ماده 7۶ قانون تامین 
اجتماعی نیز، زنان بیمه شده شاغل در کارگاه های 
مشمول قانون کار می توانند با داشتن 20 سال 
سابقه کار و 42 سال سن به شرط پرداخت حق 
بیمه در طول مدت اشتغال خود با 20 روز حقوق 

بازنشسته شوند.

در امان ماندن بدن از التهاب با روزانه 20 دقیقه ورزش

چشم امید زنان کارگر به مصوبه مجلس

راه برای بازنشستگی زنان کارگر باز شد

 نگاهی به پدیده  سلفی گرفتن در جامعه

حمایت از خانواده مددجویان افزایش کمک حامیان در طرح اکرام ایتام و محسنین
موجب پیشگیری از آسیب ها در جامعه می شود

 تعویق حقوق
 15 ماهه 800 کارگر کاشی نیلو اصفهان

اخبار کوتاه

  آزمون مرحله اول هشتمین المپیاد 
دانش آموزی علوم و فناوری نانو به همت 
ستاد توسعه فناوری نانو، 25 فروردین ماه 
1396 برگزار می شود که ثبت نام در این 

رویداد تا پایان دی ماه ادامه دارد.
25 فروردین ماه 139۶ آزمون مرحله 
اول هشتمین المپیاد دانش آموزی علوم و 
فناوری نانو به صورت هم زمان در سراسر 
کشور برگزار خواهد شد. این آزمون شامل 
۶0 سؤال چهارگزینه ای است و منتخبان 
آن در تابستان 9۶ به اردوی عملی راه پیدا 

خواهند کرد. 
15000 دانش آموز  تاکنون بیش از 
علاقه مند به علوم و فناوری نانو از 18۶ 
شهرستان در این مسابقه بزرگ علمی از 
طریق 172 نهاد ترویجی )پژوهش سراهای 

دانش آموزی( ثبت نام کرده اند.
تاکنون 7 دوره المپیاد دانش آموزی نانو در 
دو مرحله به صورت برگزاری یک آزمون تئوری 
در سطح کشور و در مرحله دوم، برگزاری یک 
اردوی علمی برای برگزیدگان مرحله اول 
برگزار شده است و برگزیدگان نهایی با توجه 

به آزمون های مرحله دوم معرفی شده اند.
بر اساس اعلام معاونت علمی وفناوری 
ریاست جمهوری، امسال نیز همانند سال های 
گذشته سه آزمون آزمایشی ویژه هشتمین 
المپیاد دانش آموزی علوم و فناوری نانو، در 
دی، بهمن و اسفند 1395 به صورت مجازی 

برگزار می شود.
آزمون اول 23 تا 25 دی برگزار شده است، 
آزمون دوم 21 تا 23 بهمن و آزمون سوم 19 
تا 21 اسفند در سایت آموزش نانو به صورت 

مجازی برگزار خواهد شد. 
باشگاه نانو هر ساله برای بالا بردن سطح 
آمادگی داوطلبان برای حضور در آزمون 
مرحله اول المپیاد دانش آموزی فناوری نانو 
اقدام به برگزاری آزمون های مجازی آمادگی 

المپیاد می کند.
دانش آموزان علاقه مند به شرکت در 
آزمون های مجازی می توانند در تاریخ های 
اعلام شده با مراجعه به سایت آموزش در 
آزمون شرکت کرده و میزان آمادگی خود را 
برای حضور در المپیاد دانش آموزی فناوری 

نانو مورد سنجش قرار دهند.

   پایان دی ماه آخرین مهلت ثبت نام 
در هشتمین المپیاد دانش آموزی نانو

تحقیقات نشان می دهند
 زنان تقریبا دو برابر مردان از خودشان سلفی می اندازند

روزانه بیش از یک میلیون 
سلفی در فضای مجازی 

به اشتراک گذاشته می شود که 
این تولید انبوه قطعا با افراط 

عده ای در سلفی گرفتن 
همراه بوده است



   رئیس اداره امور آزمایشگاه های 
محیط زیست اصفهان گفت: از ابتدای 
میلیون   ۱۲.۵ مصرف  از   ۹۳ سال 
مترمکعب مازوت در نیروگاه ها جلوگیری 
و از تولید ۱۴۶ هزار تنی آلاینده ها در 

اصفهان پیشگیری شد.
بابک صادقیان با بیان اینکه یکی از 
اقدامات محیط زیست در جهت کاهش 
آلودگی هوای اصفهان بهینه سازی مصرف 
انرژی بوده است، اظهار داشت: مصرف 
مازوت با گوگرد سه درصد از چرخه مصرف 
دو نیروگاه مجاور شهر اصفهان از ابتدای 
سال ۹۳ حذف شد که بر این اساس از 
مصرف ۱۲.۵ میلیون مترمکعب مازوت 
جلوگیری و از تولید ۱۴۶ هزار تن انواع 

آلاینده در سال پیشگیری شده است.
وی به تامین توزیع و نظارت بر کیفیت 
سوخت یورو ۴ در سطح شهرهای تحت 
پوشش برنامه جاکع کنترل آلودگی 
اشاره کرد و افزود: در حال حاضر روزانه 
۳.۱ میلیون لیتر بنزین یورو ۴ در شهر 
اصفهان و شهرهای اقماری توزیع می شود.

رئیس اداره امور آزمایشگاه های 
محیط زیست استان اصفهان بیان داشت: 
 نظارت بر کیفیت سوخت توزیع شده در 

جایگاه های عرضه سوخت با نمونه برداری 
ادواری و آنالیز شیمیایی، مدیریت حمل 
و نقل ترافیک شامل توسعه ناوگان 
حمل و نقل عمومی، مدیریت ترافیک 
یا هوشمندترین دوربین های نظارتی 
معاینه فنی خودرو، ساماندهی معابر و 

تسهیل عبور افراد پیاده و ایجاد لاین 
دوچرخه از دیگر اقدامات موثر درجهت 

کاهش آلودگی هوا بوده است.
   تفاهم نامه سه جانبه محیط زیست  
باشرکت شهرک های صنعتی و سازمان 

صنعت و معدن

وی ادامه داد: در زمینه منابع ثابت 
آلاینده تفاهم نامه سه جانبه محیط 
زیست با شرکت شهرک های صنعتی و 
سازمان صنعت و معدن در جهت جلوگیری 
از احداث و بهره برداری از صنایع در 
شعاع ۵۰ کیلومتری انجام شده است.

 صادقیان بیان داشت: همچنین ساماندهی 
کوره های گچ آجر، ساماندهی معادن 
در ۵۰ کیلومتری اصفهان، پلمپ۱۳۰ 
واحد تولید گچ، ساماندهی صنوف آلاینده 
داخل شهر، تدوین سامانه صنوف مزاحم 
شهری از دیگر اقامات مهم اداره محیط 
زیست بوده است.وی در بخش دیگری 
از سخنان خود به افزایش روزهای پاک 
و سالم از سال ۹۲ تا کنون اشاره و تاکید 
کرد: در سال ۹۲ یک روز هوای پاک، ۷۴ 
روز هوای سالم، ۲۵۲ روز هوای ناسالم 
برای گروه های حساس، ۷۱ روز هوای 
ناسالم برای عموم و ۱۰ روز بسیار ناسالم 
در مدت فروردین تا ۲۶ دیماه وجود داشت 
که در سال ۹۵ در همین مدت این تعداد 
به ۲۴ روز هوای  سالم، ۵۸ روز ناسالم برای 
گروه های حساس، سه روز ناسالم برای 
عموم رسید و هوای بسیار ناسالم را نیز 

شاهد نبودیم.

7   رئیس اداره پیش بینی هواشناسی استان اصفهان 
گفت: با توجه به ورود سامانه ناپایدار به استان برای 
روزهای پایانی هفته بارش در مناطق جنوبی و غربی 

استان اصفهان پیش بینی می شود.
حسن خدابخش با بیان اینکه تحلیل نقشه های 

هواشناسی بیانگر استقرار جو نسبتا پایدار بر روی استان 
 طی امروز و فردا است، اظهار داشت: بر این اساس برای

 روز های آینده  در اکثر نقاط استان وضعیت جوی به 
صورت صاف تا قسمتی ابری و وزش باد پیش بینی 

می شود. وی با بیان اینکه درکلان شهر اصفهان و مناطق 
صنعتی شرایط غبارآلودگی وجود دارد، اظهار داشت: 
از روز پنجشنبه نیز به علت نزدیک شدن امواج ناپایدار، 
افزایش ابر وزش باد نسبتا شدید و بارش به ویژه در مناطق 

جنوبی و غربی پیش بینی می شود.رئیس اداره پیش بینی 
هواشناسی استان اصفهان با بیان اینکه دمای هوا در 
اکثر نقاط استان اصفهان بین دو تا سه درجه سانتی گراد 
افزایش می یابد، اظهار  داشت: هوای شهر اصفهان نیز 
شرایط جوی و  دمایی نسبتاً پایداری را خواهد داشت.

مناطقجنوبیوغربیاصفهانپایانهفتهبارانیمیشود

  مسئول صفحه : نرگس رضایی

خبر کوتاه

رئیس اداره امور آزمایشگاه های محیط زیست:دیدگاه

آلایندههاباحذفمازوتنیروگاههایاصفهانکاهشیافت
به مناسبت روز هوای پاک

معاینهفنیخودروهادرکاشان
رایگانانجاممیشود

   رئیس اداره حفاظت محیط زیست کاشان 
از تحویل رایگان کارت معاینه فنی به مالکان 
خودرو در کاشان در ۲۹ دی ماه به مناسبت روز 

»هوای پاک« خبر داد.
محمود قهرمانی اظهار داشت: این تصمیم در 
ستاد هوای پاک اداره حفاظت محیط زیست و با 
هماهنگی مرکز معاینه فنی خودرو شهرستان 

کاشان گرفته شده است.
وی افزود: این اقدام با هدف ترویج فرهنگ 
 زیست محیطی و کمک به کاهش انتشار 

آلاینده های هوای کاشان انجام می شود.
روز هوای پاک در جهان با عنوان های مختلف 
از جمله روز بدون خودرو، روز بدون دود در برخی 
کشورها نامگذاری شده که با هدف کاهش انشتار 
آلاینده های هوا، اقدام های خاص و متنوعی در 
این روز برای تنویر افکار عمومی اجرا می شود.

در ایران نیز بحران آلودگی هوا در تهران و ۶ 
کلان شهر تبریز، مشهد، اراک، اصفهان، شیراز و 
اهواز، مسئولان ستاد اجرایی کاهش آلودگی هوا 
را مصمم کرد تا با هدف ایجاد حساسیت در بین 
قشرهای مختلف جامعه، از سال ۱۳۷۴ روز ۲۹ 
دی ماه را به عنوان روز ملی هوای پاک اعلام کنند.

خبرکوتاه 

 یکی از اقدامات محیط زیست درجهت کاهش آلودگی هوای 
اصفهان بهینه سازی مصرف انرژی بوده است

بهرهبرداریصنعتیازجنگلهایکشور
ازابتدایسالچهارمبرنامهششمممنوعشد

 نمایندگان مردم در خانه 
ملت، با ممنوعیت هرگونه بهره 
برداری از چوب جنگل های کشور 
از ابتدای سال چهارم اجرای قانون 
موافقت  توسعه  ششم  برنامه 

کردند.
نمایندگان در نشست علنی 
مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی مواد ارجاعی لایحه برنامه ششم توسعه 
کل کشور با ماده ۴۸ مکرر مبنی بر اجرای دوره تنفس جنگل های کشور، با 
۱۵۷ رأی موافق، ۵ رأی مخالف و ۵ رأی ممتنع از مجموع ۲۱۷ نماینده حاضر 

در جلسه موافقت کردند.
لاریجانی در توضیح بند یک این ماده مبنی بر آغاز ممنوعیت بهره برداری 
از ابتدای سال چهارم اجرای قانون برنامه ششم توسعه گفت: قراردادهای بهره 
برداری از جنگل در حال حاضر وجود دارد که پس از اتمام قرارداد اجازه تمدید 
به موجب این ماده داده نمی شود. از این رو شروع ممنوعیت بهره برداری از 

ابتدای سال چهارم اجرای برنامه ششم در نظر گرفته شده است.
ماده ۴۸ مکرر اصلاح شده این لایحه به شرح زیر است:

۱- هرگونه بهره برداری تجاری و صنعتی از چوب جنگل های کشور از ابتدای 
سال چهارم اجرای قانون برنامه ممنوع می باشد. دولت مجاز به تمدید قراردادهای 

طرح های جنگل داری مذکور که مدت اجرای آن به اتمام می رسد، نیست.
۲- دولت مکلف است نسبت به اصلاح آن دسته از طرح های جنگل داری 
که مدت اجرای آن تا پایان سال سوم اجرای قانون برنامه به اتمام نمی رسد، 

طبق ضوابط قانونی اقدام کند.
تبصره یک: جمع آوری و بهره برداری با هدف بهداشت، حفاظت و پرورش 
جنگل از درختان پیر، خشک سرپا، افتاده، لاپی، آفت زده غیرقابل احیاء صرفاً 

با مجوز سازمان جنگلها، مراتع و آبخیزداری کشور مجاز می باشد.
تبصره دو: برداشت درختان جنگلی در جهت اجرای طرح های عمرانی مصوب 
و مجاز، با مجوز سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری بلامانع است. همچنین 
بهره برداری از درختکاری و جنگل کاری های دست کاشت به منظور زراعت چوب 

با تشخیص و مجوز سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور مجاز است.
تبصره سه- سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری درمدت سه سال اول 
اجرای قانون برنامه، ضمن جلوگیری از انعقاد قرارداد جدید در موارد موضوع 
بند )۱( و نظارت بر اجرای قراردادهای منعقد شده قبلی، اجرای مفاد این ماده 

را پیگیری کند.
۳- به منظور تحقق بند)۱(، دولت مکلف است با اختصاص ردیف اعتباری 
مستقل نسبت به پیش بینی اعتبارات و امکانات در بودجه های سنواتی جهت 
ارتقاء پوشش کامل و مؤثر، حفاظت از جنگل های کشور، مهار عوامل ناپایداری، 
جلوگیری از تغییرکاربری، تجاوز و تصرف، مبارزه با قاچاق چوب، استقرار مدیریت 

پایدار جنگل و اجرای تعهدات اقدام نماید.
تبصره:  دولت مکلف است تسهیلات لازم را جهت توسعه زراعت چوب و 
واردات مواد اولیه صنایع سلولزی در اختیار صاحبان صنایع و کشاورزان طرف 

قرارداد آنان قرار دهد.

  مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان 
با توجه به اقدامات انجام شده در خصوص حذف 
پلاستیک در اصفهان گفت: ما تنها می توانیم قدردانی 
و حمایت معنوی داشته باشیم، چون بودجه ای برای 

این موضوع پیش بینی نشده است.

حمید ظهرابی اظهار داشت: کمپینی توسط نهادهای 
مردمی شکل گرفت با عنوان اصفهان بدون کیسه 
پلاستیکی، برخی مجموعه ها مانند شهرداری اصفهان 
با حمایت از این کمپین تاکنون اقدامات خوبی را انجام 
داده است.وی جایگزین کردند کیسه های پارچه ای 
در مجموعه فروشگاه های تحت نظر سازمان میادین 
شهرداری که منجر به حذف یک میلیون پلاستیک در 
ماه شده را اقدام بزرگی عنوان کرد که جای تشکر دارد.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان ادامه 
داد: از دیگر مجموعه های مشابه نیز می خواهیم که به این 
کمپین بپیوندند و کیسه های تجدید پذیر را جایگزین 

کیسه های پلاستیکی کند. ظهرابی در پاسخ به این 
سؤال که اداره حفاظت محیط زیست در زمینه حذف 
کیسه های پلاستیکی چه فعالیتی داشته، پاسخ داد: ما 
تنها می توانیم قدردانی و حمایت معنوی داشته باشیم، 
چون بودجه ای برای این موضوع پیش بینی نشده است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان 
در پایان گفت: در حوزه پسماند غذایی هم گروه های 
مردمی را فعال کردیم تا با تمرکز بر این حوزه از اسراف 
مواد غذایی جلوگیری شود، بخش عمده ای از مواد 
غذایی ما در صنعت، دانشگاه و رستوران ها به میزان 

قابل تأملی به هدر می رود.

برایحذفپلاستیکبودجهاینداریم

   رییس اداره حفاظت محیط زیست کاشان از انجام 
معاینه فني رایگان سبک همزمان با روز هوای پاک در 

این شهرستان خبرداد.
محمود قهرمانی گفت: این معاینه فنی با تصمیم گیری 
ستاد  هوای پاک اداره حفاظت محیط زیست کاشان 
و هماهنگی انجام گرفته با مرکز معاینه  فنی خودرو 
شهرستان به مناسبت ۲۹۹ دیماه روز هوای پاک انجام 

می شود.
قهرمانی ضمن گرامیداشت روز هوای پاک و ترویج 
فرهنگ زیست محیطی و کمک به کاهش انتشار 
آلاینده های هوای شهرستان گفت:تمامی خودروهای 
سبک در روز هوای پاک به صورت رایگان معاینه فنی 

می شود.
  وی گفت : هدف از اعلام روز ملي هواي پاک ایجاد 

حساسیت در بین اقشار مختلف جامعه بوده است و 
از آنجا که کلید اصلي کاهش آلودگي هوا، مشارکت 
مردمي و افزایش هماهنگي بین بخشي است انجام 
این امور مشارکتی مي تواند عامل مهمي در ایجاد این 

مشارکت و هماهنگي بین بخشي شود.
رییس اداره حفاظت محیط زیست بیان داشت: روز 
هواي پاک در دنیا تحت عناوین مختلف از جمله روز 
بدون خودرو، روز بدون دود و ... در کشورهاي مختلف 
نامگذاري شده و اقدامات خاصي در این روز جهت تنویر 

افکار عمومي صورت گرفته است.
قهرمانی اظهارداشت:به طور کلي در دنیا به منظور 
جلب توجه مردم به موضوعات مربوط به حفظ محیط 
زیست و تامین زندگي سالم در جهت نیل به اهداف توسعه 
پایدار، روزهاي نمادین خاصي مرتبط با حفظ محیط 

زیست تعیین می شود که از جمله آنها روز جهاني محیط 
زیست، روز زمین پاک، روز هواي پاک و غیره است.

وی در پایان گفت :اثرات آلاینده ها بر جنین شامل 
عوارضي مانند وزن پایین زمان تولد، تاخیر رشد داخل 
رحمي و مرگ داخل رحمي است که آلاینده هاي 
منواکسید کربن، دي اکسید گوگرد و ذرات معلق، 

بیشترین تاثیر را در این میان دارند. 

   حکم قضایي براي سه گروه متخلف شکار وصید 
در شهرستان سمیرم صادر شد.

در جهت پیگیري هاي قضایي پرونده متخلفان 
شکار و صید غیر مجاز در سال ۹۵ براي سه گروه از 
متخلفین شکار و صید در شهرستان سمیرم حکم 

مراجع قضایي صادر شد.
در همین خصوص متخلفین شکار و صید تعداد 
۲۱ قطعه ماهي زردپره در دریاچه شکار ممنوع حنا 
ضمن واریز مبلغ ضررو زیان ناشي از صید )بیست و 
یک میلیون ریال( به استناد ماده ۱۱ قانون شکار وصید 
سه میلیون ریال جزاي نقدي و یکسال حبس تعلیقي 

یکي از متهمان صادر شد.

همچنین متخلفین سابقه دار شکار و زنده گیر 
غیرمجاز پرندگان شکاري که در شهریور ماه سال ۹۴ 
دستگیر و با تنظیم شکوائیه به دادستاني سمیرم 
معرفي شده بودند به استناد تبصره ۲ ماده ۱۳قانون 
شکار و صید هریک از دو متهم به تحمل سه سال 
حبس تعزیري و پرداخت بیست میلیون ریال جزاي 
نقدي و در خصوص مطالبه ضرر و زیان ناشي از صید، 
حمل و نگهداري غیرمجاز یک پرنده شکاري از نوع 
دلیجه باتوجه به دادخواست مقوم تقدیمي و عنایت 
به مصوبه ۳۸۰ مورخ ۹۴/۳/۳۰ شورایعالي حفاظت 
محیط زیست و با تکیه بر راي وحدت رویه هیات 
عمومي دیوان عدالت اداري به پرداخت دویست 

میلیون ریال اصل خواسته و هزینه دادرسي راي 
قضایي صادر شد.

در ادامه متخلف شکار و صید و حامل یک قبضه 
اسلحه شکاري ۵ تیر غیرمجاز به ضبط سلاح مکشوفه 
و پرداخت ۵ میلیون ریال جزاي نقدي محکوم شدند.

خودروها،هوایپاکراازمحیطزیستکاشانمیگیرد

صدورحكمقضایيبرايسهگروهمتخلفشكاروصیدسمیرم

شماره ۲۲8     
۲۹ دی ۱۳۹۵ 
۱۹  ربیع الثانی  ۱۴۳8 
 18 Jan 2017

  

   
     

دستگیريدومتخلفشكار
دراراضيحاجيآبادشاهینشهر

   دو متخلف شکار و صید به همراه لاشه 
یک پرنده پاشلک در اراضي حاجي آباد 
شهرستان شاهین شهر ومیمه دستگیرو به 

مراجع قضایي معرفي شدند.
لاشه یک پرنده پاشلک به همراه دو اسلحه 
ساچمه زني از دو متخلف شکار در اراضي حاجي 
آباد شاهین شهر کشف و ضبط شد.با همکاري 
اداره حفاظت محیط زیست و مامورین نیروي 
انتظامي شهرستان شاهین شهر دو اسلحه 
ساچمه زني از متخلفان شکار کشف و ضبط 
ومتخلفان به همراه لاشه پرنده به مراجع قضایي 
معرفي شدند.به استناد ماده ۱۰ قانون شکار و 
صید، هرگونه شکار و صید جانوران  وحشي  عادي  
بدون  پروانه،  مشمول مجازات نقدي  از یکصد 
هزار )۱۰۰۰۰۰( تا یک  میلیون  )۱۰۰۰۰۰۰( 
ریال  یا  از یک  ماه  تا شش  ماه  حبس مي باشد.

همچنین بر اساس آخرین نرخ بهاي جانوران 
وحشي به لحاظ مطالبه ضرر و زیان وارده به 
محیط زیست جریمه قابل پرداخت از بابت 
صید و شکار غیر مجاز پرنده پاشلک معادل دو 
میلیون ریال تعیین شده است که متخلفین علاوه 
بر جنبه کیفري جرم، مي بایست مبلغ مذکور را 
به حساب دولت واریز نمایند.با عنایت به شیوع 
آنفولانزاي فوق حاد پرندگان درکشور، هرگونه 
شکار و زنده گیري پرندگان در کشور ممنوع بوده 
و تا اطلاع ثانوي هیچگونه پروانه جدیدي صادر 
نخواهد شد و در صورت مشاهده هر گونه شکار و 
تخلف برخورد قانوني با متخلفین بعمل مي آید.

تجهیزات  کارشناس  یک     
به  گلخانه ای گفت: کشت گلخانه ای 
دلیل محدودیت منابع آب، جایگزین 
مناسبی برای کشت های زراعی و باغی 

است.
امیرهمایون وفایی به رتبه سوم اصفهان 
در حوزه کشت گلخانه ای و سازه های 
گلخانه ای، اشاره کرد وگفت: به منظور 
ارتقاء جایگاه استان اصفهان لازم است 
ضمن توسعه تکنولوژیکی تأسیسات، با 
بکارگیری مهندسین کشاورزی، دانش را 
وارد این حوزه کرده و همچون کشورهای 
همسایه از جمله کشور ترکیه، امر تولیدات 
گلخانه ای و احداث گلخانه ها را علمی 

کنیم.
وی در خصوص ظرفیت اصفهان برای 
تبدیل شدن به یک برند کشوری، بیان 
داشت: استان اصفهان به لحاظ جغرافیایی 
از چهار اقلیم برخوردار است و برخی از 
مناطق آن مثل تیران و دهاقان، پتانسیل 
تبدیل شدن به قطب گلخانه ای کشور را 

دارا هستند.
استاد عمران دانشگاه آزاد اسلامی 
اردستان افزود: با توجه به کمبود شدید 
نزولات آسمانی در استان اصفهان و افت 
قابل توجه منابع آبی زیر زمینی، جایگزین 

کردن کشت گلخانه ای به جای کشت 
زراعی و باغی از یک سو به حفظ و افزایش 
تولیدات کشاورزی کمک می کند و از سوی 
دیگر اشتغال در این بخش را نیز حفظ 

خواهد کرد.
تولید  وضعیت  زمینه  در  وفایی 
تجهیزات گلخانه ای در داخل کشور 

گفت: در حال حاضر در حوزه تولید 
تجهیزات گلخانه ای نسبت به ۱۰ سال 
گذشته شاهد پیشرفت قابل توجهی 
هستیم، چرا که بسیاری از تجهیزاتی که 
تا پیش از این وارداتی بودند، اکنون در 
داخل کشور تولید می شوند و ادامه این 
روند بر تولید بهینه و نیز مصرف بهینه 

انرژی موثر واقع خواهد شد.
 اما نکته مهم تسریع روند توسعه و بهینه 
سازی است که در مقایسه با کشورهای 
همسایه مثل کشورهای آسیای میانه که 
همزمان با کشور ما اقدامات خود در حوزه 
کشت گلخانه ای را آغاز کردند، بسیار کند 

پیش می رود.
وی اضافه کرد: تسریع این روند مستلزم 
وجود یک مدیریت منسجم و پایبندی 
مدیران به عمل کردن، است، به شکلی 
که وخامت بحران کمبود آب را عملًا 
درک کنند. همچنین لازم است که 
سودهای بانکی به منظور تسهیل فعالیت 
سرمایه گذاران در این زمینه، کاهش یابد.

وفایی در خصوص تنوع محصولات 
گلخانه ای تولید شده در استان گفت: در 
حال حاضر استان اصفهان پتانسیل رسیدن 
به خودکفایی در زمینه تولید سبزیجات و 
صیفی جات از قبیل خیار، فلفل دلمه ای و 
گوجه را دارد و پس از آن امکان اقدام برای 
تولید محصولات دیگر نیز مطرح می شود. 
تولید گل و گیاهان زینتی و گل های شاخه 
بریده نیز قطعاً محل بررسی و اقدام است، 
ولی در این حوزه با توجه به اینکه حوزه 
تخصصی گلخانه است، متأسفانه با کمبود 

متخصصین مواجه هستیم.

تیرانودهاقانپتانسیلتبدیلشدنبهقطبگلخانهایکشوررادارند

همایشروزمليهوايپاک
درشهرستانفریدونشهربرگزارشد

 همایش روز ملي هواي پاک با شعار با هم 
به سوي هواي پاک در شهرستان فریدونشهر 

برگزارشد.
ازدفتر نمایندگي حفاظت محیط زیست 
فریدونشهر،همایش خود جوش مردمي روز 
 ملي هواي پاک با شعار با هم به سوي هواي پاک

با حضور دوستداران طبیعت و مشارکت اداره 
حفاظت محیط زیست، اداره بهزیستي،آموزش 
و پرورش، شبکه بهداشت و درمان فریدونشهرو 
سایر دستگاه ها در سالن اجتماعات شبکه 
بهداشت برگزارشد.در این همایش که با حضور 
گسترده مردم برگزار شد، برمواردي همچون 
 اهمیت هواي پاک بر سلامتي مردم،ارتقاي 
آگاهي هاي زیست محیطي براي کودکان و ترویج 
فرهنگ محیطي زیستي و اشاعه آن در جامعه 
تاکید شد. برنامه هاي دیگري به مناسبت این 

روز در شهرستان فریدونشهر برگزار مي شود.

بهزودیشاهدپسماند10میلیون
دستگاهموبایلدرکشورخواهیمبود

   رئیـس سـازمان حفاظت 
محیـط زیسـت گفـت: طبـق 
پیش بینـی هـا بـه زودی حدود 
۱0 میلیون دسـتگاه تلفن همراه 
)موبایـل( بـه عنـوان زبالـه و 
پسماند در کشور خواهیم داشت 
که قطعا بایـد برنامه ریـزی برای 
بازیافت این پسـماندها از طریق  

تکنولـوژی های نویـن صـورت پذیرد.
معصومه ابتکار معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
در همایش مهندسی و تکنولوژی های سبز برای آینده پایداربا بیان اینکه طبق 
پیش بینی ها به زودی حدود ۱۰ میلیون دستگاه تلفن همراه )موبایل( به عنوان 
زباله و پسماند در کشور خواهیم داشت، گفت: قطعا باید برنامه ریزی برای 
بازیافت این پسماندها از طریق تکنولوژی های نوین صورت پذیرد تا مجددا 

قابل استفاده یا جذب در طبیعت باشند.
معاون رئیس جمهور با بیان اینکه امروز نگاه اقتصادی در جهان از اقتصاد 
خطی به اقتصاد دوار تغییر کرده است، اظهار داشت: مبنای اقتصاد دوار بازیافت 
و بازگشت تمامی مواد به طبیعت درست شبیه شکل اول یا بازگشت به چرخه 

تولید است به طوریکه هیچ دور ریزی وجود نداشته باشد.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست بیان داشت: فناوری های نوین و سبز 
می توانند بازوی کمکی مناسبی در حوزه پسماند به خصوص پسماندهای 
صنعتی و الکترونیکی باشند و از این رو ضروری است تا این موضوع مورد 

توجه ویژه قرار گیرد.
وی با توجه به اقدام های سازمان حفاظت محیط زیست برای بسط و توسعه 
فناوری های نوین و سبز در حوزه محیط زیست، گفت: برگزاری استارتاپ 
 های سبز با همکاری معاونت علمی و فناوری رئیس جمهوری و مراکز علمی و 
 دانشگاه ها، ایجاد صندوق ملی محیط زیست به عنوان ابزار شتاب دهنده
 فناوری های سبز، برگزاری نمایشگاه بین المللی محیط زیست در اسفندماه 
سالجاری با حضور کشورهای مختلف دنیا و فرصتی که برای انتقال و تبادل 
دانش، تجربه و تکنولوژی در حوزه محیط زیست ایجاد می شود، از جمله این 
فعالیت ها است.ابتکار گفت: توسعه تکنولوژی ها و فن آوری های سبز علاوه 
بر کمک فزاینده به رفع چالش های محیط زیستی کشور می تواند به رشد و 

رونق اقتصادی کشور نیز کمک کند.
  تاثیر۲ میلیون مشعل و موتورخانه در آلودگی هوای تهران

معاون رئیس جمهور با بیان اینکه در حال حاضر، حدود ۲ میلیون مشعل 
و موتورخانه در منازل تهران می سوزد که نقش بسزایی در آلودگی هوای این 
کلان شهر دارد، افزود: بخش مهمی از این میزان مصرف به دلیل الگوی نادرست 
مصرف انرژی و سوخت در کشور، منجر به  اتلاف و هدر رفت انرژی ، همچنین 

تولید آلودگی هوا و افزایش میزان انتشار گازهای گلخانه ای می شود. 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با یادآوری سیاست ملی ابلاغی از سوی 
مقام معظم رهبری در سال ۱۳۸۹ برای کاهش ۵۰ درصدی شدت انرژی در 
کشور از طریق اصلاح الگوی مصرف انرژی و جلوگیری از هدر رفت آن، گفت: 
ضروری است برای جلوگیری از این روند اتلاف انرژی در کلیه ساختمان های 
دولتی، اداری، خانگی، نیروگاهی برنامه ریزی دقیقی صورت پذیرد تا از طریق 
اصلاح الگوی مصرف موفق به کاهش میزان انرژی مصرفی، آلودگی هوا تولید 

و انتشار گازهای گلخانه ای شویم. 
وی ادامه داد: علاوه بر سیاست و تکلیف ملی، تعهد و هدف گذاری جهانی نیز 
در زمینه مقابله با گرمایش زمین، تغییر اقلیم و کاهش انتشار گازهای گلخانه 
ای وجود دارد که ج.ا.ایران نیز همگام با جامعه جهانی در این زمینه برنامه ای 
ارائه داده تا با لحاظ رشد اقتصادی ۸ درصدی تا سال ۲۰۳۰  از میزان انتشار 
گازهای گلخانه ای خود ۴ درصد غیرمشروط و ۸ درصد مشروط به رفع کامل 
تحریم ها و انتقال تکنولوژی ها و فناوری های نوین کم کندکه موفقیت وافق 
هسته ای و مذاکرات برجام در دستیابی به فن آوری های نوین و سبز و گسترش 
همکاری های محیط زیستی با سایر کشورهای جهان بسیار تاثیرگذار بوده است.
ابتکار ضمن بیان اینکه توافق نامه پاریس توسط دولت و مجلس به تصویب 
رسیده است،گفت: البته ما کشوری نیازمند توسعه و رشد در بخش صنعتی، 
انرژی و در حوزه نفت و گاز هستیم و موضوع توسعه در کشور اولویت دارد و 
نمی توانیم آن را نادیده بگیریم اما این توسعه باید به سمت توسعه پایدار و با 

حاکمیت نگاه محیط زیستی حرکت کند.

 در حوزه تولید تجهیزات گلخانه ای نسبت به
 ۱0 سال گذشته شاهد پیشرفت قابل توجهی هستیم
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امام  علی )ع(  علیه السلام فرمودند :
كسی كه بدون بصیرت عمل كند، مانند كسی است كه

 به دنبال سراب بیابان راه پیماید. او هر چه تندتر رود 
دورتر می  افتد .                                                      امالی مفید: ص42، ح11

 وضعیت جوی صاف 
تا قسمتی ابری و گاهی 

وزش باد ملایم

   مدیرعامل سازمان ورزش شهرداری 
اصفهان گفت: سهم كم توانان ذهنی و معلولان 
در برنامه های سازمان ورزش شهرداری اصفهان 

باید افزایش یابد.
 جشنواره ورزشی کم توانان ذهنی با هوش 
میانی به همت سازمان ورزش شهرداری اصفهان 

در ورزشگاه گل نرگس برگزار شد.
علی قاسمی مدیرعامل سازمان ورزش شهرداری 
اصفهان در حاشیه این جشنواره در گفتگو اظهار 
داشت: نگاه عدالت محور در تخصیص منابع و توزیع 
عادلانه برنامه های سازمان ورزش شهرداری در 
میان اقشار مختلف شهروندان اصفهانی، اهمیت 
زیادی برای سازمان ورزش شهرداری اصفهان دارد 
و خوشبختانه این توزیع عادلانه از ابتدای امسال 

صورت گرفته است.
وی به برگزاری دومین دوره جشنواره ورزشی 
کم توانان ذهنی با هوش میانی ویژه دختران و پسران 
اشاره کرد و افزود: طبق آماری که مدیرکل بهزیستی 
استان اصفهان ارائه داده  است، در استان اصفهان 
حدود 300 هزار نفر جزء خانواده و زیرمجموعه 
بهزیستی استان محسوب می شوند و ما در سازمان 
ورزش شهرداری اصفهان باید سهم و نقش این 
افراد را در پرداختن به ورزش بیشتر کنیم و انجام 
تکالیف سازمان ورزش شهرداری نسبت به این 

افراد باید پررنگ تر از گذشته شود.
قاسمی ادامه داد: برگزاری این جشنواره 
در فضایی شاد، یک روز به  یاد ماندنی را برای 
شرکت کنندگان فراهم کرد و از طرف دیگر، سعی 
می کنیم در بخش زیرساخت ها نگاه حمایتی از 
معلولان و کم توانان ذهنی داشته باشیم تا این 
عزیزان نیز بتوانند در طول هفته به ورزش بپردازند.

مدیرعامل سازمان ورزش شهرداری اصفهان 
با بیان اینکه این گونه اقدامات و برنامه ها باید به 
صورت مشارکتی انجام شود، بیان داشت: سازمان 
ورزش شهرداری با منابع و امکانات محدودی که در 
اختیار دارد به تنهایی قادر به پیشبرد این برنامه ها 
نیست. امیدوارم تمام دستگاه ها، سازمان ها و حتی 
هیأت هایی ورزشی که امکاناتی را در اختیار دارند 
در توسعه ورزش همگانی و ورزش شهروندی با ما 
تعامل داشته باشند که اگر این اتفاق بیفتد قطعاً 
می توانیم برنامه های بهتر، مستمر و منظم تری 

برگزار کنیم.
وی در پایان بیان داشت: پیام پرداختن جانبازان، 
معلولان و کم توانان ذهنی به ورزش برای شهروندان 
این است که وقتی که این افراد با این شرایط 
جسمی به ورزش می پردازند، یک فرد سالم هم 
اراده به خرج دهد و برای خودش وقت بگذارد و به 
ورزش بپردازد. امیدوارم بتوانیم در سال آینده با 
اجرای برنامه های منظم  تر، خدمات خوبی به تمام 

شهروندان ارائه دهیم.

اخبار کوتاه

اینستا  خبر اخبار کوتاه
    ذوب آهن و سایپا در شرایطی به یکدیگر 
رسیده اند كه وضعیت شان در جدول قرینه 

یکدیگر است.
 خودروسازان تهرانی و سبزپوشان اصفهانی 
فردا در مسابقه ای که پایان بخش دیدارهای هفته 
هفدهم لیگ برتر به حساب می آید در ورزشگاه 

شهید دستگردی به مصاف هم می روند.
2 تیم در حالی رو در روی یکدیگر قرار می گیرند 
که وضعیت کاملاً متضادی در جدول رده بندی لیگ 
برتر دارند به این ترتیب که ذوب آهن از اول و سایپا 
از آخر سوم هستند. با این اوصاف، می توان گفت 
که یک طرف مسابقه در سودای قهرمانی به سر 
می برد و حداقل خواسته اش در پایان این دوره از 
رقابت های لیگ برتر کسب سهمیه آسیایی است 
و طرف دیگر بازی همه هم و غمش ماندگاری در 
سطح اول فوتبال ایران و فرار از خطر سقوط به 

دسته پایین تر است.
از قضا، با وجود وضعیت بسیار متفاوت حال 
حاضر 2 تیم آنها یک وجه مشترک بسیار مهم 
نیز با یکدیگر دارند و آن اینکه به همراه سپاهان، 
استقلال و پرسپولیس تنها تیم هایی هستند که 

در هر 16 دوره لیگ حرفه ای حضور داشته اند.
ذوب آهن 2، 3 فصل پیش به بحرانی مشابه 
حریف این هفته اش گرفتار آمد و تا آستانه سقوط 
به لیگ یک پیش رفت اما در نهایت توانست به 
نوار حضور متوالی خود در لیگ برتر تداوم بخشد. 
حالا این سایپاست که به وضعیت چند فصل 
پیش ذوب آهن دچار شده است و برای محافظت 
از رکورد حضور همیشگی خود در لیگ حرفه ای 
چاره ای ندارد تا از 14 مسابقه باقیمانده تا پایان 
فصل بیشترین امتیازات ممکن را جمع کند و با 
جبران نتایج ضعیف دور رفت از منطقه خطر فاصله 
بگیرد. البته با وجودی که شاگردان حسین فرکی با 
منطقه سقوط تنها یک پله فاصله دارند اما برتری 
چهار امتیازی آنها نسبت به تیم ماقبل آخری صبا 

دست کم فعلًا مایه قوت قلب شان است.
دیدار رفت ذوب آهن و سایپا در هفته دوم یک 
ملاقات تابستانی در ورزشگاه فولادشهر بود که در 

آن 2 تیم به تساوی یک بر یک برابر یکدیگر رضایت 
دادند. در آن بازی ابتدا مهدی ترابی تیم میهمان 
را پیش انداخت و در ادامه مهدی رجب زاده کار را 

به تساوی کشاند.
سبزپوشان اصفهانی برای تحکیم جایگاهشان در 
رده سوم و در صورت امکان کاهش فاصله امتیازی 
با تیم های اول و دوم جدول چاره ای ندارند تا از این 

دیدار بیرون از خانه حداکثر امتیازات را بگیرند. 
اجازه ای که میزبان نارنجی پوش بعید است که به 

همین راحتی به آنها بدهد.
ترکیب احتمالی 2 تیم:

سایپا: حامد لک، غلامرضا رضایی، روزبه شاه علی 
دوست، سیامک کوروشی، رضا جعفری، عزت الله 
پورقاز، امید خالدی، علیرضا علیزاده، حامد شیری، 

محمدرضا خلعتبری، ایوب کلانتری، علی زینالی 
و محمدرضا سلیمانی

ذوب آهن: رشید مظاهری، مهران درخشان 
مهر، محمد نژادمهدی، وحید محمدزاده، دانیال 
اسماعیلی فر، مهدی مهدی پور، سیدمحمدرضا 
حسینی، احسان پهلوان، جری بنگستون، مرتضی 

تبریزی و مهدی رجب زاده
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مارا در سایت عصر اصفهان
 نیز همراهی كنید
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   كیمیا علیزاده با انتشار این پست در صفحه 
اینستاگرامش ، از بازگشتش به میادین تکواندو 

بعد از سپری كردن دوران مصدومیتش خبرداد

    سرمربی تیم هندبال بانوان سپاهان گفت: 
به خاطر كم تجربگی و اعتماد به نفس پایین 
بازیکنان ، در بازی با تأسیسات دریایی تهران 
نتیجه خوبی نگرفتیم و در واقع به خودمان 

باختیم.
اعظم قینانی در اصفهان اظهار کرد: در هفته 
هشتم رقابت های لیگ برتر، برابر تأسیسات 
دریایی در تهران 27 بر 12 نتیجه را واگذار کردیم.

وی افزود: در دو بازی مقابل ذوب آهن و 
تأسیسات دریایی، بازیکنان مان خوب کار نکردند 
و من اصلا راضی نیستم زیرا در همین مسابقه 
یعنی بازی با تأسیسات می توانستیم عملکرد 
بهتری داشته باشیم اما آن چیزی را که از بازیکنان 
خواستیم، انجام ندادند.این سرمربی با بیان این که 
بازیکنان در تمرینات فوق العاده هستند، تصریح 
کرد: با توجه به این که تغییراتی در تمرینات ایجاد 
کرده ایم و قبل از مسابقه با تأسیسات، این تیم را 
آنالیز کرده بودیم؛ توقعم خیلی بیشتر از این ها 
بود.وی ادامه داد: در حقیقت به خاطر کم تجربگی 
و اعتماد به نفس پایین هندبالیست ها، به خودمان 
باختیم؛ همیشه هم گفتم روی برد تأکید نداریم 
اما بازی زیبا برایمان اهمیت دارد. قینانی اظهار 
داشت: آنچه تمرین شده با آن چیزی که در 
زمین اجرا می شود، زمین تا آسمان تفاوت دارد؛ 
درست است من انتظارم از بازیکنان در حد یک 
لیگ حرفه ای نیست، اما توقع دارم آن چیزی را 

که آموزش می دهم در زمین پیاده کنند.

  پانزدهمین هفته از لیگ برتر بسکتبال با 
ثبت یک پیروزی خارج از خانه برای شهرداری 

كاشان به پایان رسید.
 هفته پانزدهم لیگ برتر بسکتبال روز سه 
شنبه برگزار شد که در یکی از پنج دیدار آن، 
شهرداری کاشان در زمین شهرداری اراک به 

میدان رفت.
شاگردان مجید صالحی در تیم کاشانی این 
دیدار خارج از خانه را با پیروزی 98 بر 79 پشت 
سر گذاشتند تا شهرداری اراک از رده سوم جدول 
رده بندی به رده پنجم سقوط کند. البته این 
پیروزی کمکی به بهبود جایگاه شهرداری کاشان 
در جدول نکرد و این تیم در رتبه هفتم باقی ماند.
اما د مهم ترین بازی هفته پانزدهم این 
رقابت ها، پتروشیمی بندرامام صدرنشین به 
مصاف پالایش نفت آبادان رده دومی رفت و با 
نتیجه 78 بر 65 شکست خورد تا رقابت میلیمتری 

2 تیم در صدر جدول ادامه پیدا کند.
در سایر دیدارهای این هفته نیز تیم های 
دانشگاه آزاد، شیمیدر تهران و شهرداری گرگان 

مقابل حریفان خود به برتری رسیدند.
   نتایج دیدارهای هفته پانزدهم لیگ برتر 

بسکتبال به شرح زیر است:
   شهرداری اراک 79 - شهرداری كاشان 98

   پالایش نفت آبادان 78 - پتروشیمی 
بندرامام 65

    شهرداری تبریز 62 - دانشگاه آزاد تهران 63
  نیروی زمینی 57 - شیمیدر تهران 73

  شهرداری گرگان 84 - لوله آ. اس شیراز 60

    سنگربان ملی پوش گیتی پسند گفت: هر 
بازی حکم فینال را دارد و هدف مان قهرمانی در 

لیگ برتر است.
سپهر محمدی دروازه بان تیم گیتی پسند در 
مورد بازی با طرح و توسعه الوند اظهار داشت: 
بازی زیبایی بود و هر بازی برای ما حکم فینال 
دارد و فرقی نمی کند با چه تیمی بازی می کنیم.

وی افزود: پله پله پیش می رویم تا به هدف مان 
که قهرمانی در لیگ برتر است، برسیم و در این 
مسیر دیدار ساده نداریم.سنگربان اصفهانی 
گیتی پسند افزود: شرایط بازی خوب بود و بچه ها 
خوب بازی کردند؛ با اینکه عقب افتادیم ولی به بازی 
برگشتیم و بازی را با پیروزی پشت سر گذاشتیم.

وی در مورد دیدار هفته آتی تیمش مقابل 
شهرداری ساوه اذعان داشت: بازی هفته آینده 
با شهرداری ساوه سخت است ولی ما در کورس 
قهرمانی هستیم و امیدواریم با 3 امتیاز زمین را 
ترک کنیم.محمدی در خصوص پخش مستقیم 
بازی ها نیز اضافه کرد: امیدوار هستیم بازی ها 
به طور کامل پوشش داده شود چون فوتسال به 
دیده شدن نیاز دارد و مردم دوست دارند مسابقات 

فوتسال را تماشا کنند.

     كارشناس تربیت بدنی معلولان آموزش و 
پرورش استثنایی استان اصفهان گفت: امیدوارم 
افراد با هوش میانی بتوانند به جامعه برگردند و 
مثل افراد عادی جامعه به ورزش  حرفه ای بپردازند.

 ابوطالب صفاتی در مورد برگزاری دومین 
جشنواره ورزشی افراد با هوش میانی )ID(، اظهار 
داشت: این جشنواره ورزشی نسبت به سال گذشته 
بهتر و منسجم تر برگزار شد و نکته خیلی مهمی که 
وجود داشت حضور مسئولان سازمان های دیگر از 
جمله اداره کل ورزش و جوانان و اعضای شورای 
اسلامی شهر اصفهان در این جشنواره بود. این 
موضوع موجب دلگرمی شهرداری و بهزیستی شد 

تا بدانیم که تنها نیستیم.
وی گفت: هیأت ورزش های افراد با هوش میانی 
هیأتی نوپا و تازه تأسیس است که فعالیت خود را 
از 2 سال پیش زیر نظر اداره کل بهزیستی استان 
شروع کرده و در این مدت با کمک شهرداری و 
اداره کل بهزیستی استان دومین جشنواره ورزشی 

افراد با هوش میانی برگزار شد.
صفاتی ادامه داد: امیدوارم برگزاری این 

جشنواره ها شروعی برای ارتقای ورزش افراد با 
هوش میانی باشد و بتوانیم با همکاری سازمان های 
مختلف گام مؤثری برای این افراد که به نوعی 
فراموش شده و هیچ جایگاهی در ورزش ندارند، 

برداریم.
کارشناس تربیت بدنی معلولان آموزش و 
پرورش استثنایی استان اصفهان بیان داشت: 
برخی از افرادی که با هوش میانی در آموزش و 

پرورش در اختیار ما هستند از هوش میانی نیز 
یک درجه بالاتر هستند و امیدواریم این بچه ها به 
جامعه برگردند و بتوانند مثل افراد عادی جامعه 

به ورزش  حرفه ای بپردازند.

     روابط عمومی باشگاه فرهنگی ورزشی ذوب آهن اصفهان ورود بانوان 
محترم به ورزشگاه فولادشهر و جهت تماشای مسابقه تیم فوتبال بانوان ذوب 

آهن با تیم فوتبال بانوان خیبر خرم آباد را رایگان اعلام كرد.
شایان ذکر است، تیم فوتبال بانوان ذوب آهن ساعت 10 صبح جمعه اول 

بهمن ماه، در ورزشگاه فولادشهر به مصاف تیم فوتبال بانوان خیبر خرم آباد 
خواهد رفت.

گفتنی است؛ ورود و تماشای مسابقات فوتبال بانوان، صرفا جهت بانوان 
محترم می باشد.

   ملی پوش تنیس روی میز بانوان در خصوص 
تور ایرانی تنیس روی میز گفت: در این دوره از 
مسابقات شاهد حضور تمام خوب های ایران بودم، 
بازیکنان نوجوان و جوانی كه با انگیزه و بدون ترس 

در مقابل بازیکنان با تجربه ضربه می زدند.
ندا شهسواری اظهار داشت: مسابقات تور ایرانی 
طی دو دوره ای که در کرمانشاه و اصفهان برگزار شد 
از نظر کمی وکیفی در سطح بسیار خوبی برگزار 
گردید. مسابقات تور ایرانی بخشی از مسابقات 
انتخابی نفرات تیم ملی برای حضور در مسابقات 
آسیایی، جهانی و کشورهای اسلامی است البته 
قرار است دو دوره مسابقات رده بندی انتخابی تیم 
ملی هم داشته باشیم تا در نهایت 4 نفر عضو تیم 

ملی شوند.
قهرمان دو دوره تور ایرانی تنیس روی میز 
برگزاری مسابقات به این سبک را مثبت ارزیابی 
کرد و افزود: زمانی که مسابقات جهانی با این 
قوانین و مقررات برگزار می گردد ما نیز باید به 
این سبک برگزاری مسابقات عادت کنیم، محک 
خوردن بازیکنان در چنین شرایطی به نفع همه 
می باشد، مسابقات جهانی با توجه به تک حذفی 
برگزار شدن و همچنین تعداد گیم های انجام شده 
استرس و فشار خاصی را دارد که تمامی بازیکنان 
لازم است آن را تجربه کنند تا در مسابقات اصلی 

کمتر با مشکل روبرو شوند.
وی ادامه داد: البته مسابقاتی که در گذشته 
داشتیم به صورت دوره ای بود و اگر تلفیقی از هر 
دو نوع یعنی دوره ای و تک حذفی باشد بهتر است. 
مسابقات تک حذفی ما را در شرایط استرس و فشار 
قرار می دهد و موجب می شود بازیکنان بتوانند بازی 
خود را تحت فشار مدیریت کنند و با تمرکز بیشتر به 
رقابت بپردازند و مسابقات دوره ای نیز قدرت بدنی 

بازیکنان را بیشتر مشخص می کند.
شهسواری اظهار داشت: در این دوره از مسابقات 
شاهد حضور تمام خوب های ایران بودم، بازیکنان 
نوجوان و جوانی که با انگیزه و بدون ترس در مقابل 
بازیکنان با تجربه ضربه می زدند. در واقع این میدان 
برای آنها مفیدتر و بهتر بود، با بازیکنان در سطح بالاتر 
و کیفیت بهتر از خودشان بازی کردند. استرس زیادی 

نداشتند و اگر پیروز می شدند که بسیار عالی بود و 
می توانستند جایگاه خوبی برای خود بسازند و اگر 
هم بازی را واگذار می کردند چیزی از دست نداده  
بودند. اما در مقابل بازیکنان با تجربه وبزرگسال باید 
مراقب بازی کردن خود باشند، چرا که یک اشتباه 

می توانست برایشان گران تمام شود.
   حضور بازیکنان خارجی تأثیر مثبت دارد

نفر اول تنیس روی میز بانوان کشور حضور 
بازیکنان خارجی برای تمرین با بازیکنان ایرانی را 
مثبت خواند و گفت: از زمانی که مربیان و به ویژه 
بازیکنان خارجی آمدند، توانستیم چند پله بالاتر 
برویم و نتایج بهتری کسب کنیم. در مسابقات جهانی 
و آسیایی بازی های بهتری به نمایش گذاشتیم و 
رنکینگ جهانی خود را بهبود بخشیدیم و از سطح 
سه جهانی به سطح دو صعود کردیم که این یک 

جهش بسیار خوب بود.
وی ادامه داد: اردوهای تمرینی و همچنین 

و  برتر  تمرینات زیاد و منظمی که لیگ 

داشتیم ما را 
در مسیر رشد 
پیشرفت  و 

بیشتر قرار داد. 
بازیکن چینی که 

فدراسیون طی دو روز اخیر 
به ایران دعوت کرده سبک خاصی دارد. سبکی که 
به نوعی ما در آن با مشکل روبرو هستیم. در ایران 
فقط یک بازیکن اوکراینی بود که بازی دفاعی با 
ضربات »کات از راه دور« داشت که از ایران رفت. 
اکثر بازیکنان اروپایی بیشتر به این سبک بازی 
می کنند که در مسابقات جهانی و در بازی با آن ها 
به مشکل بر می خوردیم و حالا فرصت خوبی است 
که با تمرین با چنین بازیکنی بتوانیم نقاط ضعفمان 

را رفع و در جهت تقویت آن تمرین کنیم.

شهسواری با بیان اینکه توقع فدراسیون با توجه 
به پیشرفتی که داشتیم بسیار زیاد شده است، اضافه 
کرد: مسئولیتمان سنگین تر شده است و باید بتوانیم 
جواب اعتماد فدراسیون را بدهیم. 3 رویداد مهم و 
حساس از ابتدای سال آینده 
در پیش داریم که 

باید از الان 
خود را آماده 

کنیم. مسابقات 
جهانی، کشورهای 

اسلامی و آسیایی 
رویدادهایی هستند 
که باید خود را برای 
آن آماده کنیم و در 
کنار آن مسابقات 

انتخابی تیم ملی و همچنین لیگ را نیز تا پایان 
سال پیش رو داریم که باید بتوانیم عملکرد خوبی 
داشته باشیم.شهسواری در پاسخ به این سئوال که 
آیا جریانات المپیک را فراموش کرده است یا خیر، 
گفت: با وجود اینکه برای المپیک زحمات و تلاش 
زیادی کرده بودم، اما اتفاقاتی رخ داد که نباید رخ 
می داد. فکر می کنم همه دیدند که نداشتن مربی و 
یار تمرینی چه تاثیری داشت. به هرحال دیگر به آن 
فکر نمی کنم، اگرخدا خواست و بار دیگر المپیکی 

شدم امیدوارم چنین چیزی دیگر 
تکرار نشود. البته اگر شخص دیگری 
هم بود برایش چنین آرزویی دارم.

    از صمدی حساب می بریم
وی حضور پریسا صمدی به عنوان 
مربی تیم ملی را یک اتفاق خوب خواند 

و افزود: صمدی سال ها در تیم ملی در 
کنار من بود و انتخاب وی از نظر روانی 

روی من تأثیر مثبتی داشت، از 
همه نظر شناخت کامل بر روی نوع و 
سبک بازی من دارد که این برای من 
خوب است. البته هم من و هم بقیه 
بازیکنان از وی حساب می بریم 
چرا که وی سر تمرین بسیار 
جدی است. البته ما با این 
مربی بسیار راحت هستیم 
و فکر می کنم بتوانیم با 
حضور صمدی یک 
مثبت  جهش 
داشته باشیم.

كمترین دما بیشترین  دما
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سرمربی تیم هندبال بانوان سپاهان:

در بازی با تأسیسات به خودمان باختیم
  حضور

 بازیکنان خارجی 
تأثیر مثبت دارد

ورود بانوان به ورزشگاه 
فولادشهر رایگان اعلام شد 

هفته هفدهم لیگ برتر فوتبال، جام خلیج فارس 

مدیرعامل سازمان ورزش شهرداری اصفهان 
مطرح كرد؛

لزوم افزایش سهم معلولان در 
برنامه های سازمان ورزش شهرداری

كارشناس تربیت بدنی معلولان آموزش و پرورش استثنایی استان اصفهان

معلولان به وسیله ورزش به جامعه برمی گردند

ورود بانوان به ورزشگاه فولادشهر رایگان اعلام شد

تور ایرانی؛

بی محابا برای جوانان، محتاط برای بزرگان

سپهر محمدی:

هدف مان قهرمانی در لیگ برتر است 
سرمربی تیم هندبال بانوان سپاهان:

در بازی با تأسیسات به خودمان باختیم

هفته پانزدهم لیگ برتر بسکتبال

قدرت نمایی نفت مقابل صدرنشین
 و پیروزی قاطع شهرداری کاشان

بازگشت کیمیا

ملاقات سومی های از اول و آخرملاقات سومی های از اول و آخر
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